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cena 200 dinarjev 

številka 27 (982) 
glasilo socialistične zveze delovnega ljudstva velenje titovo velenje, 9, julija 1987 

Super model 

Skok čez 
kožo 

Osrednje prireditve ob dnevu 

rudarjev — skoka čez kožo, sta se 

v petek udeležila tudi France Po-

pit, predsednik predsedstva SR 

Slovenije in Miha Ravnik, pred-

sednik slovenskih sindikatov. 

Slavnostni govornik je bil Srečko 

Meh, član predsedstva Zveze sin-

dikatov Jugoslavije, ceremonial 

pa je vodil Franc Avberšek. Čez 

kožo, v rudarski stan in med stare 

preizkušene knape, ki so jih v svo-

je vrste sprejeli s krepkim stiskom 

roke, je skočilo sto pet mladih ru-

darjev, med njimi, prvič v 26-letni 

zgodovini v Titovem Velenju tudi 

dekle, Staška Krnel. Več o prire-

ditvi pišemo na 2. strani. 

ambulante za RLV, T G O in osta-

lo prebivalstvo, ambulante za 

borce NOV ter oddelek za žene 

(objekt A). V objektu C so načr-

tovani prenovljeni in razširjeni 

prostori lekarne, objekt D pa bo 

namenjen pokritim parkirnim 

prostorom in prostorom za servi-

siranje vozil reševalne službe. 

Program druge fazne izgradnje, 

ta obsega nadgradnjo obstoječih 

stanovanjskih objektov v območ-

ju ureditvenega načrta, kjer naj 

bi našlo streho nad glavo 35 dru-

žin oziroma 100 prebivalcev, pa 

zaenkrat še ni definiran. 

Vse te programske dopolnitve zah-
tevajo dodatno komunalno ureditev 
kompleksa, dopolnitev cestne infra-
strukture, zahtevne zunanje ureditve 
in hortikulturno oblikovanje prostih 
zelenih površin. Zaključitev vseh 
omenjenih posegov je predvidena v 
naslednjem srednjeročnem obdobju. 
V razpravi o tem vprašanju so člani 
velenjskega izvršnega sveta menili, da 
hi odlok o ureditvenem načrtu za po-
dročje Zdravstvenega centra Velenje 

red 

morali delegati sprejeti po hitrem po-
stopku, saj je pravočasen pričetek iz-
gradnje zelo pomemben. Prav tako 
po njegovem mnenju vseh obveznosti 
oziroma posegov, ki so širšega pome-
na (komunalni), ne moremo obesiti 
na ramena naložbe. 

Delno poročilo o izvajanju progra-
mov ukrepov za povečanje učinkovi-
tosti in izboljšanju programov ukre-
pov za povečanje učinkovitosti in iz-
boljšanju del upravnih organov so si-
cer člani izvršnega sveta sprejeli. Oh 
tem pa poudarili, da ga zadolženi v 
celoti ne izvajajo preveč zadovoljivo, 
čeprav se stvari premikajo na bolje. 
Zaradi prenizkih osebnih dohodkov 
pa je v zadnjem času opazen odliv 
strokovnega kadra. Število zaposle-
nih se je samo v tem letu zmanjšalo 
za sedem delavcev, obveznosti pa so 
vsak dan večje. 

Poleg še nekaterih drugih zadev so 
na sredjnini seji člani izvršnega sveta 
skupščine občine Velenje spregovorili 
še o pobudi skupščine občine Titova 
Mitrovica, da bi mesta, ki nosijo 
Titovo ime, združevala denar za po-
\ečanje sredstev za proizvodnjo bate-
rij v tem mestu pod okriljem industri-
je akomulatorjev Trepča. Uresničeva-
nje te pobude so naložili Savinjsko-
Šaleški gospodarski zbornici, ki naj z 
našim gospodarstvom prouči, kakšni 
so realni izgledi za takšno sodelova-
nje, izdela elaborat o ekonomski 
upravičenosti ter pripravi samoupra-
vni sporazum. 

V TITOVEM VELENJU PRVA KABELSKA TELEVIZIJA 
— V četrtek je imela v krajevni skupnosti Šmartno v Titovem 
Velenju najlepšo nalogo pionirka Janja Hudej. S pritiskom na 
gumb je predala krajanom kabelsko televizijo. Več na 7. strani. 

(foto vos) 

PREDENJE VOLNE — opravilo, ki je že bolj redko na naših 

vaseh, ali pa tudi ne, sodeč po velikem številu predic, ki so »na-

stopile« na vaški olimpiadi v soboto v Skalah. (O tem in še o 

čem na 12. strani) 

Soib Velenje 

Daanes zasedajo 
zbori 

Ds)anes zasedajo vsi trije zbori velenj-
ske i občinske skupščine. Osrednja to-
čka dnevnega reda je gotovo majska 
analiliza. Skupne točke pa so še: pred-
log i stališč in sklepov o nadaljnjem 
razvtvoju turizma in gostinstva v občini 
Veleienje, načrt zaposlovanja za letoš-
nje 1 leto skupaj s poročilom o izvaja-
nju ( pripravništva v lanskem letu, os-
nutelek odloka o organiziranju in nači-
nu u ugotavljanja vrednosti stanovanj-
skih h hiš in stanovanj v lasti občanov, 
pororočilo o delu delegatov SR Sloveni-
je v v Zveznem zboru Skupščine SFRJ, 
sklepep o potrditvi zaključnega računa 
davkvkov in prispevkov občanov za leto 
198636, predlog družbenega dogovora o 
zdruruževanju sredstev za razvoj bolniš-
nice :e Celje, predlog odloka o prizna-
njih h in nagradah občine Velenje in 
pororočilo o stanju likvidacijskega po-

pka v DO HPH. 

druženega dela in zbor kra-
pnosti pa bosta poleg teh 
vnavala še predlog spre-

Idloka o zazidalnem načrtu 
center (cona A). 

mb 
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Konec junija je bila v Titovem 

Velenju seja Občinskega sindikal-

nega sveta na kateri so osrednjo 

pozornost namenili obravnavi 

majske analize, ki jo bodo na da-

našnji seji obravnavali tudi vsi tri-

je zbori velenjske občinske skup-

ščine. Občinski sindikalni svet za-

to predlaga zborom, da za področ-

ja, kjer so rezultati gospodarjenja 

pod pričakovanji, sprejmejo ustre-

zne sklepe, ki naj bodo za tiste, ki 

ne uresničujejo resolucijskih 

usmeritev tudi obvezujoči. 

Že več let je osrednji problem 

občine povezan z neustreznim 

družbenoekonomskim položa-

jem energetike in premogovni-

štva. Posledice tega se kažejo v 

visokih izgubah, ob tem pa tudi 

na celotnem poslovnem uspehu 

občinskega gospodarstva. Člani 

občinskega sveta so menili, da je 

sprejemanje interventnih zako-

nov že preživela oblika pokriva-

nja izgub v teh dejavnostih in 

skrajni čas, da se oblikujejo in 

določijo drugačni temelji za reše-

vanje ključnih zadev. Pa tudi si-

cer so precej pozornosti namenili 

izgubam. Medtem ko je glavni 

razlog za izgube v nekaterih te-

meljnih organizacijah Rudnika 

lignita in TEŠ-a zunaj njih, pa 

drugi zgubaši v občini ne navaja-

jo globljih vzrokov motenj v po-

slovanju. 

Ker se bližajo obravnave pol-

letnih rezultatov gospodarjenja v 

i) organizacijah združenega dela je 

Občinski sindikalni svet zadolžil 

sindikalne organizacije v okoljih, 

kjer bodo polletni rezultati nega-

tivni ali na meji, da posvetijo še 

večjo pozornost vsebinskemu de-

lu obravnave rezultatov poslova-

nja in zahtevajo od poslovodnih 

organov, da čimprej pripravijo 

ustrezne ukrepe za izboljšanje re-

zultatov. 

Spregovorili pa so tudi o pa-

danju življenjskega standarda 

delavcev v nekaterih delovnih 

okoljih, kjer že nekaj let nazaj iz-

plačujejo trideset in več odsto-

tkov nižji osebne dohodke kot 

znaša poprečje občine. Zato so 

sindikat v teh sredinah zadolžili, 

da v sanacijskih programih zah-

teva posebno poglavje o socialni 

problematiki in gibanju osebnih 

dohodkov v prihodnjih obdob-

jih. 

Dotaknili pa so se tudi pre-

strukturiranja gospodarstva, ki 

bo možno le z boljšo kadrovsko 

strukturo zaposlenih, naložb, še 

posebno naložb v ekologijo, 

iskanja notranjih rezerv. 

Občinski sindikalni svet pa je obso-
dil tudi zelo neresen odnos do izgrad-
nje VII . osnovne šole, predvsem tistih 
organizacij združenega dela in skupno-
sti, ki niso podpisale samoupravnega 
sporazuma in tistih, ki so samoupravni 
sporazum sicer podpisale, niso pa še 
nakazale prvi del sredstev. Zato so sin-
dikalnim aktivistom v teh sredinah na-
ložili, da se odgovorno vključijo v akci-
jo in jo skupaj z drugimi uspešno izpe-
ljejo. 

(mkp) 

Sobotne slovesnosti ob odkritju spomenika, na katerem piše »Vse, kar veliko je, vzkali iz žrtev: in 
ti, ki živ si, mrtvim si dolžnik«, se je udeležilo veliko krajanov in gostov 

Šmartno ob Paki 

Nov spomenik v opomin in spomin 
V soboto dopoldne, na praznik dneva borca, so se številni 

krajani Šmartnega ob Paki in njegove okolice ter mnogi gostje 
zbrali na tamkajšnjem pokopališču ob odkritju novega spomin-
skega obeležja NOV padlim in drugim žrtvam fašističnega nasi-
Ija. 

N a spominski slovesnosti je 

zbranim spregovoril predsednik 

komisije za spomeniško varstvo 

pri občinskem odboru Zveze 

združenj borcev NOV Velenje 

Ferdo kov ič : »Zbrali smo se, da 

odktrijemo ta novi spomenik, ki 

naj nas in vse bodoče rodove 

spominja na strahovito trpljenje 

in vidike žrtve, ki so jih doprine-

sli krajani Šmartnega ob Paki ter 

njegove bližnje okolice v štirilet-

nem narodnoosvobodilnem bo-

ju .« V nadaljevanju je spregovo-

ril o pomenu in razvoju tega gi-

ban ja v tem kraju, v občini ter ob 

tem poudaril, da je prav Šmartno 

s sv<ojo okolico dalo največji kr-

vni davek, saj je življenje izgubi-

lo kar 146 krajanov. To je bilo 

sedem odstotkov vsega takratne-

ga prebivalstva v tem kraju in 

njegovi bližnji okolici. Največjo 

žrtev, ki jo lahko človek da, so 

dali krajani kot borci v odredin 

in Ibrigadah, kot aktivisti OF. 

mnogo je bilo ustreljenih kot tal-

cev,, nekateri pa niso dočakali 

svolbode zaprti po raznih kon-

centracijskih taboriščih. 

S'voja življenja za svobodo je v 

štiriiletnem boju proti okupatorju 

izguibilo 639 občanov, kar pred-

stavlja od takratnih 14.723 prebi-

valcev občine 4,3 odstotke. Od 

teh se je v enote NOV in POS 

vkljjučilo 914 borcev in bork ali 

6,2 odstotka vsega prebivalstva. 

Že jpred prihodom XIV . divizije 

na Štajersko, ko se narodnoosvo-

b o d i l n o gibanje zaradi okupator-

jeveega nasilja še ni tako razmah-

nilo, je bilo v razne enote NOV 

iz področja sedanje občine Vele-

nje vključenih 124 borcev in 

bork. 

Od vseh žrtev druge svetovne 

vojne je v občini padlo v oboro-

ženem boju ali umrlo za ranami, 

dobljenimi v boju. 274 oseb. 

Nemci so na razne načine posku-

šali ustrahovati nedolžno prebi-

valstvo ter ga odvrniti od tega, 

da bi pomagali osvobodilnemu 

gibanju ali se vanj vključili. Po-

strelili, pomorili in obesili so 286 

civilnih oseb obeh spolov in vseh 

starosti. Od teh je bilo 147 oseb 

ustreljenih, 139 jih je preminulo 

v raznih taboriščih. Poleg našte-

tih izgub je bilo v naši občini še 

79 drugih žrtev vojne. Pretresljiv 

je tudi podatek, da je od vseh, ki 

so dali svoja življenja za sobodo, 

43 odstotkov padlo z orožjem v 

rokah, zaradi surovega in bre-

zobzirnega okupatorjevega nasi-

lja pa je izgubilo življenje 57 na-

ših občanov. V spomin in opo-

min na strahovito trpljenje, veli-

ke žrtve sedanje in bodoče rodo-

ve opozarja 96 spominskih obe-

ležij v naši občini. Zanje je naša 

družba prispevala precej denar-

ja. Ob tem je treba vendarle pou-

dariti, da je občinskemu odboru 

Zveze združenj borcev NOV ob-

čine Velenje šele po sedmih letih 

naprezanja uspelo podpisati 

družbeni dogovor o vzdrževanju 

spominskih obeležij. »Kako pa 

ta obeležja ohranjamo in spoštu-

jemo?« se je med drugim vpra-

šal. »Če se tako radi zgledujemo 

po drugih narodih, se zgledujmo 

tudi po tem. Zato bi morali na-

meniti več pozornosti vzgoji na-

ših zanamcev, da bodo znali ce-

niti žrtve, ki so bile dane zato, da 

lahko svobodno govorimo svoj 

jezik, skratka da bodo ponosni 

na to našo novejšo zgodovino, ki 

je od časov kmečkih uporov in 

Tolminskih puntarjev najslavnej-

ša.« 

Ob koncu svojega govora je 

Ferdo Kovič dejal, da smo Slo-

venci edini narod, ki je živel v ta-

ko imenovanem nemškem rajhu, 

ki se je odkrito in organizirano 

boril proti okupatorju, imel svoje 

osvobojeno ozemlje in svojo 

oblast. »Gotovo bi v boju sami 

»izgoreli«, če se nanj ne bi vklju-

čili tudi drugi narodi in narodno-

sti Jugoslavije, ki sta jih v boju 

družila enotnost in bratstvo, kar 

je poleg vseh ostalih tudi največ-

ja pridobitev naše narodnoosvo-

bodilne borbe. To bratstvo in 

enotnost moramo čuvati in gojiti, 

ker le združeni bomo lahko pre-

magali gospodarske težave, s ka-

terimi se danes ubada naša dru-

žba, da bomo posvetili več volje 

ter moči razvoju in utrjevanju sa-

moupravljanja, zatiranju vedno 

bolj razraščajoče se birokracije. 

K temu nas vse zadolžujejo tudi 

žrtve, ki so jih dali krajani 

Šmartnega ob Paki in jim danes, 

ko je dotrajal spomenik, ki ga je 

na tem pokopališču postavila 

krajevna organizacija Zveze bor-

cev Šmartno ob Paki leta 1947, 

odkrivamo ta spomenik.« 

Kulturni program ob tem spo-

minskem dogodku so pripravili 

šmarški kulturniki in harmoni-

karji. 

Izvršni svet 

Pester dnevni 
Na sredini seji so člani izvršne-

ga sveta skupščine občine Velenje 

obravnavali osnutek odloka o ure-

ditvenem načrtu za področje 

Zdravstvenega centra Velenje, 

delno poročilo o izvajanju progra-

mov ukrepov za povečanje učinko-

vitosti in izboljšanje del upravnih 

organov, sklepali pa so tudi o za-

časnem financiranju proračunske 

porabe in sprejeli poročilo o izva-

janju proračuna občine Velenje za 

obdobje januar—april 1987. V 

nadaljevanju pa še analizo kazni-

vih dejanj zoper varnost cestnega 

prometa v letih 1984—86. 

Z ureditvijo kareja Zdravstve-

nega doma Velenje je urbanisti-

čno oblikovano območje med re-

ko Pako, Kidričevo cesto in Tr-

gom mladosti v izmeri 3,65 ha. 

Projekt predstavlja delež celot-

nega ureditvenega načrta mesta 

Velenje, ki naj bi bil dokončan 

naslednje leto. Zaradi nenehne-

ga povečanja števila prebivalcev 

v občini so zmogljivosti sedanje-

ga Zdravstvenega doma pre-

majhne. Prav zaradi slednjega iz-

haja tudi potreba po izgradnji 

prizidka. V prvi fazi izgradnje bo 

Zdravstveni dom pridobil 5500 

kvadratnih metrov dodatnih po-

vršin, v drugi pa še okrog 8000. V 

razširjenem objektu Zdravstve-

nega centra bo centralna sterili-

zacija (objekt B) in zaklonišča, 

prostori urgentne medicine, rent-

genska služba, pulmologija, di-

spanzer medicine dela, obratne 
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RADNA ORGANIZACIJA ZA PROMET 
METALNE I ELEK TRO TEHNI C KE ROBE 

mmisusMii® 
S A N. SOL. O. OOUf l -a BEOGRAD 

PREDSTAVNIŠTVO TITOVO VELENJE 

Cesta pod parkom 14 
TITOVO VELENJE 
razpisuje prosta dela in naloge 

TAJNICE 
v predstavništvu Titovo Velenje, Cesta pod parkom 14 

Pogoj i : 

— dokončana srednješolska izobrazba ekonomske ali admini-
strat ivne smeri 

— 3 leta delovnih izkušenj 
— zažel jeno znanje srbohrvatskega jezika 

Pisne ponudbe pošl j i te v roku 10 dni po objavi na naslov: Metal-
servis Beograd, Predstavništvo Titovo Velenje, Cesta pod par-
kom 14, p.p. 125. 

Kandidati bodo o izidu obveščeni v roku 15 dni po izbiri. 

Prvič čez kožo tudi 

Občinska skupnost za zaposlovanje 

OBJAVE POTREB PO DELAVCIH 
V OBČINAH VELENJE IN MOZIRJE 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE Dl NČ 

DČ 
ROK 

P OD 

dipl. ing. gradbeništva — najzahtevnejša izdelava predračunov 3 nč 8 290 000 
gradbeni tehnik — srednjezahtevna izdel predračunov 1 nč 8 220.000 
ekonomski tehnik — obračun stanarin 3 dč 8 190 000 
ekonomski tehnik — vodenje analit ičnega knjig, za skupnosti 

stanovalcev 3 nč 8 190.000 

dipl. sociolog — planiranje, razvoj in raz. kadrov 2 dč 8 270.000 

ing. gradbeništva — vodenje poslovodnih poslov 5 nč 15 420.000 
PU angleškega jezika — učitelj angleškega jezika X nč 15 252,000 
PU matematike in fizike — učitelj matematike in fizike X nč 15 252.000 
PU zemljepis in zgodovina — učitelj zemljepisa in zgodovine X nč 15 252 000 
voznik avtobusa — voznik avtobusa X nč 15 135.000 
skladiščnik — vodenje skladiščnih del 1 nč 8 170.000 
lesni delavec —- odjemanje od krožnih žag X nč 8 120 000 
lesni delavec — pomožna dela X nč 8 125,000 
medicinska sestra — medicinska sestra 1 dč 8 200.000 

OBČINA VELENJE 
GIP-VEGRAD DS INŽENIRING 
GIP-VEGRAD DS INŽENIRING 
DSS SIS GOSPODARSKIH DEJ, 
DSS SIS GOSPODARSKIH DEJ. 

POPRAVEK OBJAVE Z DNE 2 / 7 - 1 9 8 7 
SOZD REK DSSS FIL 
OBČINA MOZIRJE 
MONTAŽNA GRADNJA SMREKA GORNJI GRAD 
OŠ II. GRUPE ODREDOV 
OŠ II GRUPE ODREDOV 
OŠ II. GRUPE ODREDOV 
OŠ II. GRUPE ODREDOV 
MONTAŽNA GRADNJA SMREKA GORNJI GRAD 
MONTAŽNA GRADNJA SMREKA GORNJI GRAD 
GORENJE-GLIN NAZARJE 
ZC TOZD SPLOŠNO ZDRAVSTVO 

LEGENDA: Dl - delovne izkušnje, NČ - nedoločen čas, DČ = določen čas, ROK P - rok prijave, OD - osebni dohodek, ŠT. DEL, - število delavcev 

3. julij, praznik rudarjev ni 

samo njihov praznik. Kar praznik 

cele Šaleške doline je, bi lahko re-

kli, saj z njimi slavi vsa dolina. Že 

zjutraj se začno ljudje zbirati oh 

cesti, kjer bo hodila povorka uni-

formiranih rudarjev, kjer bo igra-

la rudarska godba, kjer plapolajo 

zastave in pozdravljajo knape. 

Naj se ve, praznik rudarjev je ved-

no nekaj lepega. In ve se. To do-

kazujejo vsako leto polne tribune 

na mestnem kotalkališču, kjer po-

teka višek prireditve, skok čez ko-

žo. Letošnji, 26. po vrsti, je bil 

spet nekaj novega. 

Tudi dopoldansko turobno 

vreme jim ni preprečilo slavja. 

Nekaj sto j ih je v slovesnih obla-

čilih in ob zvokih Rudarske god-

be in godbe Zarja iz Šoštanja, ob 

pol deveti uri krenilo po mestnih 

ulicah. Te so bile že od prejšnje-

ga dne v počastitev rudarskega 

praznika odete v zeleno črne ru-

darske zastave in slovenske v po-

častitev dneva borca. Cil j povor-

ke pa je bilo mestno kotalkališče. 

Slovesnost na kotalkališču je 

bila namenjena stopetim mladim 

rudarjem, ki so po stari knapov-

ski navadi, s skokom čez kožo, 

skočili med knape, v novo življe-

nje. Vsak skok je nekaj posebne-

ga, novega, poseben dogodek v 

življenju bodočih rudarjev. Vsak 

skok je zato nekaj tisoč ljudi, ki 

so se zbrali na tradicionalnem 

slavju toplo pozdravilo. Tudi 

gostje, med katerimi naj omeni-

mo predsednika predsedstva SR 

Slovenije in častnega člana kom-

binata Franc Leskošek-Luka, 

Franceta Popita in predsednika 

republiškega sveta Zveze sindi-

katov Slovenije Miha Ravnika. 

Srečko Meh, član predsedstva 

zveze sindikatov Jugoslavije je 

bil slavnostni govornik. Posebej 

je poudaril, da delavci rudnika 

in šoštanjskih elektrarn dosegajo 

visoko produktivnost, veliko 

proizvodnjo in obratovalno pri-

pravljenost, veliko naporov vla-

gajo v medsebojno dogovarjanje, 

skupno planiranje in skupno na-

stopanje. vendar pa ugotavljajo, 

da zaradi neustrezne cenovne 

politike poslujeta oba kolektiva z 

izgubami. »Delavci zahtevamo in 

podpiramo sprejem takšnih ukre-

pov, da bomo v naprej vedeli za 

P°g°je gospodarjenja, da bomo 

lahko planirali in odločali tudi o 

doseženem dohodku. Ne zahteva-

mo nemogočega, ampak (isto, kar 

nam gre na osnovi dela in po re-

zultatih dela,« je rekel Srečko 

Meh. 

Dotaknil se je še dvoje vpra-

šanj, ki sta ob proizvodnji prav 

tako prisotni v kombinatu, orga-

niziranosti energetskega gospo-

dastva SRS in nalog ter aktivno-

sti po končanih javnih razpravah 

in sklepih sprejetih na skupščini 

občine Velenje o odpiranju jame 

Šoštanj in izgradnji TEŠ V. O pr-

vem je rekel: »Ko govorimo o re-

organizaciji elektrogospodarstva 

SR Slovenije, moramo dati prav 

tistim, ki trdijo, da je ta že dvajse-

ta po vrsti. Nimamo ne časa ne 

materialnih možnosti za izvajanje 

nenehnih sprememb in reorgani-

zacij. Na to nas opozarjajo delav-

ci na svojih zborih, ki obenem 

zahtevajo, da moramo več delati 

pri reševanju proizvodnih nalog in 

pri reševanju problemov iz vsa-

kdanjega življenja. Zahtevajo, da 

predlagatelj predvidi posledice 

sprememb tako z vidika njihovega 

SVEČANA SE JA DELAVSKEGA SVETA S O Z D A REK - Na pred-

večer rudarskega praznika, je bilo slovesno tudi v kulturnem domu v 

Titovem Velenju, kjer je bila svečana seja delavskega sveta Rudarsko 

elektroenergetskega kombinata Franc Leskošek-Luka. Glavni gostje na 

tej seji pa so bili jubilantje, ljudje, ki so že dvajset let zvesti temu kom-

binatu. Priznanje za njihovo delo in darilo jim je izročil predsednik 

K P O sozda REK Slavko Janežič. 

dekle 
uvajanja, predvsem pa, kakšen 

vpliv bodo imele na nadaljnji raz-

voj družbenoekonomskih odnosov 

in na poglabljanje samoupravnega 

položaja delavcev v EGS, i vidika 

dejanskega odločanja o rezultatih 

dela. Delavci odločno zahtevajo, 

da se predlagatelj podpiše i. ime-

nom in priimkom pred analizo 

vzrokov, zakaj je sedanja organi-

ziranost neuspešna, oziroma, za-

kaj še sedaj veljavni družbeni do-

govor o organiziranju elektroe-

nergetskega gospodarslva ni zaži-

vel.« 

O drugem pa: »V razpravah o 

odpiranju iaine Šoštanj in izgrad-

nje TES V smo marsikaj poareša-

I'. predvsem ugotovitve, da v sozdu 

dosegamo in presegamo p | : „ i a „ " 

Z zma"Jsevanjem zaposlova- Med gosti sta bila tudi France Popit in Miha Ravnik 

p i r ji bomo dali, če se že sili med 

knape, naj ga pa še spije.« Njen 

skok je nekaj tisoč ljudi, ki so se 

zbrali na prireditvi še posebno 

toplo pozdravilo. Vsi pa so skok 

čez kožo opravili s posebnim po-

nosom. Popoldan pa so se sku-

paj s starimi, preizkušenimi kna-

pi veselili v velenjski Rdeči dvo-

rani, kamor jih je z gradu pre-

gnalo dopoldansko slabo vreme, 

ki je kazalo, da s piknikom na 

gradu ne bo nič. Bilo pa je kljub 

temu prijetno. 

Pred njimi je novo življenje, 

nova pot, po kateri bodo, verjet-

no, dolgo hodil i ; kajti kdor pre-

ide enkrat med knape, j ih ne za-

pusti tako kmalu. Mi pa j im vsi 

skupaj želimo, naj jih povsod 

spremlja: R U D A R S K I SRE-

Č N O ! 

Milena Krstič-Planinc 

Stane Vovk 

nja in nadur, ter da vlagamo veli-

ke napore v racionalno uporabo 

materialov. Razprave so izzvenele 

tako, kot da uresničevanje teh os-

novnih nalog oh dejstvu, da nismo 

poskrbeli za izgradnjo čistilnih 

naprav v TE Šoštanj, ne pomeni 

prav nič. Še več — doživeli smo 

precej kritik zaradi prevelike pro-

izvodnje, tako premoga kot elek-

trične energije in prevelikega za-

poslovanja, predvsem delavcev iz 

drugih krajev ; doživeti smo mora-

li cefo odločno zahtevo po takojš-

njem zmanjševanju proizvodnje 

premoga in električne energije. 

Posamezniki so zahtevali tudi ta-

kojšnje zmanjševanje števila zapo-

slenih.« 

In nadaljeval: »Delavci sozda 

REK bomo tudi v naprej angaži-

rali vse moči, znanje in čas, da bo-

mo v največji meri preprečili ones-

naževanje in odpravili posledice 

proizvodnje električne energije v 

Šaleški dolini. V ta namen smo 

sprejeli na delavskih svetih opera-

tivne naloge za odpravo posledic.« 

Svoj govor pa je Srečko Meh 

sklenil z besedami: »Poleg zago-

tavljanja planirane količine ener-

gije za potrebe Slovenije se bomo 

Staška Krnel prvo dekle, ki je zbrala toliko poguma, da je z 
drugimi fanti skočila čez kožo, med knape in v novo življenje. 

Oglasile so se fanfare, pevci 

Kajuha so zapeli Stan rudarski 

in začel se je ceremonial ob že 

26. skoku čez kožo. Botri, stareši-

ne, rudarji, ki so knapovsko ži-

vljenje vzeli za svoje pred še-

stindvajsetimi leti, so pokazali 

mladim rudarjem, kako je treba 

opraviti še ta zadnji korak ali 

skok med nje. 

26. skok čez kožo pa si bomo v 

Titovem Velenju zapomnili še po 

nečem. Po tem, da je prvič stopi-

la na sod in skočiia čez kožo v 

rudarski stan tudi ženska, Staška 

Krnel, ki je končala srednjo teh-

nično rudasko šolo v Titovem 

Velenju. Brez treme in pogumno, 

kot se za rudarje spodobi. Ni se 

zmedla niti ob besedah, s kateri-

mi je njen skok v novo življenje 

spremil vodja ceremonila Franc 

Avberšek, ko je dejal: »No , zdaj 

pa imamo! Pa še Primorka je. F.n 

še naprej angažirali pri odpravlja-

nju posledic te proizvodnje na na-

šo okolico. Razvoj mora potekati 

tako. da bomo uskladili interese 

tako delavcev kot občanov. O b za-

dovoljevanju današnjih potreb bo-

mo morali najti tudi sredstva za 

potrebe prihodnjih generacij. Za-

to pozivam vse, ki žele dobro, da 

nam pri tem pomagajo. Tudi s 

tem, da takrat, kadar kdo česa ne 

ve, ali v kaj dvomi, vpraša. Tako 

bomo storili tudi mi. Danes ni čas 

za verbalne napade in dialoge, 

ampak je čas, da skupno dogovor-

jene cilje operacionaliziramo in se 

dogovorimo, kako jih bomo izved-

li. Nas skupni cilj mora postati — 

ohraniti zdravo dolino, v kateri ži-

vimo. Za vse to pa rabimo veliko 

znanja, volje razumevanja, denar-

ja in tudi zdravega razuma. In če 

bomo vsi skupaj poprijeli, nas še 

vedno ne bo preveč.« 

Za tem je nastopil najbolj sve-

čan trenutek prireditve. Na ploš-

čad so pritekli atleti, ki so prine-

sli pozdrave rudarjev rudnikov 

rjavega premoga Trbovlje in rud-

nika svinca Mežice in želje, da bi 

še naprej dosegali dobre proiz-

vodne rezultate. 

Prejšnjo sredo je bila v Rekovi delovni organizaciji Elektrostrojna opre-

ma svečana seja delavskega sveta na kateri so skupno 56 jubilantom po-

delili jubilejne nagrade. V prisotnosti delegatov delavskega sveta, pred-

stavnikov družbenopolitičnih organizacij ESA, kolektivnega poslovod-

nega odbora sozda REK in drugih gostov so Branko Vede, Stanislav 

Zgajner, Ivan Krnc, Stanko Kukec, Janko Šme, Franc Lindič, Ivan 

Oblišar in Franc Gerl prejeli jubilejne nagrade za 30 let dela. Pet delav-

cev Elektrostrojne opreme pa je dan pred dnevom rudarjev na slovesni 

seji delavskega sveta sozda Rek prejelo ročne ure za 20-letno zvestobo 

Reku. (b. m.) 

»NAŠ ČAS«, glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva 
Velenje, izdaja Center za infor-
miranje, propagando in založ-
ništvo Velenje, Cesta Františka 
Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustano-
vljen 1. maja 1965; od 1. janu-

arja 1973 je izhajal kot štiri-
najstdnevnik »Šaleški rudar«, 
kot tednik pa izhaja »Naš čas« 
od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (v. 
d. direktor in glavni urednik), 
Boris Zakošek (v. d. odgovorni 
urednik), Milena Krstič-Pla-

ninc, Bogdan Mugerle, Janez 
Plesnik, Tatjana Podgoršek, 
Mira Zakošek (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: 

Titovo Velenje, Cesta Franti-
ška Foita 10, telefon (063) 
853-451, 856-955, 855-450. Br-

zojavni naslov: Informativni 
center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 
200 dinarjev. Mesečna naročni-
na 755 dinarjev, polletna naro-
čnina za individualne naročni-
ke je 4.530 dinarjev, za tujino 
7.670 dinarjev. 

Žiro račun pri SDK, podruž-
nica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektu-
re, tisk in odprema: ČGP Večer 
Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 
sekretariata za informiranje iz-
vršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije, številka 421-1/72 od 
8. februarja 1974 ne plačuje te-* 
meljni davek od prometa proiz-
vodov. 

t 
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Gorenje Gospodinjski aparati — tozd Kompresorji Črnomelj 

Kmalu novi energetsko 
varčnejši kompresorji 

Na začetku proizvodnje hla-

di lno zamrzovalnih aparatov je 

moralo Gorenje kompresorje, ki 

so srce slehernega hladilnega si-

stema, uvažati. V hotenjih, da bi 

kar najbolj zmanjšali uvoz kom-

ponent za gospodinjske aparate, 

je bila leta 1980 zgrajena v Čr-

nomlju tovarna hermetičnih 

kompresorjev. Denar zanjo sta 

prispevala zraven Gorenja še 

Ljubljanska banka in Iskra, zna-

nje v obliki know — howa pa dan-

ska firma Danfoss, vodilni ev-

ropski proizvajalec kompresor-

jev. 

V Črnomlju zdaj izdelujejo 

kompresorje za področje upora-

be od 80 do 400 litrov pri hladil-

nikih oziroma do 270 litrov pri 

zamrzovalnikih. Prvo leto, 1981. 

leta, so izdelali 44.383 kompre-

sorjev, lani so j ih 568.907, za le-

tos pa načrtujejo proizvodnjo 

665.600 kompresorjev. Zdaj izde-

lajo na dan v povprečju po 2.600 

kompresorjev, planske naloge pa 

presegajo. 

Večina proizvodnje v Črnom-

lju izdelanih hermetičnih kom-

presorjev, zanjo uvažajo le okrog 

25 % potrebnih sestavnih delov, 

je namenjena izdelovalcem hla-

di lno zamrzovalnih aparatov v 

okviru sestavljene organizacije 

združenega dela Gorenje, to je 

tozdu Hladi lno zamrzovalna teh-

nika Gorenja Gospodinjski apa-

rati in delovni organizaciji Gore-

nje Bira Bihač. Črnomaljci so 

dozdaj nekaj kompresorjev pro-

dal i na Kitajsko, računajo pa s 

prodajo njihovega izdelka tudi 

še: v nekatere druge države. 

V tozdu Kompresorji Črno-

mel j Gorenja Gospodinjski apa-

raiti izdelujejo zdaj PW kompre-

so>r, ki pa je zaradi precejšnje po-

raibe električne energije vse manj 

zanimiv za tehnološko najzahtev-

nejša svetovna tržišča, na katera 

pirodaja Gorenje hladilnike in 

zamrzovalnike. Obstoječi PW 

kompresor je energetsko potrat-

ntejši izključno zavoljo tega, da 

vzdrži večja nihanja napetosti 

ellektričnega toka, kar je za mno-

g a področja (tudi pri nas) še ved-

nro pomembno. 

V delovni organizaciji Gorenje 

Giospodinjski aparati načrtujejo 

v okviru modernizacije celotnega 

proizvodnega programa oziroma 

njegovega inoviranja tudi poso-

dobitev proizvodnje kompresor-

jev v tozdu Kompresorji Črno-

melj in osvojitev proizvodnje no-

vih vrst kompresorjev. Tudi s po-

sodabljanjem proizvodnje kom-

presorjev in osvajanjem proiz-

vodnje novih vrst kompresorjev 

se bo delovna organizacija Gore-

nje Gospodinjski aparati vključi-

la v prizadevanja za varčevanje z 

električno energijo tako pri pro-

izvodnji gospodinjskih aparatov 

kot tudi pri njihovi eksploataciji. 

Ob posodabljanju proizvodnje 

bodo v tovarni v Črnomlju, ki za-

posluje 180 delavcev, uvedli pro-

izvodnjo novega PL kompresor-

ja, ki bo, kar zadeva moč, zame-

njal dosedanji PW kompresor) in 

pa novega FR kompresorja več-

jih moči, primernega za vgradnjo 

v večje hladilno zamrzovalne 

aparate. Tako bo Gorenje samo 

krilo vse potrebe tovarn hladilni-

kov in zamrzovalnikov v 

V Gorenjevi tovarni kompresorjev 

v Črnomlju izdelajo zdaj na dan 

2.600 kompresorjev, za letos pa 

načrtujejo proizvodnjo 665.600 

kompresorjev. Po posodobitvi pro-

izvodnje in povečanju zmogljivosti 

jih bodo izdelali na leto 1,200.000 

in si še utrdili mesto največjega 

jugoslovanskega proizvajalca 

kompresorjev. 

(Foto: Hinko Jerčič). 

Titovem Velenju in Bihaču po 

kompresorjih (doslej so morali 

kompresorje večjih moči za za-

mrzovalne aparate v glavnem 

uvažati), nekaj pa jih bo na voljo 

tudi za izvoz. Osvojitev proiz-

vodnje novih vrst kompresorjev 

bo omogočila tudi povečanje 

proizvodnje v tozdu Kompresor-

ji Črnomelj na 1,2 mili jona kom-

presorjev letno. 

Podobno kot drugi tovrstni 

kompresorji v svetu bo novi, so-

dobnejši PL kompresor, porabil 

za dosego enakih hladilnih učin-

kov, v primerjavi z zdajšnjim PW 

kompresorjem, za 10 do 20% 

manj električne energije. Pri le-

tošnji proizvodnji kompresorjev 

v Črnomlju (t. j . 665.600 kompre-

sorjev) bi tako hladilno zamrzo-

valni aparati z vgrajenim novim 

PL kompresorjem, letno privar-

čevali najmanj 15 milijonov kWh 

električne energije. 

V delovni organizaciji Gorenje 

Gospodinjski aparati, kjer si pri-

zadevajo, da bi ustvarili vse po-

trebne pogoje za nadaljnje pove-

čanje izvoza izdelkov na tehnolo-

ško najzahtevnejša svetovna tr-

žišča, bodo do septembra pripra-

vili načrte za posodobitev proiz-

vodnje kompresorjev v tovarni v 

Črnomlju in za osvajanje novih, 

sodobnejših in energetsko var-

čnejših kompresorjev. Do takrat 

bodo tudi izbrali inozemskega 

partnerja, s katerim bodo sklenili 

kooperacijsko pogodbo za proiz-

vodnjo novih vrst PL in FR kom-

presorjev. Po dosedanjih izraču-

nih bo naložba v Črnomlju velja-

la okrog 4 milijarde dinarjev, no-

ve vrste kompresorjev pe naj bi 

začeli v Črnomlju izdelovati ob 

koncu leta 1988. 

Hkrati z osvajanjem proizvod-

nje novih vrst kompresorjev bo-

do v tozdu Kompresorji Črno-

melj Gorenja Gospodinjski apa-

rati postopoma zmanjševali pro-

izvodnjo obstoječih PW kompre-

sorjev, ki j ih bodo tudi še po os-

vojitvi proizvodnje novih vrst 

kompresorjev vgrajevali v Gore-

nju v hladilno zamrzovalne apa-

rate, namenjene za področja, 

kjer še prihaja do večjih nihanj 

napetosti električnega toka. 

Rek DO Tiskarna 

Ob jubileju 
Letos 1. julija je minilo natanko 10 

let, odkar sta se v skladu z načeli 
srednjeročnega plana občine Velenje 
za obdobje 1972 -1980 združili te-
meljni organizaciji Tiskarna REK (26 
delavcev) in Tiskarna Doma kulture. 
Nova O Z D je z 38 delavci postala no-
silec razvoja grafične dejavnosti v ob-
čini. Investicijski program razvoja ti-
skarske dejavnosti iz novembra 1974 
je bil osnova, da so se delavci s treh 
lokacij koncem leta 1974 je bil osno-
va, da so se delavci s treh lokacij kon-
cem leta 1978 preselili v nove večje 
proizvodne prostore. V novi hali s 
1360 nr uporabnih površin so uvedli 
linijski sistem dela, omogočili dvoiz-
mensko delo, pri financiranju pa so 
poleg lastnih sredstev in bančnega 
kredita koristili tudi prvo skupno vla-
ganje združenih sredstev DO RLK. 

Kolektiv, ki je vrsto let posloval 
nad poprečjem panoge in v zadovolj-
stvo kupcev, je v letu 1986 zašel v do-
ločene tehnično-razvojne, komercial-
no-finančne in kadrovske težave, ki 
so tudi odraz širših gibanj v panogi, 
oziroma družbi kot celoti. Grafična 
dejavnost v SFRJ ni nepomembna, 
saj je po podatkih za leto 1984 bilo v 
njej zaposlenih 48 tisoč delavcev ( za 
primerjavo: v proizvodnji premoga 
64 tisoč delavcev), ki so ustvarili tudi 
za 43 milijonov dolarjev izvoza. V 
družbenem sektorju je delovalo okoli 
300 OZD, katerim se je zaradi omeje-
vanja sredstev za reklamo in založni-
ško dejavnost postopno krčil notranji 
trg. Celo pozoren bralec lokalnega ti-
ska je lahko v zadnjem času zasledil 

nekaj opozoril o tendencah v lej O Z D 
in dejavnosti (n. pr. Naš čas z dne 30. 
I. 1986. Rudar z dne 28. I I . 1986 in 
30. I I 1986.1 Žal vsi predlagani in 
sprejeti ukrepi niso dali zadostnih re-
zultatov. Tako je DO Tiskarna v letu 
1986 ustvarila za 499 milijonov din 
celotnega prihodka (povečanje na 
preteklo leto za 112%) in poslovala 
brez izgube, vendar je dosegla le 50 % 
planiranih skladov, obseg nekaterih 
stroškov pa seje povečal preko vsake 
razumne meje (n. pr. transportnih sto-
ritev za 457 " i, neproizvodnih storitev 
za 2373 "<>, obresti za obratna sredstva 
za 351 " i, plačila za nadurno delo za 
288 % itd.) V prvem kvartalu 1987 je 
dosežen celotni prihodek 186 milijo-
nov din, za stanovanjsko gradnjo in 
sklade ni ostalo nič, izkazana je izgu-
ba okoli 4,6 milijona din. V strukturi 
proizvodnih stroškov je odpadlo na 
porabljene surovine in material kar 
40"", revalorizacijo zalog materiala 
5%, proizvodne storitve 5%, amorti-
zacijo 3 "<i, obveznosti iz dohodka 
14 "4, bruto osebne dohodke 23 % in 
ostalq 10%. Najeti krediti pa so dose-
gli znesek nad 70 milijonov din. 

Kje iskati izhod? Konsolidacija 
(utrditev) položaja DO. kot tudi urav-
noteženje med prihodki in stroški, 
oziroma sredstvi in viri sta potrebni v 
naslednjih smereh: s povečanjem pro-
izvodnje in kvalitete ter s tem celotne-
ga prihodka in dohodka, znižanjem 
škarta, odpravo ozkih grl, ponovno 
proučitvijo kooperacije in tudi obse-
ga dela vključno za DO REK, s prou-
čitvijo izkoristka delovnega časa, stal-

ni skrbi za čimnižje stroške v primer-
javi s konkurenco, znižanju ali zača-
sni oprostitvi nekaterih obveznosti, 
predvsem pa v postopni posodobitvi 
opreme (investicija v ofset tisk) in do-
polnitvi kadrov, kar naj omogoči do-
nosnejša dela v prihodnje. Eden glav-
nih problemov zadnjih let je bilo prav 
pomanjkanje lastne akumulacije, 
vsled česar tudi ni bilo zadostnega 
razvoja, občutno pa se je povečal ob-
seg kreditov (še posebno kratkoro-
čnih.) 

Kolegij poslovodnih delavcev 
O Z D REK. kot delavci v DO Tiskar-
na so v letu 1987 že večkrat obravna-
vali problematiko te O Z D in menili, 
da bi ob uresničevanju dogovorjenih 
ukrepov ter doseganju planirane pro-
izvodnje, ta O Z D lahko zaključila le-
tošnje polletno poslovanje brez izgu-
be in z zboljšano likvidnostjo. Pri tem 
računa na pomoč drugih DO REK-a 
pri razreševanju kratkoročnih likvid-
nostnih težav. 

Zato je ob 10-letnici integracije že-
leti, da bi 76 delavcev DO Tiskarna, 
ki upravljajo z družbenim premože-
njem v višini okoli 430 milijonov din, 
ob pomoči glavnih kupcev in tudi de-
lavcev drugih DO REK-a saniralo iz-
gubo, znižalo obseg kreditov in si s 
posodobitvijo opreme in poslovanja 
postopno zagotovilo stabilnejše pogo-
je dela. S temi dosežki bi v letu 1989 
najustrezneje proslavili 30 let razvoja 
grafične dejavnosti v občini Velenje. 

Titovo Velenje, I. 7. 1987 

Miroslav Zolnir 

Študentski servis 

Tudi v Titovem Velenju 
Skupaj z Jugobanko so Velenjčani, 

študentje in dijaki dobili tudi Štu-
dentski servis, ki bo deloval v prosto-
rih Jugobanke na Kersnikovi I v 
Titovem Velenju. Odprla ga je delo-
vna organizacija ŠTUDENTSKI 
SERVIS MAR IBOR , ki ima svoje po-
družnice že v Celju, Murski Soboti, 
Ptuju, Krškem, Ravnah na Koro-
škem, sedaj pa se jim pridružuje tudi 
Titovo Velenje. 

»Cilj študentskega servisa je posre-
dovanje dela študentom in dijakom, 
predvsem v času počitnic, če bo zani-

.manjc pa skozi vse leto,« pravi Igor 
Meh, vodja podružnice v Titovem Ve-
lenju. Servis bo odprt vsak dan od 
7.30 do 14. ure, ob torkih pa tudi po-
poldan, od 15. do 17. ure. 

Da pa lahko študentski servis po-
sreduje delo naprej, mora imeti po-
nudbe organizacij združenega dela in 
obrtnikov. Kot je povedal Igor Meh 
so v tem času že obiskali okoli pet-
najst velesejemskih organizacij zdru-
ženega dela in jih seznanili s svojo 
dejavostjo, bili pa so tudi pri obrtni-
kih in nekaj naročil so že dobili. Upa-

jo, da bo velenjsko združeno delo to 
obliko posredovanja dela osvojilo, saj 
lahko s pomočjo servisa hitro pridejo 
do delavcev za opravljanje del. ki so 
kratkotrajne narave. 

Dijaki in študentje se za delo preko 
njih že zanimajo. Tudi obrtnikom in 
zadrugam, ni treba več hoditi v celj-

sko enoto ponuditi delo, to lahko sto-
rijo kar v Titovem Velenju. 

Najnižja ura dela je 1150 dinarjev 
za študente, za uro težkega fizičnega 
dela 2000 dinarjev, za inštrukcije pa 
recimo 3500 dinarjev na uro. To je se-
veda več kot dobijo delavci v združe-
nem delu. Vendar pa je razlog enosta-
ven — študenti ne plačujejo vseh ti-
stih prispevkov, ki jih plačujejo v 
združenem delu tisti, ki so v rednem 
delovnem razmerju. (mkpi 

Razvojne usmeritve turistično gostinske dejavnosti v občini Velenje 

Pomemben korak k prestrukturiranju gospodarstva 
Že septembra, leta 1985, je dal izvršni svet skupščine občine Vele-

njje v obravnavo gradivo o stanju in razvojnih možnostih turistično go-

sttinskega gospodarstva v občini Velenje. Ves ta čas je bilo gradivo, ki so 

gaa še dopolnjevali in usklajevali, v javni obravnavi, z obravnavo na pri-

heodnji seji občinske skupščine, pa naj bi te razprave sklenili in začrtali 

jaasno razvojno pot tega, za našo občino zelo pomembnega dela gospo-

darstva. 

Predno so pripravili omenjeno 

grradivo, so namenili veliko po-

zcornostii usklajevanju razvojnih 

množnosti in odgovornosti posa-

mneznih nosilcev turistično go-

stitinske ponudbe (REK , Gorenje, 

P^aka, Rdeča dvorana), da bi ta-

keo oblikovali v občini enotno po-

nuudbo. Pridobili pa so tudi mne-

njija pomembnih slovenskih turi-

stitičnih organizacij (Merx, Kom-

paas . . . ) . 

Vsi trije zbori občinske skup-

ščičine Velenje so predlagane 

ustsmeritve razvoja turistično go-

stštinske dejavnosti obravnavali 

obktobra lani. Delegati in pred-

ststavniki turistično gostinskih or-

gan i zac i j v občini so podprli vse-

bisinske usmeritve razvojnih mož-

nciosti, imeli pa so pomisleke ob 

pipredlagani organizacijski zasno-

viri in možnostih povezovanja tu-

riristično gostinske ponudbe v ob-

čičini Velenje. Zaradi tega na zase-

daianju skupščine obravnava ni bi-

lala zaključena, ampak je bilo gra-

didivo s pripombami posredovano 

v v široko javno razpravo. 

Kot je povedal predsednik iz-

vrvršnega sveta skupščine občine 

VtVelenje Miran Arzenšek, je javna 

rarazprava v celoti podprla predla-

gagane razvojne usmeritve turisti-

čnčno gostinske dejavnosti v občini 

inin jih ocenila za realne in dose-

gfgljive, vendar bo to mogoče, če 

sese bo v njihovo uresničevanje 

vkvključila celotna družbena skup-

nenost. 

Razvojne usmeritve so ugodno 

ococenili tudi na republiškem ko-

mi miteju za turizem, v Savinjsko 

Ša Šaleški gospodarski zbornici, 

dr družbenopolitične organizacije 

občine in vsi ostali, ki so sodelo-

vali v javni razpravi. O primer-

nosti predlaganih razvojnih mož-

nostih so razpravljali in podali 

ugodno oceno tudi člani izvršne-

ga sveta mozirske občine, pred-

vsem s področja izkoriščanja 

komparativnih prednosti in med-

sebojnega dopolnjevanja pri 

oblikovanju turistične ponudbe. 

V javni razpravi je bilo pose-

bej izpostavljeno ekološko vpra-

šanje Šaleške doline. Opozorje-

no je bilo, da so čist zrak in vo-

da, neokrnjena flora in favna, 

oziroma normalno ekološko rav-

novesje, pogoji za razvoj turiz-

ma. Zato morajo industrijske in 

energetske organizacije, ožja in 

širša družbenopolitična skup-

nost, storiti vse za zaščito in sa-

nacijo okolja. 

Veliko pozornosti so v tem ča-

su namenili usklajevanju o naju-

streznejši obliki povezbvanja in 

sodelovanja. Ugotovljeno je bilo, 

da je za uspešen razvoj turistično 

gostinske dejavnosti v občini pri-

merno in nujno, da prevzame po-

budo in odgovornost za usklajen 

razvoj te dejavnosti eden od več-

jih gospodarskih nosilcev. 

Dogovorjeno je bilo, da v tem 

razvojnem obdobju prevzame na-

logo in odgovornost osnovnega no-

silca razvoja turizma in gostinstva 

poslovni sistem Gorenje. Z orga-

niziranjem delovne organizacije, 

ki je za to družbeno politično 

skupnost posebnega pomena, v 

sozd Gorenje pa skupnega po-

mena, seveda ob sodelovanju ce-

lotne družbeno politične skupno-

sti, je treba zagotoviti postopno 

povezovanje in sodelovanje vseh 

subjektov turistično gostinske 

dejavnosti, usklajevanje in ures-

ničevanje razvojnih usmeritev, 

pridobivanje in usposabljanje 

kvalitetnih kadrov, vključevanje 

turistične ponudbe v širši druž-

beni prostor, izvajanje s progra-

mom dogovorjenih nalog, aktiv-

nosti in naložb, uspešen prodor 

skupne turistično gostinske po-

nudbe na domači in tuji trg. 

Organizacijsko povezane so 

tako lahko enotno ponudi jo 

zmogljivosti in storitve Zdrav-

stvenega centra, hotela Paka, 

Rdeče dvorane in Gorenja. 

Izvršni svet skupščine občine 

Velenje je maja ocenil, da je mo-

goče javno razpravo o teh vpra-

šanjih zaključiti. Ugotovili so na-

mreč, da v razpravi na razvojne 

usmeritve turistično gostinske 

dejavnosti v naši občini ni bilo 

pomembnih vsebinskih pripomb, 

razen vprašanj ekologije. Dogo-

vorjena je bila tudi organizacij-

ska zasnova in povezovanje ter 

oblika usklajevanja za učinkovi-

tejšo enotno turistično ponudbo. 

Člani izvršnega sveta so tudi 

menili, d a j e turistično gostinska 

dejavnost , glede na predlagane 

usmeritve, pomemben dejavnik 

prestrukturiranja gospodarstva 

občine, zato jo je treba v obdob-

ju do leta 1990 opredeliti kot de-

javnost posebnega pomena. 

Predlagane usmeritve razvoja tu-

ristično gostinske dejavnosti re-

alno omogočajo (ob sodelovanju 

celotnega gospodarstva), kvalite-

ten razvoj te dejavnosti, mogoče 

pa je zagotoviti tudi uspešen pro-

dor na domači in tuji trg. Izvršni 

svet je ugotovil, da vsi nosilci tu-

ristično gostinske dejavnosti 

podpirajo opredelitev razvojnih 

ciljev te dejavnosti in z medse-

bojno usklajenimi letnimi pro-

grami nalog oziroma aktivnosti 

prevzemajo odgovornost za nji-

hovo izvedbo. Razveseliivo ie tu-

di, da so se nosilci turistično go-

stinske dejavnosti v občini spora-

zumeli, da je zaradi široko odpr-

tega razvojnega koncepta, smi-

selno določiti za osnovnega no-

silca te dejavnosti poslovni si-

stem Gorenje. S tem prevzema 

Gorenje tudi nalogo in odgovor-

nost nosilca razvoja turizma v 

velenjski občini. Za enotnejši na-

stop in učinkovitejšo ponudbo 

zmogljivosti in storitev bo treba 

organizirati delovno organizacijo 

v sestavi sozda Gorenje. Ta bo 

povezovala zmogljivosti prej 

omenjenih turistično gostinskih 

organizacij. 

Razvojne usmeritve turistično 

gostinske dejavnosti bodo torej, 

skupaj z dopolnitvami, na julijski 

seji obravnavali delegati vseh treh 

zborov velenjske občinske skup-

ščine. 

Izvršni svet j im predlaga, da 

omenjeni program potrdijo in 

zavežejo vse doseHanie udeležen-

ce priprave gradiva, da razvojne 

usmeritve uresničijo. Delegati 

naj bi to dejavnost opredelili kot 

dejavnost posebnega družbenega 

pomena vsaj do leta 1990. Na 

podlagi tako opredeljenega polo-

žaja te dejavnosti naj bi delegati, 

že na prihodnji seji, sprejeli tudi 

obvezo po sprejetju družbenega 

dogovora o združevanju sredstev 

za posodobitev in razširitev turi-

stično gostinskih zmogljivosti v 

skladu z razvojnimi usmeritvami. 

Med sklepi, ki so predlagani de-

legatom v sprejem je tudi opre-

delitev Gorenja za osnovnega 

nosilca turistično gostinske de-

javnosti, predlagali pa naj bi tudi 

sozdoma Gorenje in REK , da to 

dejavnost opredelita kot dejav-

nost skupnega pomena za orga-

nizacije združene v obeh sozdih. 

V skladu s tem bi morali dopol-

niti tudi svoje razvojne usmeritve 

in plane. Delegati občinske 

skupščine naj bi, na predlog iz-

vršnega sveta, opredelili za kvali-

teten razvoj trgovske preskrbe, ki 

je eden pomembnih delov turisti-

čne ponudbe, delovno organiza-

cijo Era. Skupno turistično po-

nudbo pa bodo vsekakor morali 

podpreti tudi vsi, ki nastopajo v 

tej ponudbi kot infrastruktura, to 

so turistična društva in njihove 

zveze, obrtno združenje, kmečki 

turizem, servisi, uslužnostne de-

javnosti, ptt, banka, interesne 

skupnosti . . . Nosilci razvoja tu-

ristične dejavnosti bodo morali 

seveda zagotoviti materialne, ka-

drovske in organizacijske pogo-

je-

Izvršni svet bo , če b odo dele-

gati predlagan program sprejeli, 

določ i l operat ivni program, roke 

in odgovorne nosilce /a izvedbo 

posamezn ih na log v letošnjem le-

tu, imenoval pa b o tudi odbor za 

spremljanje uresničevanja razvo-

ja turist ično gostinske dejavno-

sti. 
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Nekatere informacije s poletnih sej skupščin SIS 
družbenih dejavnosti 

V času od 19. —30. 6. 1987 so potekale seje skupščin SIS družbe-

nih dejavnosti občine Velenje. Udeležba je bila na treh dobra, na treh 

malo nad polovico, Občinska raziskovalna skupnost pa je morala za-

radi nesklepčnosti ponoviti sklic. 

Na sejah obravnavana vsebina je bila aktualna,saj je delegate 

vzpodbudila, da so aktivno sodelovali v razpravah, bili kritični in tudi 

kreativni v svojih predlogih. 

Osrednja aktualna vsebinska točka na vseh sejah je bila »Poroči-

lo o uresničevanju programov in f inančnih načrtov v prvih štirih me-

secih letošnjega leta« ter »Omejitveni programi SIS« . 

Poročila so nazorno predstavi-

la uresničevanja letošnjih dogo-

vorjenih programov, pa tudi fi-

nančne težave na področju posa-

mezne SIS, zaradi veljavnih in-

terventnih zakonov in drugih 

omejitev. 

Na vseh skupščinah so delega-

ti odločno nasprotovali predla-

ganim omejitvenim programom 

in j ih načelno sprejeli ter terjali 

te tudi pri republiških SIS. Po-

drobneje bodo pripombe nave-

dene v zapiskih posameznih sej 

skupščin SIS. 

Kritičen odnos so zavzele de-

lagacije do predloženega SaS o 

• M a j i družbenih sredstev v zača-

a » uporabo. Akt je pripravila 

Skupna strokovna služba SIS 

družbenih dejavnosti občine Ve-

lenje z namenom, da bi lažje pre-

moščali že omenjene likvidno-

stne težave SIS in, da bi sledili 

tudi večkrat izraženi zahtevi, da 

se morajo sredstva skupne pora-

be zaradi naraščajoče inflacije 

hitreje obračati. 

SaS o oddajanju sredstev v za-

časno uporabo temeljni izklju-

čno na dogovorjenih programih 

SIS in dogovorjenih finančnih 

načrtih v tekočem letu. 

Predlog za sprejetje SaS 

smo poiskali v Zakonu o združe-

nem delu, najti pa ga je tudi v 

sporazumih o ustanovitvi SIS in 

statutih, ki opredeljujejo medse-

bojno sodelovanje SIS in pristoj-

nost skupščin za sklepanje SaS. 

Glede na številne pripombe, 

na katere je bilo sicer na večini 

sej odgovorjeno, je bila sprejeta 

dvofazna obravnava. Akt je bil 

tokrat sprejet kot osnutek. 

V smislu čimboljšega obvešča-

nja delagatov in spoznavanja 

problematike s področja družbe-

nih dejavnosti objavljamo še 

druge aktualne, za širši krog za-

nimive odgovore na postavljena 

vprašanja in sprejete odločitve 

na posameznih sejah skupščin 

SIS. 

I. VSE SKUPŠČINE SIS 
SO ZA SVOJE PO-
DROČJE DEJAVNOSTI 
SPREJELE: 

— roroči lo o uresničevanju 

programov in finančnega načrta 

svoje SIS za obdobje januar — 

april 1987 in 

— pooblastile Odbore za plan 

in razvoj, da ugotavljajo % izpol-

njevanja dogovorjenega progra-

ma dela izvajalcev med letom, 

končno letno poročilo o izpol-

njevanju programov pa bo 

obravnavano kot doslej, na seji 

skupščine; 

— predlog Pravilnika o ravna-

nju z gradivi zaupne narave. 

Posamezne skupščine p« so g M « 

na vsebino sprejele še naslednje 

odločitve: 

RAZISKOVANJE 
Ob sprejemu poročila o reali-

zaciji programa so bili sprejeti še 

dodatni sklepi: 

— Zavodu za urbanizem Ve-

lenje, kot koordinatorju ekolo-

škega projekta se naloži, da po-

speši delo pri izvedbi skupnega 

raziskovalnega projekta »EKO-

L O G I J A « , še posebej pa pri 

sklepanju pogodb za preostale 

raziskovalne naloge s področja 

ekologije, ki so bile uvrščene v 

program Skupnosti za leto 1987 

ter, da se aktivneje vključujejo v 

razprave in razreševanje aktual-

ne problematike s tega področja 

v občini Velenje; 

.— Programski odbor prouči 

možnost vključitve dodatne razi-

skovalne naloge v programu 

Skupnosti za leto 1987, s katero 

naj bi ugotovilo javno mnenje o 

ekološkem stanju v dolini ter 

predvideni izgradnji dodatnega 

termoenergetskega objekta in ši-

ritvi Rudnika lignita Velenje; 

— Oceno stanja na področju 

razvojno raziskovalne dejavnosti 

v O Z D občine Velenje za leto 

1986 z oceno razvoja te dejavno-

sti v obdobju zadnjih pet let; 

—- Poročilo o izvajanju stališč 

in sklepov, sprejetih na skupni 

seji zbora združenega dela obči-

ne skupščine in skupščine Občin-

ske raziskovalne skupnosti Vele-

nje, dne 23 9. 1985 glede izbolj-

šanja stanja na področju razvoj-

no raziskovalne in inventivne de-

javnosti v občini Velenje, vklju-

čno z dodatnimi sklepi, predla-

ganimi s strani sestavljaicev tega 

poročila; 

— Kazalce za sprejemanje 

razvojno raziskovalne dejavnosti 

v predlagani obliki in zadolžitev, 

da se do konca tega leta izdela 

analiza stanja razvojno razisko-

valne dejavnosti v občini Velenje 

na osnovi sprejetih kazalcev v 

občini Velenje ter ob upošteva-

nju pobud delagacije R E K 

S O Z D - DSSS. 

V okviru 3. točke dnevnega re-

da je bila delegatom podana tudi 

informacija o valorizaciji sred-

stev Skupnosti za obdobje janu-

ar—avgust 1987, ki jo je v skladu 

s statutarnim sklepom potrdil 

Programski odbor na svoji seji 

dne 16. 6. 1987. 

IZOBRAŽEVANJE 
— Sprejela poročilo o uresni-

čevanju stališč in sklepov Skup-

ščine občine in skupščine O I S 

Velenje s skupnega zasedanja 10. 

5. 1985, v zvezi s problematiko 

vzgoje in izobraževanja v občini 

Velenje; 

— Potrdila poročilo o izgrad-

nji VIL osnovne šole; 

— Potrdila imenovanje Marti-

ne P O D L E S N I K (Gorenje) in 

Barbare M E D V E D (REK - SI-

PAK) v Svet Glasbene šole kot 

zunanjih predstavnikov; 

— Imenovala Odbor za pode-

ljevanje priznanj pri O I S Velenje 

v sestavi: 

1. Vida R O B I D A 

2. Mirko Ž O L N I R 

3. Andrej C E N T R I H 

4. Hermina R U D O L F 

5. Jože D O L I N A R 

6. Milena D E M Š A R - M I H E L E C 

7. Elfrida A M B R O Ž I Č 

8. Ludvik H R I B A R 

9. Miro L E Š N I K ; 

— Zbor uporabnikov in zbora 

izvajalcev sta z ločenim glasova-

n j e m sprejela finančni načrt 

Skupnosti za leto 1987 v predla-

gani obliki. 

SKRBSTVO 
— 1. 7. 1987 se za 4 0 % pove-

čajo družbeno denarne pomoči 

(edini in dopolnilni vir) in rejni-

ne; 

— Poročilo o skrbništvu v ob-

čini Velenje z usmeritvami in 

predlogi vsem v njem zadolže-

nim za boljše delo; 

— Dala soglasje k imenova-

nju Jelke F U Z I R za direktorico 

Centra za socialno delo Titovo 

Velenje in Helene IM PERL za 

direktorico Doma za varstvo 

odraslih Titovo Velenje. 

TELESNA KULTURA 

— Informacijo o uskladitvi fi-

nančnega načrta Občinske teles-

nokulturne skupnosti Velenje in 

Zveze telesno-kulturnih organi-

zacij občine Velenje (z rastjo pri-

merljivega dohodka) za obdobje 

I-VII. 87 (ki j o je na 13. seji potr-

dil Odbor za planiranje in razvoj 

telesne kulture) ter informacijo o 

novi prispevni stopnji za zbira-

nje planiranih sredstev, ki znaša 

od 28. 6. 1987 ponovno 0,64. 

— Zadolži la vse izvajalce in 

organe Skupnosti, da nadaljujejo 

s prizadevanji za pridobitev do-

datnih f inančnih sredstev na os-

novi SaS o sponzorstvu med 

O Z D ter osnovnimi telesnokul-

turnimi organizacijami. Klubi in 

društva se morajo za pridobitev 

sponzorstva s strani O Z D v prvi 

vrsti sami angažirati in se z O Z D 

dogovarjali o možnostih in pogo-

jih sklenitve SaS o pokrovitelj-

stvu. 

— Pooblastilo Odbor za plani-

ranje in razvoj telesne kulture, 

da sprotno usklajuje mnenja z 

ostalimi občinami (Mozirje, Ža-

lec, Celje), ki na osnovi SaS 

združujejo sredstva za obratova-

nje in razvoj RTC Golte ter za 

sprotno valorizacijo dogovorje-

nih sredstev (kot vsem izvajal-

cem v občini). Večje spremembe, 

ki bi bile predlagane v zvezi s fi-

nanciranjem RTC Golte pa naj 

obravnava skupščina Občinske 

telesnokulturne skupnosti Vele-

nje. 

— Predlaga organom Skupno-

sti in izvajalcem, da se v prihod-

nje zavzemajo za čimbolj uskla-

jeno načrtovanje športno rekrea-

tivne dejavnosti vseh izvajalcev 

teh programov v občini (Zveza 

telesnokulturnih organizacij, 

O Z D , KS). (Organizacija skup-

nih akcij, večja informiranost de-

lavcev v občinskih akc i jah , . . . ) . 

— Izvolila za novega člana 

Odbora za planiranje in razvoj 

telesne kulture tov. Štimac Duša-

KULTURA 
— Potrditev zaposlitve kustu-

sa v muzeju s 1. septembrom 

1987 in zaposlitev snažilke v kul-

turnem centru. 

— Poziv, D O R E K , da skup-

ščini O K S pisno sporoči zakaj 

bodo v bodoče namenili vilo Bi-

anca. 

— Poblastilo predsedstvu Ob-

činske kulturne skupnosti, da 

pridobi pisno mnenje Komiteja 

za planiranje, gospodarstvo in 

varstvo okolja, kaj pomeni grad-

nja športnega objekta — smučar-

ske skakalnice, za veduto okolice 

gradu. 

— Soglasje s prikazano pro-

blematiko galerijske dejavnosti, 

ki jo bo po svojih močeh skušala 

reševati. 

Pobudo Predsedstva in Od-

bora za plan in razvoj Občinske 

kulturne skupnosti v zvezi s pre-

nosom sredstev za zagotavljanje 

dela osebnih dohodkov v Glas-

beni šoli Frana Koruna Koželj-

skega iz sredstev Občinske kul-

turne skupnosti v sredstva Ob-

činske izobraževalne skupnosti 

Velenje. 

— Okroglo mizo na temo: Me-

sto in vloga Kulturnega centra 

Ivan Napotnik danes, naj orga-

nizira in vodi kulturna skupnost 

ob sodelovanju Sveta za kulturo 

pri SZDL . 

— Imenovala v svet Glasbene 

šole Frana Koruna Koželjskega 

j dva delegata, in sicer: Viher-Pe-

terlin Tanjo in Lipar Feliksa. 

lOTROŠKO VARSTVO 
— Poročilo v zvezi z ureja-

njem otroških igrišč z naslednji-

mi dopolnitvami: 

— Glede na neugodno finan-

čno stanje v občini je nujno v KS 

in skupnostih stanovalcev najti 

možnost za samofinanciranje 

vzdrževanja otroških igrišč bodi-

si preko programa samoprispev-

ka, ali pa z neposrednimi pri-

spevki krajanov ter z osebnim 

delom staršev in otrok. 

— Večja otroška igrišča je nuj-

no predati v upravljanje Samou-

pravni komunalni interesni skup-

nosti oziroma Vekosu, vendar pri 

tem poiskati možnosti za večjo 

varnost otrok ter preprečitev 

vandalizma na igrišču predvsem 

ponoči. 

— Brez vplivanja odraslih na 

svoje otroke ne bo mogoče spre-

meniti odnosa do otroških igrišč, 

zato je potrebno vzpodbuditi 

odrasle za pozitiven odnos do 

družbene lastnine. Po mnenju 

delegatov bo odnos odraslih — 

staršev do otroških igrišč boljši, 

ko j ih bomo urejali z lastnim de-

lom ter pritegnili tudi svoje otro-

ke. 

Glede na aktualno problemati-

ko bo v eni naslednjih številk 

Našega časa objavljen širši pri-

spevek. 

ZDRAVSTVO 
— V celoti podprla predlog 

SaS o delitvi dela in medseboj-

nem strokovnem sodelovanju pri 

izvajanju zdravstvenega varstva, 

ki ga sklepata Zdravstveni center 

Velenje in S O Z D Koroško 

zdravstvo. 

— Predlog sklepa o spremem-

bah in dopolnitvah sklepa o pri-

spevnih stopnjah in prispevnih 

stopnjah za financiranje zdrav-

stvenega varstva v letu 1987. 

— Informacijo o sklepih in 

stališčih občinske skupščine v 

zvezi s problematiko zdravstve-

nega varstva. 

— Informacijo o gradnji pri-

zidka k zdravstvenemu domu. 

— Informacijo o nesrečah pri 

delu v letu 1985 in pozvala vse 

odgovorne organizacije združe-

nega dela, da storijo vse na po-

dročju osveščanja delavcev pri 

skrbi za lastno zdravje in ohrani-

tev delazmožnosti. 

— Sprejela finančni načrt 

Skupnsoti in strokovne službe za 

leto 1987. 

II. ODGOVORI NA NE-
KATERA DELEGATSKA 
VPRAŠANJA 

KULTURA 

Konferenca delegacij G I P Ve-

grad Titovo Velenje 

Kdo je pristojen za potrditev 

dviga cen storitev Glasbene šole 

Frana Koruna Koželjskega, 

Titovo Velenje? 

Odgovor, ki je bil podan na 

skupščini je temeljil na sklepu 

občinske izobraževalne skupno-

sti, ki je o tem vprašanju razpra-

vljala na seji Odbora za planira-

nje in izrazil mnenje, da je zbor 

delavcev Glasbene šole dovolj 

kompetenten organ, da odloča o 

višini šolnine tudi v bodoče s so-

glasjem tega odbora Občinske 

izobraževalne skupnosti. 

D E L E G A C I J A S O Z D GORE-

N J E — D S S P L O Š N I P O S L I 

Delegati Gorenja smo že na 

prejšnji seji skupščine želeli po-

drobnejšo informacijo o projektu 

»Deseti brat«. Iz gradiva je raz-

vidno, da bo ta podana na 5. redni 

seji. 

Smatramo, da je naložba v tak-

šen projekt v tem trenutku nesmo-

trna in nesprejemljiva. V času, ko 

predlagamo omejitvene programe 

in se borimo za racionalno porabo 

vseh sredstev, velja o tem temelji-

to razmisliti. Delegati Gorenja ne 

odobravamo financiranja tega 

projekta, sredstva namenjena za 

ta projekt naj se planira oz. dodeli 

za smotrnejšo uporabo. 

Odgovor je na seji skupščine 
podal tov. Slane: 

Gledališki projekt »Deseti 

brat« je bil obravnavan pri Od-

boru za gledališko dejavnost pri 

Zvezi kulturnih organizacij. Na 

osnovi pozitivnega mnenja Od-

bora je Občinska kulturna skup-

nost Velenje projekt vključila v 

program in finančni načrt Občin-

ske kulturne skupnosti Velenje 

za leto 1987, ki je bil sprejet in 

potrjen na 4. seji skupščine Ob-

činske kulturne skupnosti Vele-

nje, dne 16. 3. 1987. 

Projekt je vključen v program 

in finančni načrt Občinske kul-

turne skupnosti Velenje za leto 

1987, ki je bil sprejet in potrjen 

na 4. seji skupščine Občinske 

kulturne skupnosti Velenje, dne 

16. 3. 1987. 

S K U P N A S P L O Š N A DELEGA-

C I J A P R A V O S O D N I H ORGA-

N O V IN D R U Ž B E N O POLITI-

Č N I H O R G A N I Z A C I J OBČI-

NE V E L E N J E 

Leta 1975 je Kulturni center 

»Ivan Napotnik« za približno 

10.000 din odkupil knjižnico tov. 

Dodiča iz Novega mesta. V njej je 

bilo precej knjižnih raritet, pa tu-

di enot, ki sodijo pod poseben re-

žim varovanja. Delegacija želi od-

govor na naslednja vprašanja: 

1. Koliko knjižnih enot je bilo 

odkupljenih? 

2. Koliko od teh enot je v izpo-

sojevalni mreži? 

3. Kje se nahajajo tiste knjižne 

enote, ki niso v izposoji in koliko 

jih je? 

4. Ali so vse enote obdelane. Če 

niso, koliko je teh in kje so uskla-

diščene? 

5. Če niso obdelane, zakaj ni-

so? 

6. Kakšni so pogoji izposoje 

enot, ki niso v izposojevalni mre-

ži? 

7. Katere knjige sodijo pod po-

seben režim varovanja? 

Odgovor je podala Knjižnica 

Kulturnega centra Ivan Napotnik. 

Odkupl jenih je bilo cca 10.100 

knjižnih enot, od tega j ih je 1/3 v 

izposojevalni mreži, ostali 2/3 

pa sta v skladišču knjižnice. V iz-

posojevalni mreži so knjige v slo-

venslcem jeziku: zbrana izbrana 

dela, pesniške zbirke slovenskih 

pisateljev itd. Vsa dela je pregle-

dala strokovna sodelavka Delav-

ske knjižnice v Ljubljani Zdenka 

Smole, ki j ih je ocenila in razvr-

stila. Veliko knjižnih del po njeni 

oceni ne sodi v splošno izobraže-

valno knjižnico zato so deponi-

rane v skladišču. Predlagala je, 

da bi bi lo smiselno knjige ponu-

diti NUK-u, študijskim in stro-

kovnim knjižnicam. 

Če bi knjižnica imela primer-

no čitalnico, bi tudi knjige iz 

skladišča lahko dajala v upora-

bo, vendar samo v čitalnico (stari 

učbeniki tujih jezikov, stare izda-

je francoske književnosti itd.). 

Knjižnica Velenje nima litera-

ture, ki bi sodila pod poseben re-

žim varovanja, in za to tudi ni 

pristojna. Za poseben režim va-

rovanja je zadolžena in usposo-

bljena N U K . 

OTROŠKO VARSTVO 

D E L E G A C I J A KS Š M A R T N O 
O B PAKI 

Kako rešiti problem pomanjka-

nja mest za dnevno varstvo otrok v 

KS Šmartno ob Paki? 

Odgovor VVZ Šoštanj: 

Zaradi pomanjkanja mest za 

dnevno varstvo otrok bodo jese-

ni vsi 6-letni otroci, ki ne potre-

bujejo dnevnega varstva vključe-

ni v pripravo na šolo v 3-urni 

program, ki se bo izvajal v šoli. S 

tem je sproščenih nekaj mest za 

najmlajše otroke. Ker kljub temu 

ni dovolj prostora obstaja še ved-

no možnost rešitve problema 

varstva otrok v organiziranem 

družinskem varstvu. S tem v zve-

zi lahko največ storijo krajani v 

KS Šmartno ob Paki, da poskusi-

jo poiskati primerno družino. 

D E L E G A C I J A KS ŠALEK 

Kako je z gradnjo vrtca v Šale-

ku? 

Odgovor strokovna služba S IS : 

Po srednjeročnem planu Ob-

činske skupnosti otroškega var-

stva bi vrtec morali pričeti gradi-

ti letos, vendar niso zbrana sred-

stva niti za predhodni investiciji 

— prizidek k Zdravstvenemu do-

mu Velenje in gradnja VI I . osno-

vne šole v Velenju. V prispevni 

stopnji ni mogoče več zbirati 

sredstev za investicije, ker to pre-

poveduje zakon; drug način — 

iz ostanka dohodka pa je zelo za-

pleten in daje skromna sredstva, 

ker ostanka dohodka marsikje ni 

(REK) . Po vsej verjetnosti se bo 

gradnja vrtca zelo zakasnila. 

IZOBRAŽEVANJE 
O S N O V N A Š O L A BIBA 

R O Č K Š O Š T A N J : 

Na željo staršev iz KS Bele vo-

de naj bi se v šolskem letu 

1987/88 odprl še en oddelek osno-

vne šole na podružnični O Š Bele 

vode, kar pa je povezano z zapo-

slitvijo 1 delavca in povečanimi 

sredstvi. 

Odgovor: 

Skupščina je zavzela stališče, 

da mora o predlogu razpravljati 

Odbor za plan in razvoj Občin-

ske izobraževalne skupnosti, 

pred tem pa je potrebno oceniti 

tudi ekonomsko in družbeno 

upravičenost predloga. 

Modni salon: 
Glede na gospodarski položaj OZD 

je potrebno racionalizirati poslovanje v 
izvajalskih OZD in prilagoditi porabo 
materialnim možnostim gospodarstva. 
Modni salon svojo zahtevo utemeljuje s 
podatki, da je v obdobju I,—III. 1987 v 
primerjavi z I,—III. 1986 naraščal do-
hodek z ind. 215, obveznosti iz dohod-
ka in OD pa 228. 

Odgovor: 
Po podatkih majske analize uresni-

čevanja srednjsročnega družbenega 
plana občine Velenje za obdobje 
1986—i990 v letu 1986 in v prvi polo-
vici leta 1987 (vir.: Komite za planira-
nje, gospodarstvo in varstvo okolja) 
so bili razultati poslovanja gospodar-
stva občine v prvih 3 mesecih leta 
1987 naslednji: 

KAZALCI L —I I I . 86 I. — I I I . 87 I N D 87/86 

Celotni prihodek 73.527.617 155.722.081 211,8 
Porabljena sredstva 64.834.495 120.396.468 185,7 
Obresti 7.080.864 22.019.956 311,0 
Dohodek 11.031.226 35.766.858 324,2 
— skupna poraba 1.767.858 - 4.870.382 275,5 
— splošna poraba 133.295 187.266 140,5 
Cisti dohodek 7.823.398 23.030.563 294,4 
Bruto osebni dohodek 9.085.047 20.062.869 220,8 
— splošna poraba 200.974 434.129 216,0 
— skupna poraba 2.385.773 5.345.958 224,1 
Akumulacija 1.216.272 2.504.232 205,9 
Sredstva za reprodukcijo 4.354.306 8.858.764 203,4 
Bruto dohodek 13.985.567 40.773.576 291,5 
Amortizacija 3.138.034 6.354.532 202,5 
— po pred. stopnji 2.945.341 5.006.718 170,0 
— nad pred. stopnjo 192.692 555.903 288,5 
Izgube 7.169.752 2.140.760 29,9 

Iz gornjih podatkov ni razvidna večja rast sredstev za skupno porabo od 
rasti dohodka v občini, medtem ko so obveznosti iz OD nekoliko višje od rasti 
OD v gospodarstvu. Pri tem je treba upoštevati, da podatki o realizaciji skupne 
porabe upoštevajo tudi realizacijo sredstev za republiške SIS. Finančni načrti 
občinskih SIS družbenih dejavnosti za I. tromesečje temeljijo na izvirnih pri-
hodkih SIS iz leta 1986, povečanih za 90% stopnje rasti ustvarjenega primerlji-
vega dohodka družbenega gospodarstva v,republiki (ne v občini!). Vendar pa 
SIS družbenih dejavnosti v I. tromesečju niso smele razpolagati z delom druž-
benih sredstev, ki so bila ustvarjena nad zneskom sredstev, dovoljenih za pora-
bo v 4. tromesečju 1986. 

V obdobju L —111/87 je bila v republiki dosežena rast ustvarjenega primer-
ljivega dohodka z tndeksom 230, kar je po predhodnih podatkih pod občinsko 
rastjo. 

Primerjava: v 000 din 
a) Oblikovanje sredstev skupne porabe v občini glede na rast dohodka v repu 
bl ik i ; 
— realizacija skupne porabe L - 1 1 1 / 8 6 1.977.850 
— možna rast z ind. 230,5 - 1 0 % = 217,45 
— plan sredstev skupne porabe v občini L—I I I . 1987 4.300.835 

b) Oblikovanje sredstev skupne porabe v občini glede na rast dohodka v občini: 
— realizacija skupne porabe I,—111/87 1.977.850 
— možna rast z ind. 324,2 - 10 % = 301,78 
— plan sredstev SP v občini I , -111/87 5.968.755 

Kot je razvidno iz izračunov, je občinska skupna poraba zaradi naravnavanja 
na rast dohodka v republiki nižja za 32,9 %. 

V sredstvih skupne porabe za leto 1987 je upoštevana povečana obveznost zara-
di podaljšanega porodniškega dopusta. 
V obdobju L—III. 1987 v primerjavi z enakim obdobjem preteklega leta so veljale 
naslednje prispevne stopnje za občinske SIS družbenih dejavnosti 

1. I I I . 1986 L—III.1987 

1. Iz osebnega dohodka 
OSOV 
— domicil 1,54 1,63 
— sedež 2,01 2,20 

(povečana zaradi 
podaljšanega 

porodniškega dop.) 
OIS 6,18 6,55 
OKS 0,57 0,64 
OTKS 1,63 0,64 
OSSS 0,88 0,66 
OZS 0,71 0,35 

2. Iz dohodka 
OZS 10,17 10,30 
OKS 0,03 0,03 

23,72 23,00 

Primerjava prispevnih stopenj posameznih SIS po obdobjih ni realna, ozi-
roma potrjuje ugotovitev, da so prispevne stopnje zgolj instrument zbiranja 
sredstev po dogovorjenih finančnih načrtih in se prilagajajo glede na realizacijo 
le-tega v posameznem oziroma preteklem obdobju. 

Za izplačilo OD delavcev OZD s področja družbenih dejavnosti v I. polle-
t ju leta 1987 sta veljala dva interventna zakona, na osnovi katerih so izvajalci 
na področju družbenih dejavnosti v prvih štirih mesecih lahko izplačevali akon-
tacije v višini izplačanih osebnih dohodkov v zadnjem tromesečju leta 1986. 

Po ugotovitvi in objavi rasti mase osebnih dohodkov za gospodarstvo SR 
Slovenije v obdobju L —II I . 1987 napram X. X I I . 1986, imajo izvajalci na po-
dročju družbenih dejavnosti pravico povečati in poračunati OD od 1. I. 1987 
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Nekatere informacije s 
poletnih sej skupščin 
SIS družbenih dejavnosti 
dalje za 7,3 "». Za delovne skupnosti s področja družbenih dejavnosti pa inter-

ventni zakon predpisuje, da morajo osebne dohodke do 3(1. 6. 19X7 izplačevati v 

višini izplačanih akontacij O D v zadnj ih treh mesecih leta 19X6, brez valorizaci-

je-

Samoupravna komunalna skupnost občine Velenje 

Ugotavl jamo torej, da se v občini 

Velenje v letu I W dosledno izvajajo 

sprejete držbene usmeritve na po-

dročju f inanciranja družbenih dejav-

nosti. 

G lede na to, da so osnove združe-

vanja sredstev za skupne družbene 

potrebe ustvarjeni dohodek in izpla-

čani bruto osebni dohodk i , pomeni , 

da je višina prispevkov za družbene 

dejavnosti vendarle odvisna od rezul-

tatov poslovanja in izplačil osebnih 

dohodkov v O Z D (seveda v določe-

nem poprečju). Se več, večina izvajal-

skih O Z D s področja družbenih de-

javnosti je dolžna izvajati programe 

* dejavnosti, ne glede na trenutne go-

spodarske razmere posameznih ( J / i ) , 

> in ne glede na rast stoškov in cen, ki 

1 pa niso primerljivi z dovol jeno rastjo 

t sredstev za skupne družbene potrebe. 

Izostanki z dela zaradi 
bolezni, nesreč in nege 
D O , DS, T O Z D 

Poprečje 

19X6 

Ma j 

19X7 

D O TEŠ T O Z D TEŠ L 5,30 6,23 

- T O Z D TEŠ II. 3.56 5,29 

— T O Z D Vzdrževanje 5,01 4,X5 

T O Z D Inženiring 6,21 0.13 

DSSS 3,40 3.61 

D O RLV T O Z D Jama Pesje 8,85 8,13 

T O Z D Jama Preloge 11,82 10.07 

T O Z I ) Jama Škale 11,21 9,61 

T O Z D Priprave 9,41 7,25 

T O Z D Jamske gradnje 8.12 7.23 

T O Z D Jamski transport 9.84 9.43 

T O Z D Jamska mehanizacija 6,70 5.17 

DS Zračenje 6,87 6,52 

- T O Z D Klasirnica 5,53 4.73 

DS Kopalnica 8.88 9.31 

T O Z D Zunan ja dejavnost 9,05 6,91 

T O Z D Mizarska dejavnost 5,30 5.18 

T O Z D Gradbena dejavnost 7,56 8,09 

DSSS RLV 2.84 3,98 

T O Z I ) Izobraževanje 8.33 7,45 

D O ESO T O Z D Strojni obrati 6.67 6,70 

T O Z D Elektro obrati 4.97 1.48 

T O Z D Vodov ,-toplov. obrati 4,X6 6,21 

T O Z D Krovsko-ključ. obrati 8,30 12,65 

DSSS ESO 2.99 2,51 

RF.K, D O APS 3.30 2,68 

R F K . D O Tiskarna 4.12 6.97 

R L k , Družbeni standard 9,08 6,36 

R E K , DS Zavarovanje 2,15 4,25 

R E K , DSSS S O Z D 4,37 3.64 

S I P A K 7,66 4,46 

G O l R E N J F . 
D O ) G O S P O D I \ . ' S K I A PAR \ H 

i O Z D Štedilniki 8,1)6 /,26 

T O Z D Pralno pomivalna tehn. 8,66 6,51 

T O Z D Gostinska enota 7,15 8,31 

T O Z D Zamrzoval.-hlad. tehn. 8,38 8,91 

DSSS G A 4.55 4,80 

T O Z D Galvana 5,66 6,31 

DO) N O T R A N J A O P R E M A 

T O Z D Pohištvo 8,62 7.74 

T O Z D Gradbeni elementi 6.74 5,53 

DSSS notranja oprema 3.91 4.32 

DO) E L E K T R O N I K A Š I R O K E P O T R O Š N J E 5,687.87 7,87 

D O ) G O R E N J E Servis 6,80 4,45 

D O ) G O R E N J E Cammerce 5,05 5.47 

DS; G O R E N J E Interna banka 4,77 4,49 

D O ) G O R E N J E Raziskave in razvoj 2,44 1.78 

D O ) P R O C E S N A O P R E M A 5,59 2.25 

G O R E N J E S O Z D Splošni posli 5.50 5,22 

G O R E N J E S O Z D DSSS 0,59 u o 

G O R E N J E S O Z D DS Informatika in org. 4,13 6,19 

D O VEPLAS 9,36 10.75 

D O ) F K O T O Z D Serijska proizvodnja 8,29 9.71 

T O Z D Instalacije 5,96 4,51 

T O Z D Vzdrževanje 4.31) 9,43 

T O Z D Tehnološka oprema 3,60 4.54 

T O Z D Komerciala promet 9,36 4.14 

DSSS F K O 3.16 4,36 

D O J ERA T O Z D Koplas 3.88 5,44 

— T O Z D Maloprodaja 4.85 5,46 

T O Z D Veleprodaja 6,71 4,78 

T O Z D Kmetijstvo 8,35 1,88 

T O Z D V I N O Šmartno/Paki 4,40 6.99 

DSSS F.RA 3,24 7,69 

DCO V E G R A D T O Z D Gradnje 7.96 6,71 

T O Z I ) Mehanizaci ja 5.05 4,98 

T O Z D Zakl jučna dela 5.55 3,69 

T O Z D Vemont 6,90 6.31 

T O Z D Inženiring 3,65 5,00 

T O Z D Keramičarstvo 7,61 9.68 

DSSS Vegrad 3.02 3,26 

C E E N T E R S R E D N J I H ŠOL 
T O Z D Rudarsko tehnični pouk 1,48 ni podatka 

T O Z D FKŠ 1,60 ni podatka 

T O Z D Dom učencev 7,26 ni podatka 

T O O V A R N A U S N J A ŠOŠTANJ 7,28 9,78 

E L L K R O J Konfekcija Šoštanj 5,84 6,78 

M H E R X T O Z D Prodaja 4,89 4,38 

- T O Z D Pekarna 8,15 7,70 

N A A M A T ITOVO V E L E N J E 5,83 5,04 

D O O VEKOS — T O Z D Toplotna oskrba 2,63 5,73 

— T O Z D Komuna lna oskrba 3,43 4,01 

— T O Z D Stanovanjska oskrba 5,66 10,22 

- DSSS Vekos 3,08 7,11 

PR iROJEKTIVN l B I R O 
4,76 4,03 

Z A A V O D ZA U R B A N I Z E M 6,02 4,40 

M C 1 0 D N I S A L O N 6,78 6,40 

ŽTITP, T O Z D Z A P R O M E T 4,15 3,00 

V IZ IZ - T O Z D Biba Ročk Šoštanj 3,68 2,79 

- T O Z D K. D. Kajuh Šoštanj 4,20 7,77 

- T O Z D Gustav Šilih Velenje 6,07 1,02 

— T O Z D Anton Aškerc Velenje 4.14 2,90 

- T O Z D V. Vlahovič Velenje 3.95 1,07 

— T O Z D Bratov Mravljak Velenje 8,18 3,43 

- T O Z D M . P. Toledo Velenje 2,45 0,84 

- T O Z D XIV. Divizije Velenje 7,30 3.71 

- T O Z D Bratov Letonje Šmartno T . 2.59 3.35 

Položnice še po starem 
Po zavrnitvi predloga Samou-

pravne stanovanjske skupnosti ob-

čine Velenje o povišanju stanarin 

in najemnin v občini Velenje s 1. 

julijem letošnjega leta, so konec 

junija delegati zbora uporabnikov 

Samoupravne komunalne skupno-

sti zavrnili tudi predlog povišanja 

cen komunalnih storitev in dobrin 

skupaj s prispevkom za razširjeno 

reprodukcijo. 

Vzrokov za takšno odločitev je 

bilo gotovo več. Podobno kot 

zbor uporabnikov Samoupravne 

stanovanjske skupnosti so tudi 

delegati zbora uporabnikov Sa-

moupravne komunalne skupno-

sti menili, da je bilo predlagano 

povišanje odločno previsoko. 

Več pripomb je bilo, da bi se mo-

rali tudi na tem področju, vsaj 

nekoliko držati rasti osebnih do-

hodkov, in da se cene ne bi sme-

le povišati za več kot deset od-

stotkov nad poprečnim dvigom 

cen v SRS v tem obdobju (to je 

bilo 51-odstotno),-da izvajalci ni-

so nič povedali, kaj so naredili v 

svojem okolju, da obstaja verjet-

no še precej rezerve, da pa še 

vedno nismo prišli dlje kot da 

posegamo po eni sami možnosti 

dvigovanju cen. Delegati so 

menili, da je potrebno poiskati 

zmernejšo ceno pa četudi, so 

rekli, za delno neuresničitev pla-

na, o katerem so govorili v prvi 

točki in ki je že tako ali tako 

vprašljiv. 

To zmernejšo ceno so na seji 

tudi poiskali. Kajti delegati niso 

glasovali o prvem predlogu, am-

pak o drugem, ki so ga, če lahko 

tako rečemo, s svojimi pripom-
bami oblikovali na seji kar dele-
gati sami. Glasovali so namreč o 
predlogu, da bi sprejeli ceno za 
enostavno reprodukcijo, razširje-
no pa bi plačevali po starem. 
Vendar so tudi predlog pri glaso-
vanju zavrnili, čeprav je treba 
povedati, da je šlo za las. Veliko 
delegatov so namreč strokovni 
delavci v sami razpravi prepriča-
li, da so višje cene nujnost, vpra-
šanje je samo. kakšne naj bodo. 
Vsekakor pa bodo te ponovno na 
dnevnem redu septembrske 
skupščine. Do takrat pa — po-
ložnice še po starem. (mkp) 

Občinska organizacija Rdečega križa Velenje 

Več pohvalnih besed kot graje 
Polovica leta je že za nami. To 

pa je tudi čas, ko v organizaci-
jah, klubih, društvih ocenijo svo-
je delo v tem času. 

Pod drobnogled so dali delo-
vni program tudi v občinski or-
ganizaciji Rdečega križa Velenje. 
Rezultati oziroma ocena je tako 
kot prejšnja leta — uspešno. Na 
nekaterih področjih so namreč 
program dosegli ali celo presegli, 
zopet na drugih zaostajajo. 

Res lepe rezultate so vsi, ki de-
lajo v tej človekoljubni organiza-
ciji, dosegli pri izobraževanju de-
lovnih ljudi in občanov v krajev-
nih skupnostih, delovnih organi-
zacijah. Zdravstvena predavanja 
o visokem krvnem pritisku, slad-
kornih boleznih, boleznih srca in 
ožilja so bila vedno dobro obi-
skana. Nič drugače ni bilo na po-
dročju prve pomoči. »Ob tem 
moram pohvaliti tudi delo in so-

delovanje z mladimi člani Rde-
čega križa na osnovnih šolah v 
naši občini. Mladi so resnično 
delavni in res škoda, da jih ne bi 
spodbujali k delu,« je povedala 
sekretarka občinske človekoljub-
ne organizacije Darinka Her-
man. 

Pri pregledu svojega dela in 
pisanju ocen na občinski organi-
zaciji se vedno najprej dotaknejo 
krvodajalstva. Upravičeno, saj so 
uspehi prav na tem področju naj-
boljši v republiki in tudi v Jugo-
slaviji. Nanje so seveda ponosni. 
Kot kaže se tradiciji na tem po-
dročju tudi letos ne bodo izneve-
rili. Do polletja je namreč poka-
zalo svojo pripravljenost poma-
gati sočloveku že okrog 24.000 
občanov. O srečanju 50 krvoda-
jalcev iz pobratenega Splita smo 
že pisali. Kljub temu naj pove-
mo, da so bili tu na dvodnevnem 

Občinska zdravstvena skupnost Velenje 

Program uskladitve 
zdravstvenega varstva z 
materialnimi možnostmi 

Konec junija so se sestali dele-

gati skupščine Občinske zdrav-

stvene skupnosti Velenje. Osred-

nja točka v sklicanem skupnem-

delu zbora uporabnikov in zbora 

izvajalcev je bila razprava o Sa-

moupravnem sporazumu o deli-

tvi dela in medsebojnem strokov-

nem sodelovanju med Zdravstve-

nim centrom Velenje in sozdom 

Koroško zdravstvo. Delegati so 

sporazum v celoti podprli. 

Podoben samoupravni spora-

zum je velenjski Zdravstveni cen-

ter že sklenil z Bolnišnico Celje 

in ta se že uresničuje. S sporazu-

mi je sedaj razrešeno dolgoletno 

odprto vprašanje odnosov v »tri-

kotniku« Zdravstvenega centra 

Velenje, Koroškega zdravstva in 

Bolnišnice Celje, zato lahko pri-

čakujemo, da bodo odnosi v skr-

bi za celovito zdravstveno var-

stvo uporabnikov storitev še toli-

ko boljši. 

Kljub predlogu za ločeno za-

sedanje obeh zborov Občinske 

zdravstvene skupnosti pa so se 

delegati opredelili za skupno se-

jo. 

Razprava o predlogu možnega 

programa za uskladitev obsega 

zdavstvenega varstva z material-

nimi možnostmi je bila precej 

pestra. Zmanjšanje sredstev za 

zdravstveno varstvo v letošnjem 

letu in pokritje prevelike lanske 

porabe narekuje potrebo po 
zmanjšanju izdatkov za zdrav-
stveno varstvo zlasti na tistih po-
dročjih, kjer so znani odstopi od 
poprečnih stroškov na osebo v 
republiki in to kljub nekaterim 
posebnostim, ki jih pogojuje 
struktura našega gospodarstva. 
Zato so na Občinski zdravstveni 
skupnosti pripravili program 
možnih ukrepov za uskladitev 
ravni zdravstvenega varstva z 
materialnimi možnostmi. 

Spregovorili so o participaciji 
tudi za nekatere storitve, pri ka-
terih je precejšen delež material-
nih stroškov, kot naprimer rtg 
slikanje, laboratorijske storitve, 
protetični izdelki v zobozdrav-
stvu, o uvedbi samoplačniških 
zobnih ambulant, še posebno pa 
so podprli točko, v kateri predla-
gajo, da bi naj za zdravljenje al-
koholizma, bil plačnik paicent 
sam, prav tako pa bi se morala 
striktno izterjati sredstva za zdra-
vljenje samopoškodb in poškodb 
pridobljenih v pretepih. 

Tudi finančni načrt je bil dele-
žen precejšnje pozornosti. Naj-
bolj se je za bati, da bo zaradi 
pomanjkanja finančnih sredstev 
okrnjen program in bo zaradi te-
ga treba pričeti začeti z »zmanj-
ševanjem obsega zdravstvenih 
storitev«. Zato bo treba narediti 
vse, da do tega ne pride, (mkp) 

V Z G O J N O V A R S T V E N I Z A V O D VELF.NJE 8,55 8.07 

V Z G O J N O V A R S T V E N I Z A V O D ŠOŠTANJ - 3,00 

Z D R A V S T V E N I C E N T E R V E L E N J E 
5,61 T O Z D Bolnišnica 7,71 5,61 

T O Z D Splošna zdravstvo 5,12 4,39 

— T O Z D Zobozdravstvo 5,10 4,06 

T O Z D Zdravilišče 7,71 7,69 

- DSSS Zdravstveni center 1,56 2,20 

S K U P Š Č I N A O B Č I N E V E L E N J E 6,39 3,76 

S L U Ž B A D R U Ž B E N E G A K N J I G O V O D S T V A 2,47 1,04 

L J U B L J A N S K A B A N K A . 2,98 3,06 

PTT - T O Z D T ITOVO V E L E N J E 5,32 3,70 

D O I N Ž E N I R I N G 5,80 4,54 

G O S T I N S T V O P A K A 10,11 

G L A S B E N A Š O L A F K K T ITOVO V E L E N J E 0,97 

D O M Z A VARSTVO O D R A S L I H 5,77 

O B Č I N S K A Z D R A V S T V E N A S K U P N O S T VELE-

NJE — občinski odstotek 6.39 7.07 

obisku, in da je srečanje povsem 
uspelo. Na delovnih sestankih so 
si predstavniki obeh človekoljub-
nih organizacij izmenjali izkuš-
nje, spregovorili pa so tudi o no-
vi obliki sodelovanja — v jeseni 
se naj bi vključili v akcijo split-
skega občinskega odbora Rdeče-
ga križa — most humanosti. V 
njej naj bi iz vsake republike so-
delovalo po eno mesto, namenje-
na pa bo predvsem srečanju mla-
dih krvodajalcev oziroma tistim, 
ki bodo prvič darovali kri. 

Večletni napori in prizadeva-
nja, da bi tudi v samem mestu 
Titovem Velenju ustanovili orga-
nizacije Rdečega križa, so kon-
čno obrodila želene sadove. Ta-
ko sedaj ostaja le še ena mestna 
krajevna skupnost, ki te organi-
zacije še nima. Opravljenega de-
la v prvem polletju letošnjega le-
ta je bilo še veliko od raznih soli-

darnostnih akcij, tečajev . . . 

Omenili smo že, da vsega niso 
naredili tako kot so načrtovali. 
»Ni nam uspelo spodbuditi mla-
dih na Centru srednjih šol za 
vključevanje v naš program. Ne 
smem reči, da našim željam in 
potrebam niso prisluhnili v no-
benem razredu oziroma usmeri-
tvi. Vendar ne čutimo tiste prave 
povezanosti med nami in mla-
dinsko organizacijo na centru. 

Zaradi nesodelovanja nismo iz-
vedli tekmovanja za srednješolce 
o škodljivostih in odvisnostih. 
Leta še ni konec in upamo, da 
nam bo to uspelo.« 

Tudi v drugem polletju čaka 
vse, ki delajo na področju člove-
koljubja, veliko dela. Do konca 
leta morajo uresničiti vse že za-
čete naloge, na novo bi radi usta-
novili aktiv na Centru srednjih 
šol v Titovem Velenju, takoj po 
počitnicah pa se bodo lotili akci-
je pridobivanja občanov za daro-
vanje posameznih delov telesa. 

Nesreče pri delu 

Ob vsaki nesreči temeljito 
razčleniti vzroke 

Titovo Velenje, 30.6. 19X7 

SKUPNA STROKOVNA SI.UŽHA DRUŽBENIH 
1)1 I \\ NOSI I OBČINI VLLLN.IL 

In fo rmac i ja o nesrečah pri de-
lu v lanskem letu je na seji skup-
ščine Občinske zdravstvene 
skupnosti spodbudila živahno 
razprav o. Kako tudi ne, saj so bi-
le številke in vzroki teh pojavov 
nadvse zgovorni. 

Lani je bilo pri Občinski zdrav-
stveni skupnosti Velenje registri-
ranih 1742 nesreč pri delu in zara-
di njih izgubljenih 42.334 delov-
nih dni. V 117. primerih je bil 
vzrok malomarnost in neuporaba 
zaščitnih sredstev, 223 se jih je 
zgodilo na poti z dela oziroma na 
delo, zelo pogoste so poškodbe, ki 
so jih povzročili razni okruški, 
opilki, prah, mastna pločevina in 
tudi neprevidnost sodelavcev. Bli-
zu petdeset poškodb je nastalo za-
radi preobremenjenosti telesa pri 
dvigovanju težkih bremen. V rud-
niku prevladujejo poškodbe zara-
di udarcev premoga in poškodbe s 
stojkarni, loki in stroji. 

Delegati so v razpravi še pose-

baj poudarili, da je pogost vzrok 

za nesreče pri delu prav nespo-

štovanje predpisov za varstvo pri 

delu. 

Delegati obeh zborov skupšči-

ne so v celoti podprli predlog 

ukrepov za zmanjšanje števila 

nesreč, menili pa so, da bi bilo 

dobro , če bi podobno in formaci -
j o kot so j o tokrat , posredoval i 
že na začetku leta, da bi se že ta-
krat lahko organizacije seznanile 
s problematiko in začele tudi 
ukrepati. 

Če so pojavi nesreč pri delu v 
posameznih okoljih pogosti je 
nujno, da tam razčlenijo delovne 
pogoje, organizacijo dela, izbolj-
šajo tehnično varnost, posvetijo 
večjo pozornost zdravstveni pre-
ventivi, ugotovijo tudi psihofizi-
čne sposobnosti delavcev in prav 
tako kvalifikacijsko strukturo. 
Služba varstva pri delu pa bi mo-
rala ob vsaki nesreči temeljito 
razčleniti vzroke in ugotoviti za-
kaj je nesreča nastala — ali zara-
di nepazljivosti, nesposobnosti 
opravljanja določenega delovne-
ga procesa, zaradi fizičnih in psi-
hičnih motenj, zaradi nediscipli-
ne ali precenjevanja delovnih 
sposobnosti . . . 

V akcijo za zmanjšanje nesreč 

pri delu pa se morajo seveda po-

leg vrste drugih dejavnikov 

vključititi tudi delavci sami. Skrb 

za lastno zravje je na prvem me-

stu. 

(mkp) 

Srečanje na Rogli 
Člani društva multiple sklero-

ze SRS, Šaleške regije, smo se 

prejšno soboto zbrali na tovari-

škem srečanju v osrčju zelenega 

Pohorja na Rogli, kamor nas je 

popeljal avtobus. Celotno orga-

nizacijo je vodil prizadevni po-

verjenik Franc Golobinek, z na-

mi pa sta bila tudi predsednik 

društva MS Žigon in dr. Cankar-

jeva iz Ljubljane. 

Zares škoda, d a j e slabo vreme 

preprečilo članom sekcije Slo-

venj Gradca, da bi se lahko v 

večjem številu priključili našemu 

razvedrilnemu programu, saj je 

bilo res enkratno. 

V hotelski sobi smo lahko 

sprostili svoje poglede na to bo-

lezen, nevezana beseda je odkri-

vala vse težave, ki se resnično v 

vsakem primeru posamično ra-

zlikujejo in vplivajo na počutje, 

delo, zbližujejo odnose in nave-

zujejo prisrčnejše stike. Predsed-

nik nam je nakazal možnosti 

zdraviliškega in kreativnega leto-

vanja. ki se 7 letošnjim letom po-

veča še za letovanje v Podčetrt-

ku. Zanimivo pa je bilo tudi pri-

povedovanje dr. Cankarjeve, ki 

je sama zbolela za to boleznijo in 

je po vrnitvi iz Združenih držav 

Amerike podala svoje vtise o na-

činu zdravljenja pri nas in pri-

merjala tuji način. Ugotavlja, da 

je način zdravljenja skoraj enak, 

rahla prednost je v naši terapiji, 

ki vključuje termalno zdraviliško 

oskrbo. 

No, bolnikom je bolezen že ta-

ko »udomačena«, da si ne 

ustvarjamo prevelikih iluzij o ču-

dežnih zdravilih, toda nekoč v 

prihodnosti bodo odkrita in do-

stopna. 

Hvaležni smo vsem, ki ste nam 

omogočili to srečanje, še poseb-

na hvala Gorenju in REK-u, ki 

sta nas finančno podprla, prav 

tako pa tudi tovarišu Golobine-

ku vse priznanje za odgovorno, 

požrtvovano delo in vzorno or-

ganizacijo. 

Še enkrat hvala. 

V imenu in za udelež.ence: 

Karel Vitanc 
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Ob tednu upokojencev v občini Velenje 

Vsestranski pomen njihovega »tedna« 

Metanje krogov na steklenice je pritegnilo veliko tekmovalcev, 
pa tudi »firbcev« 

ŠOŠTANJ — ŠAH: V sredo je šoštanjsko društvo pr ipravi lo tek-
movanje v šahu. Sodelovalo je šest ekip. po dv e i / Šoštanja in Titove-
ga Velenja ter ekipi Pesja in inval idov-upokojencev. Prvo mesto so 
osvoj i l i šahisti prve velenjske ekipe v postavi Ivan Hojan, M i j o Bor-
kovič, Štefan Kod run in Karel Vitanc, ki so prehodni pokal osvoj i l i 
že četrtič zapored. Druga je bila prva ekipa Šoštanja in tretja druga 
ekpa Titovega Velenja. 

PESJE — PETJE NA VASI: Znano je, da petje na vasi, k i ga je letos organiziralo društvo iz Pesja, 
pr ivabl ja vsako leto več l jubitel jev zborovskega petja. Tud i tokrat ni b i lo nič drugače, saj je bi l prostor 
pred gasilskim domom v Pesju domala zaseden. Zbore - moški in ženski iz Titovega Velenja, moški iz 
Šmartnega ob Paki, mešani iz Šoštanja in ženski iz Slovenj gradca, ki je pobraten z velenjskim ženskim 
zborom, so poslušalce navdušil i . Vrhunec petja na vasi je bila Zdravl j ica, ki so jo zapeli vsi zbori skupaj. 

^ j ^ g M I f e , BERNARD 
J B r SKARLOVNIK 

mm"' m iz Šoštanja: 
»Takšno sreča-
nje upokojen-
cev, zlasti tistih 
z na jn iž j imi po-
ko jn inami , je 
enkratno doži-
vetje. Ko po 

dolgem času srečaš starega prija-
telja, ti je kar nekam lažje pri sr-
cu, Rogla pa je s svoj imi lepota-
mi in števi lnimi objekt i zelo pri-
meren kraj za takšno druženje. 
Prepričan sem, da ni upokojen-
ca, ki zamisli zveze, da za zaklju-
ček tedna upokojencev gosti to-
l ikšno število upokojencev, ne bi 
podpr l . Zato sem prepričan, da 
se bo vedno našel denar za tovr-
stno srečanje starejših občanov.« 

Bogdan Mugerie 

Letos je zveza društev upoko-
jencev občine Velenje pod po-
krovi tel jstvom občinskega sveta 
zveze sindikatov Velenje od 22. 
do 27. jun i ja že petič zapored or-
ganizirala teden upokojencev. 
Ves teden so se vrstile različne 
športno-rekreativne igre. ki so j i h 
organizirala posamezna društva 
upokojencev velenjske občine, ki 
so svoje delo opravi la zelo do-
bro. Teden upokojencev je zveza 
sklenila v soboto na Rogli. K po-
drobnost im se bomo še vrni l i , 
najprej pa zapišimo, da takšna 
druženja upokojencev niso na-
menjena zgolj dokazovanju, kdo 
je v posameznih šport ih boljši, 
temveč imajo širši pomen. Gre /a 
sprostitev ob vsakdanjih tego-
bah, za pomenek z nekdanj imi 
sodelavci, za obujanje spominov 
na mlajša leta, za sklepanje no-
vih poznanstev in še bi lahko na-
števali. Zato bi bi lo zelo narobe, 
če bi zveza zaradi pomanjkanja 
denarja morala prenehati s to-
vrstnimi srečanji. Upajmo, da do 
tega n ikol i ne bo prišlo. 

Takšno razmišljanje je zagoto-
vo najbol j pr isotno med upoko-
jenci z n izkimi pokojn inami , ki 
j i h zveza vsako leto ob zakl jučku 
tedna upokojencev popelje na 
Roglo. Letos j i h je bi lo 350 iz 
vseh društev velenjske občine, 
med n j imi veliki.) takih, ki si za-
radi gmotnega položaja takšnega 
izleta sami ne bi mogl i privoščit i. 
V soboto zjutraj so se s sedmimi 
avtobusi popel ja l i i / Titovega 
Velenja in se najprej ustavil i v 
Stranicah pri Frankolovem, kjer 
so na grobove talcev položi l i 
vence. Vreme j im letos ni bi lo 
naklonjeno. Že na poti prot i Ro-
gli j i h je spremljal dež, zato so 
moral i zabavne in razvedrilne 
igre, bal inanje s ploščicami, pi-
kado, metanje žogice in metanje 
krogov na steklenice, opravit i v 
spodnj ih prostor ih RTC Rogla. 
To j i h ni preveč mot i lo, saj se je 
lahko vsak preiskusil v tej ali oni 
igri. Veselja in smeha je bi lo na 
pretek, pa malo nevoščljiv osti tu-
di. če je kateri zalučal kroge na 
steklenice in j i h dobi l v dar. 

Skupaj z vesenjskimi upoko-
jenci je ta dan veselo in sprošče-
no preživelo tudi 54 upokojen-
cev iz hrvaške občine Susedgrad 
in srbske občine Rakovica. S 
tamkajšnj imi združenji upoko-
jencev je namreč društvo upoko-
jencev Ti tovo Velenje pred peti-
mi leti podpisalo l ist ini o pobra-
tenju in sodelovanju. Zato je bi lo 
tokratno snidenje še bol j pristno 
in pri jatel jsko. Izmenjal i so si 
plakete in darila ter se dogovor i l i 
o nadal jnjem sodelovanju in 
skupnih akcijah, gostje pa so \ e-
lenjske upokojence povabil i na 
obisk k sebi. Po skupnem kosilu, 
ki je vsem tekni lo, saj so j i h igre, 
pa tu in tam še kozarček rujnega, 
precej »zdelale«, je vsem udele-
žencem najprej spregovori l pred-
sednik izvršilnega odbora zveze 
društev upokojencev Hubert 
Mrav l jak in vsem zaželel vel iko 
užitkov in dobrega počutja. 
Spregovorila sta še gosta iz Šu-
sedgrada in Rakovice, najlepše 
želje, pozdrave in priznanje zvezi 
za odl ično organizacijo tedna 

upokojencev pa je izrekel sekre-
tar občinske konference S Z D L 
Velenje Mar t in Budna. Najbol j -
šim v razvedri lnih igrah so pode-
l i l i praktična dari la, za višek raz-
položenja pa so poskrbeli Šale-
ški fantje. Bol j, ko se je bližal čas 
odhoda, več parov se je zav rtelo 
na plesišču. 

Ob sedmih zvečer so se udele-
ženci odpel jal i prot i domu s spo-
znanjem. da niso pozabljeni in 
osamljeni. Mnog im bo to sreča-
nje na Rogli ostalo v lepem spo-
minu tudi zato, ker so se po dol-
gem času spet srečali s svoj imi 
nekdanj imi pr i jatel j i in z n j imi 
poklepetal i , spet drugi so sklenil i 
nova poznanstva. Za slehernega 
so takšna srečanja razumlj ivo 
svojevrsten dogodek, ki ne gre 
hitro v pozabo. 

Čeprav uvrstitve in dosežena 
mesta na športno-rekreat ivnih 
tekmovanj ih prvih štirih dni ted-
na upokojencev, niso najpo-
membnejša. j i m k l jub temu na-
menimo nekaj vrstic, po vrstnem 
redu, kakor so se odvi jala. 

Kljub slabemu vremenu je bilo razpoloženje na višku 

ŠMARTNO OB PAKI - STRELJANJE Z Z R A Č N O PUŠKO! 

— Strelskega tekmovanja, ki ga je pr ipravi lo tamkajšnje društv o, se je 
udeležilo šest ekip, po dve iz Titovega Velenja in Šmartnega ob Paki 
ter ekipi Pesja in inval idov-upokojencev iz Titovega Velenja. S 602 
krogoma je prvo mesto zasedla prva velenjska ekipa v postav i Franc 
Oštir, .lože Koren, Janez Švajger in Tone Mišja. Druga je bila prva 
ekipa Šmartnega, tret j i pa so bi l i inval id i upokojenci iz Titovega Vele-
nja. Med posamezniki je bil najboljši Oto Svener, drugo in tretje me-
sto pa sta si razdeli la Karel Brezov nik in Franc Oštir. Zmagovalna 
ekipa je prejela prehodni pokal. 

TITOVO VELENJE - BALINANJE: Na balinišču ob bazenu v 
Ti tovem Velenju so se pomeri le štiri ekipe, dve iz Titovega Velenja in 
po ena iz Pesja in ekipa inval idov-upokojencev. Najuspešnejši so bi l i 
ba l inar j i druge v elenjske ekipe v sestavi Zdrav ko Vidmar, Ante Ske-
j ič , Jože Horvat, Tine Petkovnik in Lojze Hamer. Drug im so bi l i inva-
l id i -upokojenci in tretja prv a ekipa Titovega Velenja. Balinanje je or-
ganiziralo društvo upkojencev Ti tovo Velenje. 

ŠOŠTANJ - KEGLJANJE : Na kegljišču šoštanjskih termoelek-
trarn so se v četrtek pomeri l i kegljači iz Titovega Velenja, Šoštanja, 
Pesja in inval id i upokojenci. Po zelo izenačeni tekmi je zmagala 
ekipa Titovega Velenja, ki s o j o sestavljali Slavko Hudar in , Franc Za-
gore. Rudi Hudar in , ivan Hojan, Teo Šemolič in Darko Zdovc. Drugi 
so bi l i inval id i -upokojenci in tretj i Šoštanjčani, ki so bi l i tudi organi-
zatorj i tekmov anja. Med posamezniki so največ kegljev podr l i Slavko 
Hudar in , Frane Zagorc in Darko Zdovc. 

Plesišče je bilo premajhno za vse 

TITOVO VELENJE - ULOV RIB: V četrtek popoldne so se ob 
velenjskem jezeru zbrali r ibiči in se pomer i l i v ulovu rib. Kar pet tri-
članskih ekip je bi lo iz Titovega Velenja, dve iz Šmartnega ob Paki, 
ena iz Šoštanja in inval id i -upokojenci . Največ ribiške sreče so imeli 
inval id i -upokojenci v sestavi Franc Oštir, Ko loman Vidmajer in Ka-
rel Brezovnik, druga je bila četrta ekipa Titovega Velenja in tretja iz 
Šoštanja. Med posamezniki so največ r ib u lovi l i Franc Oštir, Polde 
Meh in Anton Mik lavc. Tekmovanje je organiziralo društvo upoko-
jencev Ti tovo Velenje. 

Povedali so na Rogli 
Mnenja nekaterih udeležencev sklepnega srečanja na Rogli smo tu-

di zapisali. In kaj so povedali? 

vega Velenja: 
r w - " - »Zal imamo 

danes slabo 
~ vreme, vendar 

^ ^ sem prepriča-
R ^ J m na, da 

m ^ g g m i položenja 
dobre volje ne-

bo pokvari lo. Sem predsednica 
ženskega pevskega zbora D U 
Ti tovo Velenje, zato mi je to l iko 
bol j razumlj ivo, kako potrebno 
je takšno druženje l judi , ki so se 
upoko j i l i in j i m je to morda edi-
no razvedrilo. Povrh vsega je 
vprašanje, ko l iko upokojencev bi 
si takšen izlet s p ikn ikom, lahko 
sploh privošči lo. Zato je potreb-
no s takšno ob l iko druženja nuj-
no nadaljevati.« 

IVAN DOBEL-
|g J F J-V ŠEK: iz Pesja: 

TjlJl »Bi l sem že na 
Rogli in mi je 

P f * " zelo všeč. Od 
g samega začetka 

delam pri dru-
štvu upokojen-
cev v Pesju in 
menim, da je 

naše društvo uspešno. Letos sem 
sodeloval tudi na nekaterih 
šport i .o-rekreativnih igrah, ki so 
za prenekaterega upokojenca 
edina sprostitev in razvedrilo. 
Zveza društev upokojencev si za-
služi posebno priznanje za vsa-
koletno lepo srečanje na Rogli. 
Solze so mi prišle v oči. ko sem 
prav tu po to l ik ih letih spet sre-
čal svojega nekdanjega prijate-
lja.« 

J g H ^ STANKO KO-

I P ^ ^ M . LENC iz 
Šmartnega ob 

* - Paki: »Prvič 
sem na tem de-
lu zelenega Po-
horja in lahko 
rečem, da je to 
zame najlepši 
kraj , kar sem 

jih videl. Čeprav dežuje, se ima-
mo zelo lepo, nič nam ne manj-
ka. Ka j vse smo si imeli povedati 
in ob tem izvedeli vel iko novega. 
To je nepozabno doživetje, ki se 
ga bomo radi še dolgo spominja-
li. Vesel sem, da sem med števil-
n imi udeleženci, ki j i h je zveza 
povabi la na Roglo. Žel im si. da 
bi s takimi in podobn imi srečanji 
nadaljevali. Če me bodo povabi-
li, se j i h bom z veseljem udele-
žil.« 
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KS Šmartno Titovo Velenje 

Kabelska televizija — 
prvi v občini Velenje 

Pred d o m o m kra janov v krajevni skupnost i Šmar tno v Ti tovem 

Velen ju je b i lo pred t ednom dni v četrtek slovesno. S priložnost-

n i m ku l tu rn im p rog ramom so namreč otvoril i kabelsko televizijo, pri-

dob i tev , ki so j o v tej krajevni skupnost i nadvse veseli. Lani maja so 

imenova l i gradbeni odbor , ki še zda leč ni imel lahkega dela, saj je bi-

lo na tem področ ju k u p nedorečenosti . 

Kra jan i Šmartnega lahko od četrtka spreml ja jo preko kabelsko 

distr ibuci jskega sistema šest programov, na frekvenčnem področ ju F 

I - R T L P L U S na kana lu 2 (Luksemburg) in S U P E R C H A N N E L na 

kana l u 4 (Velika Britani ja) , na frekvenčnem področ ju F I I I pa SAT l 

na kana lu 5 (nemški) , TV LJ 1 na kana lu 7, TV L.l II na kana lu 9 in 

T E L E C L U B na kana lu 1 1 (Švica). To je prva faza izgradnje, v drugi 

faz i , ko se bo za kabelsko distribucijski sistem od loč i lo še več krajev-

n i h skupnost i v obč in i Velenje, pa bo mogoče preko l inkovske pove-

zave s Plešivcem sprejemati še Z G 1. Z G 2 ter prvi in drugi avstrijski 

p rogram. 

Atenski stolp s spre jemnimi an tenami in satelitsko parabo lo je 

nameščen na PTT centru, prav tako tudi glavna postaja, ki poši l ja ob-

de l ane signale v razdel i lno omrežje. 

Vse moreb i tne napake v omrež ju ali nekvaliteten sprejem ho 

sproti odprav l ja l Goren je Servis. 

O b tem pa je treba povedat i , da so pri izgradnj i kabelskega siste-

m a v krajevni skupnost i Šmar tno vel iko delal i tudi krajani , še posebaj 

pa sta se trudi la Kikec in Penšek. 

Ka j na j še rečemo? S pr i t iskom na g u m b je velik dan krajevne 

skupnost i Šmar tno pričarala p ion i rka Jan ja Hudc j . 

(mkp ) 

Podkraj—Kovče 

Prva čistilna naprava 
O b letošnjem praznovan ju dneva borca in dneva rudarjev so v 

krajevni skupnost i Podkra j - Kavče slovesno predal i n amenu čistil-

n o napravo »b i o - d isk« za čiščenje o d p a d n i h voda. Č is t i lna napra-

va v zaselku Podkra j je prva te vrste v Šaleški do l in i , veljala pa je 50 

m i l i j onov dinarjev. N a sobotni slovesnosti, ki se je je udelež i lo vel iko 

kra janov in gostov, med n j imi predsednik skupšč ine obč ine Velenje, 

j e zb ran im spregovoril predsednik krajevne konference S Z D L Tone 

Še l iga , ki je podrobne je opisal p omen naprave, potek gradnje in pri-

zadevan j a nekaterih kra janov, ki so največ prispeval i , da je bi la čistil-

na naprava nared v dobrem letu dn i . Prerezal trak in s tem obeleži l 

pr ičetek delov anja čisti lne naprave je predsednik gradbenega odbora 

A n t o n Bedenik . Po končan i slovesnosti so krajani Podkra ja za vse 

pr isotne priprav ili izvirne domače jedi . 
B. Muger le 

Iz pozdravnega govora: »Še vedno je prisotna grda navada, da 
takrat, ko otvarjamo pomemben objekt, stopijo v ozadje tisti, ki 
so pri izgradnji tega objekta največ delali. Težko bi rekel, ali je 
to izraz skromnosti in sramežljivosti graditeljev, ali pa zgolj 
spošttovanje načela, da eni delajo, drugi pa govorijo.« 

Prvai čistilna naprava te vrste je v Podkraju, naslednja pa bo v 
Kavičah 

KS Franca Leskoška-Luke 
Prebivalci krajevne skupnost i Franca Leskoška-Luke Pesje so 

svoj krajevni prazn ik . 7. juli j , slovesno obeleži l i z vrsto prireditev, ki 

so bi>ile med 26. jun i jem in 6. ju l i jem. Praznovanje so sklenil i v pone-

deljeek, ko so najprej tamkajšn j i p ionir j i risali na asfalt, zatem pa je bi-

la v . domu kra janov svečana seja skupšč ine krajevne skupnost i , ki so 

se j e : med ostai imi gosti udeleži l i tudi predstavniki družbeno-pol i t i čne 

skuppnosti obč ine Velenje. 

Na seji je spregovoril tudi predsednik skupšč ine obč ine Velenje 

Draggo Šulek. ki je na jpre j čestital p re jemn ikom pr iznan j krajevne 

skuppnosti nato pa poudar i l , da se krajevna skupnost v zadn jem času 

sicerr sooča z nekaterimi prob lemi , vendar je prepr ičan, da b o d o seda-

n je sstanje s skupn im i pr izadevanj i in razumevan jem vseh de javn ikov 

le raazrešili. Če ne takoj , pa v b l i žn j i pr ihodnost i . Letošnja pr i znan ja 

krajejevne skupnosti so prejel i : Mar i j a Žor ž , Tone Košir , Pavle Šifer, 

Frannc Dobn ik in Karel H i ad in . 
B. Muger le 

Slavivnostna seja skupščine KS, s katero so sklenili krajevni 

praziznik 

Prireditelji raznovrstnih poletnih 
rekreativnih, zabavnih in veselih sre-
čanj so konec tedna vseskozi pogle-
dovali \ nebo, bo ali ne, bo ploha ali 
ne. So imeli srečo? V glavnem da! So-
parno je bilo dovolj, da je bila žeja 
neznosna, povečano je bilo seganje 
po osvežujočih in drugih pijačah, pa 
zato tudi bogatejši izkupiček. Priredi-
tev je bilo na našem območju veliko. 
Preveč'.' Sodeč po obisku ne! Ljudi se 
je trlo. če gledamo z desne proti levi 

ogromno v Vinski gori kjer so za 
zabavo skrbeli Slakovi, veseio je bilo 
na Trebeliškem, pa v Rdeči dvorani 
kjer so slavili 35-letnico rudarskega 
rokometa, tudi ob velenjskem Jezeru 
se je gnetlo veliko obiskovalcev, še 
več pa v Skalah in na Rečici ob Savi-
nji na vaških olimpiadah, ali vaških 
igrah. 

Da so vaške igre med ljudmi zelo 
priljubljene potrjujejo z obiskom. Ne 
obiščejo jih radi le starejši, ki se s tem 
spominjajo, kako so delali včasih, na 
njih pa je vselej veliko mladih, saj ta-
ko na najbolj neposreden način tudi 
spoznavajo, kakšno je bilo včasih ži-
vljenje na podeželju. 

ŠKALE 
Letošnja »olimpiada« v Skalah je 

bila še na prostoru pri starem gasil-
skem domu, ki je medtem že dobil 
mladega bratca. Vse je bilo zelo skrb-
no pripravljeno, razumljivo, saj so bi-
le vse niti v rokah zagnanega pred-

sednika tamkajšnjega TVL) Partizan 
Hermana Arliča. »Tri dni je kar 4(1 
ljudi delalo, da smo pripravili prostor 
tako kot je treba,« je dejal pred začet-
kom »olimpiade« in zskrbljeno po-
gledoval v črno nebo. »Dogovorili 
smo se, da dežja ne bo.« je v šali dejal 
in dogovor je obveljal, saj so kaplje 
obšle Skale in kot kaže so temni obla-
ki prizanesli vsem prireditvam na tem 
področju. Za primer lahko navede-
mo, da je bila ploha v Starem Velenju 
kjer na srečo ni bilo nobene priredi-
tve. 

V Škalah se vsako leto odločijo za 
nekaj novega, kar je vsekakor prav, 
saj so s tem igre vsako leto zanimive 
za gledalce. Na letošnjih so tekmovali 
predstavniki krajevnih skupnosti Ko-
novega, Lokovice, Voličine, Galicije, 
Mislinje, poleg domačih seveda. Na 
tekmovalni oder so najprej prinesli 
nekaj zabojev koruze in ženske, mla-
de in stare, so preiskusile kako spret-
ne imajo prste. Najhitreje so zrna lu-
ščile domače tekmovalke, skorajda 
enako gibčne prste so imele krajnske 
iz Voličine. Pri tehtanju je bil njihov 
pehar s koruznimi zrnci lažji le za 30 
gramov, na tretjem mestu pa so bile 
tekmovalke iz Galicije. 

Do solz so se gledalci gotovo na-
smejali. ko so spremljali tekmovanje 
v prenašanju vode v vedrih, s tem, da 
je tekmovalka sedela v leseni samo-
kolnici, ki jo je vozil tekmovalec. Tu 
pa tisti dogovor glede dežja ni veljal. 
Veliko tekmovalk se je krepko namo-
čilo. saj je bilo težko držati ravnote-
žje. Največ vode so nanosile Mislinj-
čanke, za njimi Škalčanke in krajanke 
Galicije. Zelo razburljivo in napeto je 
bilo vlečenje vrvi. Videli smo resni-
čno prave vaške silake in boj med 
pravimi orjaki Skal in Voličine je tra-
jal neverjetno dolgo. Kazalo je že, da 
bo poustila vrv, no pa se to ni zgodi-
lo, končno so popustili tekmovalci 
Voličine, tretji pa so bili Konovčani. 
Od napornega vlečenja v finalu so 
imeli oboji še dolgo zatem blede 
obraze, verjetno tudi kakšne omotice 

ni manjkalo, navdušili pa so. da je 
kaj. 

Delček nekdanjega kmečkega ži-
vljenja so predstavile tudi predice. 
Kar dvanajst jih je prišlo s kolovrati 
in marsikdo si je zaželel, da hi imel to 
leseno napravico doma za okras. Naj-
bolje je predla Slava Lipnik iz Skal, 
za njo Micka Skrlovnik prav tako iz 
Skal, za njima pa Jožefa Sume iz Ga-
licije Medtem, ko so predice predle, 
pa je domačin Friderik Šuvah kazal, 
kako so včasih česali volno. Vaške 
igre so zaokrožili mlatiči, oblečeni ta-
ko kot nekoč in tudi ti so pobrali veli-
ko aplavza. Nobenega dela ni bre/ je-
la! kaj so včasih jedli ob mlačvi, smo 
si tudi lahko ogledali po zaslugi do-
mačih gospodinj. 

R E Č I C A O B S A V I N J I 
Če torej velja, da na vseh priredit-

vah ni manjkalo ljudi, željnih zabave, 
razvedrila in veselja, potem je za to 
najlepši dokaz Rečica ob Savinji. Tri 
prireditve s tremi zabavami z glasbo, 
plesom in vsem kar zraven sodi, v 
treh dneh (in še nova maša povrh), je 
le veliko. Toda tako je bilo. Že v pe-
tek zvečer so pripravili večer pod va-
ško lipo. Glede na izkušnje i/ prejš-
njih let, v zvezi z obiskom krajanov 
seveda, so se tega večera nekoliko ba-
li, a so se krepko prevarali. Prijeten 
kulturni večer 7 domačima pevskima 
zboroma in citrašem Karlijem Gradiš-
nikom iz Solčave je bolj kot napolnil 
središče kraja, pesem in citre pa sta 
jih v prijetnem vzdušju zadrževala v 
pozno noč. 

V soboto popoldne so slavili gasil-
ci, o tem več na drugem mestu, le toli-
ko, da je slavje trajalo do jutra. Če k 
temu dodamo še zabavo po nedeljski 
»vaški olimpiadi«, ki se tudi ni kon-
čala v zgodnjih večernih urah in pa 
dejstvo, da je bilo vsak večer ljudi od 
vsepovsod več kot dovolj, potem je 
začudenje že premalo. Ob vseh teža-
vah in tarnanju je skoraj bolj na me-
stu zaskrbljenost. »Kruha in iger«! 
Pa to ne velja le za Rečico. 

»Vaška olimpiada« na Rečici, že 9. 

po vrsti, je uspela tudi letos in je 
kljub vsem prireditvam v nekaj dneh, 
privabila veliko ljudi. Naj organiza-
torji ne zamerijo, prav zaradi vseh teh 
prireditev, ko so ljudje v majhnem 
kraju raztrgani na vse strani, je bila 
majčkeno okrnjena, ni pa veliko izgu-
bila na mikavnosti, razvedrila pri gle-
dalcih in športne vneme pri nastopa-
jočih namreč tudi tokrat ni manjkalo. 
Kleni ljudje, ni kaj. 

V nedeljo se je torej na Rečici po-
merilo šest ekip v sedmih zanimivih 
panogah. Premočni zmagovalci so bi-
li tokrat prebivalci Pobrežij. Ti so si-
cer na dosedanjih devetih olimpiadah 
zmagali že šestkrat in prehodni pokal 
že dvakrat osvojili v trajno last. V ne-
deljo so bili še zlasti premočni. Od 
sedmih iger so zmagali kar v šestih, v 
eni pa so zaradi nekoliko smole osvo-
jili »le« tretje mesto. Lepo složni so, 
navijajo eden za drugega kolikor se 
da. pa tudi vnovično zmago so znali 
proslaviti kot ^c spodobi. 

Vlečenje v rvi je vsekakor stalna di-
sciplina. na Rečici pa morata ob pelih 
moških vrv vleči tudi dve predstavnici 
nežnega spola. Tudi mali nogomet je 
na vrsti vsako leto. vendar vedno v 
drugačni obliki. Tokrat so nogometa-
ši brcali veliko in težko gumijasto žo-
go, vratarji pa so se trudili lepo oble-
čeni v žaklje. Borbenosti ni manjkalo, 
užitkov pri gledalcih pa prav tako ne. 
V eni od iger so najmlajši sestavljali 
žival, v naslednji pa so se družine me-
rile v brcanju medicinke med pravimi 
slalomskimi vratci. Pari iz vseh ekip 
so morali sestaviti prave pravcate gra-
hlje, zanimivo je bilo pletenje, saj so 
dekleta in žene pletle z velikimi lese-
nimi iglami, volno pa je zamenjala 
debela in trda vrvica, še posebej zani-
mivo pa je bilo prenašanje jajc na ku-
halnici, ki sojo tekmovalci seveda dr-
žali z zobmi. 

Kakorkoli že, olimpiada je ob vsej 
gneči teh dni znova lepo uspela, ne 
kaže pa dvomiti, da se bodo organiza-
torji za jubilejno — deseto — v pri-
hodnjem letu potrudili kolikor more-
jo. Morejo pa zares veliko, (vos, j-p) 

Slalom z »medicinkami« Veselja v zmagovalni ekipi Pobrežij ni bilo ne konca, ne kraja 

Kuhalnica med zobmi, jajček 
na njej in ovire na poti 

So gledalci uživali? Odgovor nepotreben (vos) 

Marsikatera tekmovalka (morda nespretni tekmovalec) je poskrbela za mokroto. To pa je moč 
(vos) 

Sestavljanje čisto ta pravih 
grabelj ni od muh. Možu je 
pomagala žena, ki se je mora-
la krepko potruditi, da je vsak 
zob posebej čimprej prinesla 
iz precej oddaljene košare 

Komisija je bila zelo natan-
čna. Upoštevala je vsako ko-
ruzno zrno (vos) 
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Šoštanj 

70 let gasilcev 

Tovarne usnja 
Slavja v počastitev 70-letnega 

jubileja K i l ) Tovarne usnja 
Šoštanj so se udeležila številna 
sosednja društva in predstavniki 
občine Velenje, med njimi tudi 
Nada Za volovše k-H udariti, 
predsednica občinske konferen-
ce SZDL. Vse od zgodnjega jutra 
do poldneva je na stadionu Širo-
ko potekalo tekmovanje številnih 
ekip v različnih disciplinah. Po 
končanem tekmovanju je bilo 
slavnostno zborovanje na Trgu 
svobode, ki ga je vodil Ivo Goro-
granc. V kulturnem programu sp 
sodelovali godba ZARJA, gasil-
ski pevski zbor iz Paške vasi. ki 
ga vodi Romana Podvratnik in 
recitatorji iz Tovarne usnja. 

O 70-letnem delovanju društva 
je spregovoril njegov predsednik 
Slavko Dragar in opisal težave in 

uspehe od ustanovitve društva 
15. marcu 1917 leta po velikem 
požaru v Tovarni usnja. Sprego-
voril je tudi direktor Tovarne 
usnja Aleksander Samobor, ki je 
gasilcem čestital ob visokem ju-
bileju ter jim v znak zahvale po-
delil umetniško izdelano diplo-
mo na usnju. Različna spomin-
ska darila so podelila tudi sosed-
nja društva in občinska gasilska 
zveza. V imenu Republiške gasil-
ske zveze i/ Ljubljane je Tone 
Brložnik podelil društv u gasilsko 
odlikovanje II. stopnje, predsed-
niku Dragarju pa priznanje za 
njegovo dolgoletno delovanje v 
društvu. Po recitalu mladincev iz 
Tovarne usnja je novi gasilski 
prapor razvil najstarejši član 
društva 84-letni Hubert Jaki. ki 
je 1941. leta pred okupatorjem 

Mešani pevski zbor Svoboda 

Vrsta uspešnih 

nastopov 
V mesecu maju in juniju je 

Mešani pevski zbor Svoboda Šo-
štanj znova dokazal svojo visoko 
kakovost. V zelo kratkem času je 
kar trikrat izredno uspešno na-
stopil in si na tak način pridobil 
simpatije še širšega kroga poslu-
šalcev. 

Da nastopi niso bili ravno od 
muh, pove že podatek, da je bil 
prvi nastop izbirno regijsko tek-
movanje /a manifestacijo Naša 
pesem, ki vsako drugo leto zbere 
na svojem odru najboljše sloven-
ske pevske zbore. Na tem regij-
skem tekmovanju so se Šoštanj-
čani ponovno uvrstili med naj-
boljše ob izredno pohvalnih oce-
nah strokovne žirije. Tako bodo 
že četrtič stali ob boku najboljših 
slovenskih pevcev in pevk in na 
tak način prihodnjo pomlad za-
stopali barve občine in tudi regi-
je na tekmovanju »Naša pesem 
'88.« 

V soboto, 7. junija, so se ve-
lenjski publiki znova predstavili, 
ko so izvajali pevski del skladbe 

»Naivni Orfej«, ki je bila obe-
nem tudi magistrsko delo prof. 
Marina. Pevci so se, kljub veliki 
časovni stiski (pripravljali so se 
tudi za nastop v Celju), tudi na 
ta nastop dobro pripravili in pri-
pravili skupaj z orkestrom poslu-
šalcem ponoven užitek ob tako 
lepo zveneči in spevni glasbi kot 
je »Naivni Orfej«. 

Ne glede na to, da mnogi trdi-
jo. da mladi Slovenci ne »znajo« 
več peti. mladi pevci, ki v veliki 
večini sestavljajo zbor dokazuje-
jo ravno nasprotno. Tako so tudi 
na občinski rev i ji pevskih zborov 
znova navdušili ne prav številno 
občinstvo. 

Delo, ki ga na naših odrih 
predstavlja Mešani pevski zbor 
Svoboda iz Šoštanja, bi gotovo 
lahko bilo za zgled prenekatere-
mu zboru v občini pa tudi širše, v 
regiji in republiki. Zato gredo 
pevcem in zborovodkinji vse če-, 
stitke ob doseženih uspehih. 

P. Mikek 

KS Šmartno — društvo DPM 

Popestritev delovanja 
Delo v tovrstnih društvih da-

nes ni nacionalni šport zato ni 
čudno, da skoraj nihče ni pripra-
vljen sodelovati, ker gre za dru 
štvo, za mladino in prijateljstvo, 
Vse tri besede so si pridobile 
slabšalno posmehljivi prizvok, 
saj smo vsi mnogo preobreme-
njeni s pomembnejšimi, resnejši-
mi rečmi. 

Pozornosti in omembe vredno 
je to, da je krajanom uspelo izve-
sti občni zbor društva. Seveda je 
razumljivo, da ni bila vsesplošna 
ljubezen do mladine tista, ki bi 
vnesla v statično mrtvilo dinami-
čne spremembe, pač pa to pona-
vadi stori nekaj posameznikov. 
Med njimi je vsekakor največ vo-
lje in energije zmogla Cvetka Ja-
kličeva, ki se mladine očitne ne 
naveliča dopoldne v službi. Pri-
pomogli pa so tudi lepi rezultati, 
ki jih ima DPM po drugih KS v 
občini, mnogo tudi osnovna šola 
Veljka Vlahoviča in prav tako 
DPO, ki so pripravljene prisluh-
niti in pomagati društvu, če bodo 
le otroci in starši pokazali zani-
manje za program. Po programu 
bi imeli prireditve, ki ohranjajo 
našo lepo tradicijo in običaje; 
imeli bi izlete v planine, spreho-
de v naravo, smučarski tečaj, 
skratka veliko veselja in družab-
nosti za starše in otroke skupaj. 
V današnjem času je bolj malo 
priložnosti, da bi otrok imel ob 
sebi in družino in družbo. Kra-
tek razmislek pa takoj pokaže, 
kako pomembne vzgojne cilje bi 
starši lahko uresničevali ravno s 
pomočjo društva. 

Cilje, ki jih učiteljice ne more-
jo uresničiti namesto njih. Vsi ve-
mo, da človek brez širše družbe 
ne more obstajati. Rojen je zato, 
da postane družbeno in kulturno 
bitje, ki se bo znal vključiti, uve-
ljaviti, razvijati, oddajati, prena-

šati in sprejemati kulturo družbe. 
Z vero v popolnost lastne druži-
ne gotovo ne bomo dovolj storili 
za otrokovo inkulturacijo in 
identifikacijo. Naš cilj ni, da bi 
otroci imitirali samo nas. pač pa. 
da bi nas celo presegali. Resnični 
napredek človeštva izhaja le iz 
prefigurativne kulture, ta pa je 
taka, da se starši učijo od svojih 
otrok. Tega pravila ne obrne nih-
če, pa naj še toliko jezika in mo-
druje. Znanost vedno znova do-
kazuje, kako pomembne so iz-
kušnje, ki jih doživlja otrok v 
družini in družbi. Zato smo se 
dolžni potruditi za svoje otroke, 
da jih čim bolje usposobimo za 
življenje v družbi. Nerazumljivo 
je. da se obnašamo šibko in skri-
vaško, da imamo pri tem tako 
slabotno fantazijo in rahitično 
odgovornost. Želimo si otrok, ki 
bodo hitro, izvirno in iznajdljivo 
reagirali, ki bodo močni koristni, 
polni uporabnih izkušenj. Zrastli 
naj bi v osebnosti, ki bodo spo-
sobne prefigurirati obstoječo 
kulturo, pa naj bo to tehnična, 
politična ali katerakoli druga 
kultura. Zato pa jim moramo 
omogočiti, da bodo čim bolj pe-
stro in popolno doživljali svet 
odraslih ter spoznavali našo tra-
dicijo in običaje. Fiziološko, psi-
hološko in intelektualno dozori-
jo zelo zgodaj, zato jim ne sme-
mo zavestno omejevati meja nji-
hovega sveta. 

Društvo bo samo toliko uspe-
šno, kolikor se bomo potrudili 
starši. Od nas je odvisno, od pr-
vega do zadnjega, ali bodo otroci 
dihali z dobro razvitimi polnimi 
pljuči ali s kurjimi prsmi. Mora-
mo torej otrokom pomagati, ko 
bodo iskali svojo identiteto in 
vlogo, ki jih čaka, ko bodo odra-
sli! 

Sonja Hudej 

skril prvi prapor iz leta 1925, za 
kar so ga tudi javno pohvalili. 
Zatem so razglasili še rezultate 
tekmovanja ter zmagovalnim eki-
pam podelili pokale in prizna-
nja. 1. mesto je zasedlo domače 
društvo TLIŠ. 2. mesto je pripad-
lo ekipi Tovarne UTOK iz Kam-
nika in 3. mesto ekipi iz Tovarne 
usnja Šmartno pri Litiji. Pri čla-
nicah je I. mesto prav tako za-
sedla domača ekipa. 2. mesto 
ekipa tovarne Planika iz Kranja 
in 3. mesto ekipa UTOK iz Kam-
nika. 

Tekmovali pa so tudi veterani, 
pri katerih je zmagala ekipa I G D 
Tovarne usnja Šoštanj. Ob i/red-
no lepem vremenu in udeležbi 
številnih ekip, ki so sodelovale 
na tem jubilejnem zboru indu-
strijskega gasilskega društva To-
varne usnja, so Šoštanjčani do-
kazali, da so kot industrijsko 
društvo kos odlično organizirati 
tudi tako zahtevna tekmovanja 
gasilskih ekip usnjarsko predelo-
valne industrije Slovenije. 

V. K oje 

Radioklub Hinko Košir 

Odprava v Liechtenstein 
Radiok lub »H i nko Košir« iz Tito-

vega Velenja ho od 14. S. 23. S. or-

ganiziral prvo slovensko radioamater-

sko odpravo v ma jhno in nam malo 

poznano državico L IECHTEN-

STEIN . 

Devet vnetih radioamaterjev se ho 

odpravi lo v 2000 m visoke vrhove te 

državice, da bi preizkusili svoje spo-

sobnosti, znanje, svoje aparature in 

antene. 

Na tem področju je YU 3 EKE 

(znak velenjskega radiokluba) dosega 

že vrsto let vidne uspehe na domačih 

in velikih mednarodnih tekmovanjih. 

Letos smo se odločil i prestopiti našo 

državno mejo. Glavni namen odprave 

je sodelovanje na velikem mednarod-

nem tekmovanju in vzpostavitev zve/ 

z vsemi kontinenti, z radioamaterji si-

rom sveta. 

V enem tednu nameravamo vzpo-

stavili stike z 15.000 radioamaterji. 

Odpiralni čas 
knjižnic 

V času počitnic je knjižnica 
odprta: 

Titovo Velenje: vsak dan od 
9.00 do 14.00, sreda od 13.00 do 
16.00, sobota zaprto. 

Šoštanj: ponedeljek od 13.00 
do 18.00,'petek od 9.00 do 13.00, 
od 20. 7. do 24. 8. zaprto. 

Šmartno ob Paki: četrtek od 
13.00 do 16.00, avgust — zaprto. 

Oglašali se bomo na vseh radio-

amaterskih frekvencah z znakom 

YT 3 A M . (H BO je amaterski znak 

kneževine). Odpravo bodo sestavljali 

radioamaterji Y T 3 A M , Y U 3 J W , 

YT3NA , YT3BEN , Y T 3 B M D iz ve-

lenjskega radiokluba in Y U 3 G O , 

Y U 3 B O , Y U 3 X U in YU3EST iz dru-

gih slovenskih radioklubov. 

Že l imo jim 73! ^ g 

Topolšica 

Poezija gozda v slikarstvu 
V počastitev 16. republiškega 

tekmovanja slovenskih gozdarjev 
je Gozdno gospodarstvo iz Na-
zarij v hotelu Vesna v Topolšici 
organizirala strokovno posveto-
vanje in prvo gozdarsko likovno 
kolonijo. Amaterji kakor tudi šo-
lani slikarji so upodabljali moti-
ve iz Šaleške in Gornje Savinjske 
doline. V prvi gozdarski koloniji 
se je zbralo kar 11 likovnikov , od 
katerih je vsak razstavil dvoje 
del. Večina jih je slikala nazar-
sko graščino, nekaj pa se jih je 
odločilo za slikanje gozdnih mo-
tivov, saj je to področje neizčr-
pen v ir za vsakega ustvarjalca. 

Jure G O D E C ie v slikovitem 
koloritu upodobil prepletajoča 
drevesa in motiv iz okolice Ljub-
nega, s katerim je dokazal, da je 
mojster mokrega akvarela. Aka-
demski slikar Lojze ZAVOLO-
VŠEK je s širokimi potezami čo-
piča v skopih in zelo vodenih 
barvnih odtenkih pričaral le nje-
mu svojsko lazurno umetnino, 
nastalo ob Savinji v trenutnem 
razpoloženju. Slikar SEŠEL seje 
predstavil v pisani barvni skali in 
dobri kompoziciji, medtem ko je 
Nada VODUŠF.K grajske vedute 
naslikala v živih barvah, ki so 
pravo nasprotje drugim bolj 
umirjenim tonom. Milica ZU-
PAN je doživeto ustvarila očar-
ljivo »gozdno pravljico« v bar-
vah, ki čudovito odseva v gor-
skem jezeru. Tudi upodobitev vi-
sokogorske kmetije je mala moj-
strovina, ki ji je treba priznati 
vso pristnost tehnike akvarela. 
Božo M O H O R K O je dobro na-
študiral svoj grajski ambient ob-
dan z drevesnimi krošnjami. 

medtem ko je Jože HOH-
KRAUT le bolj nakazal vizijo 
parka in brvi prek potoka v eno-
vito zelenem kolorju. Ne gre pre-
zreti tudi nežnih toplih barv. s 
katerimi je dr. STOJANOVIČ 
naslikal grajsko arhitekturo in 
dokazal, da s pridom uporabna 
znanje pridobljeno v raznih sli-
karskih tečajih in kolonijah. Sli-
kar P U N Č U H je edini naslikal v 
olju mlin v gozdu in grajsko ob-
zidje. V nekoliko bledih, zato pa 
bolj živahnih potezah je skico-
zno upodobil drugačno motivi-
ko, ki po tehniki odstopa od 
ostalih. Presenečajo tudi vihar-
nik in ožgano drevje Jožeta SVE-
TI NE, ki je po svojih razstavah 
že znan slikar gorskih pejsažev. 
Pohvalo pa zasluži še ing. Ivan 
KOLAR, ki je s svojim deli »raz-
bil« dokaj homogeno razstavo 
realistično ustvarjenih slik. Loti! 
se je gozdarske teme s povsem 
drugega zornega kota in obdela-
ve. Likovno je zelo poenostavil 
gozdni pokrajini in ju spremenil 
v svojsko kreacijo, ki zelo odsto-
pa od golega posnemanja nara-
ve, v njegovih stvaritvah pa dobi-
ta sliki povsem drugo dimenzijo. 

Z gotovostjo lahko trdimo, da 
je prva slovenska gozdarska liko-
vna k o 1 i n i j a uspela, razstava v 
hotelu Vesna v Topolšici pa do-
kazala, da je pri številnih obisko-
valcih dosegla svoj namen, saj so 
si jo z zanimanjem ogledovali. 
Tako so tudi gozdarji, še zlasti 
pa organizatorji, s to izvirno kul-
turno manifestacijo dali lep pri-
spevek k svojemu strokovnemu 
posvetu v Topolšici. 

Viktor Koje 

Uspešna akcija topolških jamarjev 
Dleskovška planota je obširno viso-

kogorsko kraško področje na obrobju 

Kamniško Savinjskih alp. razprostira-

joča se med Podvolovljekom in Roba-

novim kotom vse tja do Korošice pod 

Ojstrico. To je področje kraljestva 

stoletnih macesnov, ki oh trdoživem 

borovem grmičju edini lahko kljubu-

jejo močnim planinskim vetrovom in 

ostrim zimam, področje številnih 

planšarij s sočno planinsko travo, 

kjer pastirji čez poletje pasejo živino. 

Žal pa je to tudi področje brez povr-

šinskih voda z izjemo posameznih 

mlak snežne vode, katere služijo za 

napajanje živine, saj vodo propusten 

apnenec ne omogoča površinskih to-

kov vode. Vsa voda. naj ho to dežev-

nica ali voda, ki nastaja ob tajanju 

snega izginja v kraško podzemlje in 

na svoji poti ustvarja mnogotere kra-

ške pojave od škrapelj, žlebičev, kotli-

čev in vrtač na površju, do podzem-

nih votlin v notranjosti apnenčevih 

skladov. 

Zato postaja to področje i/ leta v 

leti) bolj zanimivo za številne kraso-

slovee in jamarje. Po podatkih, ki so 

na voljo, so na planoti prvi razisko-

valni ljubljanski jamarj i že leta 1937. 

V drugi polovici sedemdesetih let so 

tam raziskovali celjski jamarj i in kas-

neje še jamarj i iz Prebolda. V zad-

njem času pa se ubadajo s proble-

mom odkrivanja kar najbolj globokih 

jam na področju Dleskovške planote 

tudi člani Šaleškega jamarskega klu-

ba iz Topol.šice, ki so se nazadnje mu-

dili na planšariji na planini Ravne od 

2. do 5. juli ja letos. 

Topolščani so že lani prvič prišli na 

planino Ravne in takrat v dveh dneh 

našli osem novih j am. globokih v pov-

prečju 20 metrov. Ker jim je lani 

zmanjkalo časa za merjenje jam, ter 

določevanje lokacij, so ta dela opravi-

li na letošnji akciji, za kar je bila za-

dolžena prva merilna ekipa. Druga 

raziskovalna ekipa pa je iskala in 

raziskovala nove jame. Obe ekipi sta 

delo dobro opravili, še posebej razi-

skovalna ekipa, ki je raziskala pet no-

vih j am, od teh dve navpičnici, globo-

ki 38 in 50 metrov. Nazadnje sta se 

dva jamarja spustila še v 140 metrov 

globoko in v led okovano brezno, ki 

teče od vhoda pa do dna v eni stopnji 

in velja za eno največjih navpičnic pri 

nas. 

Jamarji so ob koncu akcije analizi-

rali opravljeno delo in ocenili, da je 

bila to nj ihova letošnja največja in 

najuspešnejša akcija, saj >o v kataster 

jam dodal i še 13 novih zapisnikov 

jam. Brez dvoma pa bi bila lahko ta 

številka še večja, če j im ne bi ponaga-

jalo vreme. Na Dleskovško planoto 

se bodo Topolški jamarj i podali pred-

vidoma še v mesecu septembru, saj 

j ih čaka tam še veliko dela. 

Na akciji so sodelovali: Andrej Ko-

drun, Janko Stropnik, Boris Vidic, 

Slavko Stakne, Darko Koželjnik, 

Mat jaž Kovač, Slavko Hostnik in 

Marjan Vrtačnik. S. H 

Kjer je volja se najde tudi pot 
Tako nekako bi lahko označili delo 

članov Šaleškega jamarskega kluba iz 

Topolšice, ki kljub neusteznim delov-

nim pogojem, zato pa z zvrhano mero 

zanosa, volje in seveda predanosti ča-

rom odkrivanja nepoznanih podzem-

nih prostorov, vedno uspešno prema-

gujemo težave, s katerimi se srečuje-

mo pri svojem delu. Čeprav s soraz-

merno skromnimi f inančnimi sredstvi 

in še vedno brez klubskih prostorov 

(Šaleški jamarski klub deluje že od 

1976. leta dalje), zato pa z dobro or-

ganizacijo in veliko zagnanostjo pred-

vsem nekaterih članov, dosegamo v 

zadnjem času pomembne uspehe. Ne-

kaj novih dosežkov iz področja naše-

ga delovanja na t. i. osamelem krasu 

predvsem v občini Velenje bom nani-

zal v nadaljevanju. 

Po občnem zboru, k i j e bil 17. janu-

arja letos v Topolšici. smo pričeli s 

pripravami na novo raziskovalno se-

zono. Sem sodi v prvi vrsti zbiranje fi-

nančnih sredstev, ki so tako kot po-

vsod drugod tudi pri nas eksistenčne-

ga pomena, saj je od njih odvisen ob-

seg dejavnosti skozi leto, oziroma od-

stotek realizacije letnega plana dela. 

Del razpoložljivega denarja pa mora-

mo vsako leto nameniti dokupu nove 

opreme. Tu predvsem mislim na vrvi. 

ki so potrošni material in imajo po-

dobno kot jeklene vrvi časovno trd-

nost, zato j ih je treba po določenem 

času umaknit i iz uporabe, oziroma 

zamenjati z novimi. Tu pa nastane 

problem, saj je kakovostne vrvi zelo 

težko dobiti , poleg tega pa so še iz-

redno drage, saj znaša cena za dolžin-

ski meter takšne vrvi tudi do 2000 din 

in seveda nenehno narašča. Da bi si v 

kolikor toliko zadovoljivi meri zago-

tovili potrebna sredstva, smo se med 

drugim letos prijavili tudi na razpis 

za izdelavo raziskovalnih nalog, ki ga 

je v časopisu Naš čas objavila Občin-

ska raziskovalna skupnost Velenje. 

Skupaj s prijavo na ta razpis smo pri-

ložili zraven tudi osnutek izdelave šti-

rih raziskovalnih nalog, ki naj bi j ih 

izdelali v dobi dveh let. To bi bile si-

cer naloge s podobno tematiko, nana-

šale pa bi se konkretno na štiri razli-

čna geografska področja osamelega 

krasa v naši občini in sicer: hrib Skor-

no. hrib Lom, Bele vode, ter Lubela 

in Vodemla mogoče še Stropnica nad 

Cirkovcami. Na navedenih področjih 

naj bi poiskali čim več jam, ter drugih 

kraških pojavov, kot so v rtače, uvale. 

udori , ponikalnice, kraški izviri vode 

idr., nakar bi vse to sistematizirali. 

Nadal je bi obdelal pač z ozirom na 

naše možnosti in sposobnosti hidrolo-

ške razmere, na koncu pa hi se dotak-

nili še ekoloških vidikov onesnaženja 

naštetih kraških področij . S tem pred-

logom se je strinjala tudi pristojna ko-

misija pri O R S Velenje, ki je prispele 

prijave izbirala in nam s tem dala ze-

. ieno luč za izdelavo raziskovalnih na-

log. ter nekaj prepotrebnih sredstev 

za delovanje. V klubu smo se dela že 

lotili in predvsem na Lomu zbrali že 

veliko novih podatkov, ki mimogrede 

povedano kažejo na dejstvo, da Lom 

v sebi res skriva večje jamske prosto-

re, kar je bila pred leti sicer javna 

skrivnost. 

Če se ponovno dotaknemo razmer 

v klubu, velja omeniti , da se je v zad-

njem času nekoliko zmanjšalo število 

članov, hkrati pa se je povečalo števi-

lo aktivnih članov. Najbol j pa smo v 

vodstvu kluba veseli, da smo po za-

slugi celotnega jamarskega krožka, ki 

je deloval pod vodstvom mentorja 

tov. Kovača v podružnični osnovni 

šoli v Topolšici, pridobil i nekaj po-

tencialnih novih članov, ki so resda še 

zelo mladi , vendar po znanju in vešči-

nah iz področja jamarstva prav nič ne 

zaostajajo za starejšimi člani. Tudi 

delo v klubu poteka po načrtih. Tako 

smo do sedaj raziskali na Skornem 

dve povsem novi jami , od teh eno še 

ne dokončno, na Lomu prav tako dve 

novi jami , obe v bližini Mornove zi-

jalke, kateri sta obe prava kapniška 

bisera. Ugotovili smo tudi, da se v 

strugi Hudega potoka, ki teče pod 

Mornovo zijalko, občasno pojavljajo 

vodni požiralniki , v katere v času 

aktivnosti ponikne vsa voda iz potoka 

pribl. 1 mVsek. Iz tega sklepamo, 

da se v notranjosti Loma nahaja nam 

še nepoznana etaža, po kateri se poni-

kalna voda pretaka vse tja do izvirov 

v Topolšici. Seveda je to le domneva, 

ki j o bo treba še dokazati. V zadnjem 

času pa smo raziskovali tudi v Šenti-

lju, kjer smo našli nekaj nov ih jam. za 

katere pa je treba še preveriti, če jih 

ni mogoče raziskal že kdo drug. Na-

zadnje smo se mudi l i na Golteh. Tam 

smo na dvodnevni akciji izvršili te-

renski ogled, spustili pa smo se tudi v 

13(1 m globoko Kebrovo luknjo, ki je-

za B2L (152 m) druga najglobja jama 

na Golteh, nahaja pa se v neposredni 

bližini mnogim dobro znane Ledeni-

ce, katera leži tik ob planinski poti od 

Mozirske koče proti Smrekovcu. 

Jamarstvo se po definiciji uvršča 

nekako med tehnične športe in je ne-

tekmovalnega značaja. Je tudi edini 

šport, kjer gledalci ne morejo biti pri-

sotni, čeravno bi den imo pri atraktiv-

nem spustu jamarja v globoko brezno 

imeli kaj videti. Žal so pač jame vse-

kaj drugega kot športni poligoni. Ja-

marstvo je še najbolj podobno alpi-

nizmu. ki je prvenstveno tudi netek-

movalnega značaja. Vemo pa, da alpi-

nisti v steni na nek način ie tekmuje-

jo, in sicer tako, da odkrivajo in pre-

magujejo nove plezalne smeri v ste-

nah mogočnih očakov doma in po 

svetu. Podoben sistem tekmovanja je 

v praksi tudi pri jamarj ih , le da gre tu 

za iskanje kar najbolj dolgih oziroma 

globokih jam. Bolj kot dolž ina, je v 

Sloveniji popularen parameter globi-

ne j am. Predvsem to velja za tiste ja-

marje, ki raziskujemo naš alpski kras, 

kjer dolgih vodoravnih jam skorajda 

ni, se pa zato najdejo globoka alpska 

brezna ponavadi stopnjastih oblik, ki 

dosegajo tako pri nas, še bolj pa dru-

god po svetu že kar zastrašujoče glo-

bine. Rekorderka globin je Jean Ber-

nard v Franciji, ki je globoka 1500 in 

nekaj metrov. V Sloveniji pa kraljuje 

na tem področju še vedno Brezno 

pod Gamsovo glavico nad Bohinjem 

z globino 780 metrov, medtem ko 

nam najbl iž jo zelo g loboko j amo naj-

demo na Dobrovl jah, ki se konča na 

veliko žalost jamarjev na 471 metrih 

globine. Tudi topolški jamarj i se vse 

bolj vkl jučujemo v to neuradno tek-

mo. kdo bo našel in seveda raziskal 

kar najbolj g loboko j amo . Doslej smo 

bili pri tem povprečno uspešni, saj m 

• mo prišli dlje kot 152 metrov globo 

ko (v B2L). Treba pa ie povedati, da 

ta jama še ni dokončno raziskana in 

možnosti za nadaljevanje v njej niso 

zanemarljive. Pred dnevi pa smo ne-

daleč od B2L našli obetajoč vhod v 

podzemlje, ki pa je bil na žalost zade-

lan z ledom in vanj ni bilo mogoče 

prodreti. Odgovor na vprašanje, kam 

jama vodi, bomo tako dobil i šele v je-

seni. ko ledu na vhodu ne bo več. 

Med tem pa bomo poletne mesece iz-

koristili za raziskovanje visokogorske 

kraške planote, ki se nahaja nad Ro-

banovim kotom na nadm. višini 

1600 m in se razprostira vse tja do 

Korošice pod Ojstrico. Na tem ob-

močju namreč pričakujemo iame več-

jih globin, saj tamkajšnji globinski 

potencial znaša kar 1000 metrov. Si-

cer pa smo že na lanskoletni akciji v 

enem dnevu našli na tej planoti kar 

osem povsem novih j am , globokih v 

povprečju 20 metrov. V tem letu pa bi 

se radi podali tudi na Peco na Koro-

škem, ki je v jamarskem smislu še 

praktično neraziskana. Tudi tam na-

mreč pričakujemo globoke jame. Zal 

pa bomo za ta podvig imeli verjetno 

premalo časa. Zaključek letošnje razi-

skovalne sezone nameravamo tako 

kot vsako leto počastiti ob koncu leta 

z dogodkom, ki bi č lanom kluba ostal 

v trajnem spominu. Ogledali si bomo 

namreč tretjo najdaljšo j amo . ki se 

nahaja nedaleč od Cerknice. To je 

Križna j ama pri Ložu in si j o je mo-

goče ogledati le tako, da se pelješ v 

čolnu po podzemeljski reki cca 6000 

metrov daleč. To je tudi naša daleč 

najlepša naturistična j ama in zares 

nepozabno doživetje za slehernega 

obiskovalca, ki si j o ogleda. 

Toliko za sedaj o novostih iz vrst 

Šaleškega jamarskega kluba Topolši-

ca. O b koncu bi povabil še vse tiste, 

ki se morda po tihem navdušujejo 

nad jamarstvom in bi želeli organizi-

rano, predvsem pa varno obiskovati 

naše lepe kraške jame, da se nam pri-

družijo. V naš jamarski klub se lahko 

včlanijo interesenti vsak petek ob 19. 

uri pri gasilskem domu v Topolšici. 

Korajža naj velja. 

S. H. 
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VII. osnovna šola 

Pripravljalna dela po načrtu 
Kdor je v teh dneh hodil po kra-

jevni skupnosti Šalek, točneje so-

seski imenovani Šalek I I I , je imel 

priložnost videti, da pripravljalna 

dela za gradnjo 1. faze VI I . osno-

vne šole potekajo tako, kot je bilo 

dogovorjeno. Tega pa še ne more-

mo z gotovostjo trditi tudi za zbi-

ranje sredstev po Samoupravnem 

sporazumu. In prav zbiranje teh 

sredstev je bilo spet na dnevnem 

redu odbora za izgradnjo VI I . os-

novne šole. 

Kot nam je povedal Franc Av-

beršek, ki vodi ta odbor, je zbra-

nih približno 300 mil i jonov di-

narjev. Svoje obveznosti po Sa-

moupravnem sporazumu so od 

gospodarskih organizacij združe-

nega dela v celoti poravnale že: 

Rudn ik lignita Velenje. Zavod za 

urbanizem, Nama, Brivnice in 

česalnice, večino sredstev je po-

ravnalo tudi že Gorenje Gospo-

dinjski aparati, E R A pa naj bi 

j ih, če j ih ni že v teh dneh, porav-

nala kmalu. Manjka pa še pribli-

žno 160 mili jonov dinarjev. Ko 

bodo zbrana tudi ta sredstva, bo 

gradnja prve faze VI I . osnovne 

šole lahko stekla. Seveda ob ga-

ranciji Ljubljanske banke Te-

meljne banke Velenje in s po-

močjo kredita Vegrada, kar je 

pogoj za pridobitev gradbenega 

dovoljenja. 

Odbor za izgradnjo VI I . osno-

vne šole računa, da bodo tudi te 

težave kmalu razrešene, in da bo-

mo lahko že ta mesec pričeli tudi 

z gradnjo. 

(mkp) 

I t i . . . . 

Pripravljalna dela na gradbišču VII. osnovne šole v Šaleku po-

tekajo po načrtu, (foto vos) 

Kino klub Gorenje 

Filmski večer na Polzeli 
Dom za varstvo odraslih v Šeneku 

na Polzzeli, ustanovljen leta 1957 v 
Gomilsttem. zelo dobro skrbi za svoje 
varovamce. ki v njem preživljajo jesen 
življenja. Pred nekaj leti je bila zgra-
jena nova moderna ustanova s svetli-

mi prostori, pred kratkim pa so po-
polnoma obnovili še staro graščino. 
Nesebično strežno osebje z upravnico 
Martino Jurjovec skrbi za njihovo 
prijetno počutje v vseh pogledih, tudi 
pestro kulturno življenje: dramsko, 

H Spet ugodna nov ica ! ! 

IZDELKI 

TOMOS 
motorna kolesa 
motorne žage 
vodne črpalke 

NA 6-MESEČNO OBROČNO ODPLAČEVANJE. 

Oglasite se v Blagovnici Gorica Titovo Velenje tel. 

853-712. 
Pričakujemo vas! 

POTROŠMK 

Krajevna skupnost Vinska gora 

Slavje ob prazniku 
občine Žalec 

V krajevni skupnosti Vinska 

gora so v nedeljo slovesno sklenili 

letošnji praznik občine Žalec. 

Športne, kulturne in druge prire-

ditve v počastitev praznika so se v 

tem kraju sicer pričele že maja in 

so potekale vse do nedelje, 5. juli-

ja, ko je bila v Vinski gori dopol-

dan slavnostna seja zborov skup-

ščine občine Žalec, popoldne pa je 

bila na tamkajšnjem športnem 

igrišču še osrednja proslava z dru-

žabnim srečanjem občanov in go-

stov. 

Krajani Vinske gore so ob letoš-
njem občinskem prazniku postali bo-
gatejši za novo pridobitev, ki jo je 
kraj še kako potreboval. Gre za prizi-
dek k tamkajšnji osnovni šoli, oziro-

ma za večnamenski dom. V petek, ko 
so ga svečano odprli, se je ob njem 
zbralo veliko krajanov, gostov in ti-
stih, ki so pri gradnji opravljali razli-
čna dela. Po svečani Otvoritvi so v do-
mu počastili 100-letnico šolstva v tem 

Krajevna skupnost Vinska gora je za 
izredno aktivnost in za napredek kraja 
v lanskem letu prejela priznanje Zve-
zne konference socialistične zveze Ju-
goslavije. 

kraju, katerega kroniko so pričeli pi-
sati že leta 1830. Prav tako v petek, so 
v prostorih osnovne šole odprli nad-
vse zanimivo razstavo ročnih del, 
predmetov, ki že izginjajo v pozabo, 
iovskih trofej in kulinarike. Razstava 
je bila zelo obiskana in lepo sprejeta. 

B. Mugerle 

Dvignjeni zastor 

Najbolj veseli so bili novega večnamenskega prostora 

pevsko, pesniško, folklorno, izletni-
ško . . . Uspešno je sodelovanje z do-
mačo osnovno šolo, prosvetnim dru-
štvom, pevskimi zbori in z raznimi 
priložnostnimi skupinami izvajalcev, 
ki se morajo večkrat potruditi k njim 
v njihove sobe, saj je od poprečno 
205 oskrbovancev dve tretjini ne-
gibalni. V svojih vrstah imajo pesni-
ka, ki jim s plemenito besedo oživi le-
poto. 

Neutrudna kulturna animatorka 
Vilma Marčinko usposobi jedilnico v 
mini dvorano: alt za skupno prazno-

vanje rojstnih dni vsak mesec, ali pa 
za kinopredstavo, kot je bila v sredo, 
1. julija. 

Član Kino kluba Gorenje, Blaž Je-
len, je v letu jubilejev 1984 posnel 
aktivnosti vseh pomembnejših dru-
štev na Polzeli: hortikulturnega, pro-
svetnega, gasilskega, planinskega, 
lovskega, gobarskega, ribiškega in če-
belarskega, ter republiško razstavo 
cvetja »Hortikultura 84«. Ta film je 
pod naslovom Naša Polzela prikazal 
oskrbovancem. Bilo je slišati prisrčne 
zahvale in odobravanje z željami za 
še kakšno podobno prireditev. 

KINO • KINO • KINO 
R E D N I K I N O VELENJE 

Četrtek, 9. 7. ob 18. in 20. uri 

M A Š Č E V A N J E K R I L A T E KA-

Č E — francoski, komedija. V gl. 

vi.: C O L U C H E 

Petek, 10. 7. ob 18. in 20. uri 

N E P R E M A G L J I V I J U N A K -

hongkonški, karate. V gl. vi.: 

Dragon Lee 

Petek, 10. 7. ob 10. uri, Sobota 

in nedelja, I I . , 12. 7. ob 18. in 20. 

uri M O Z PO I M E N U BULDO-

Ž E R — italijanski, akcijski. V gl. 

vi.: Bud Spencer 

Ponedeljek, 13. 7. ob 10. uri 

Ponedeljek in torek, 13., 14. 7. 

ob 18. in 2 uri N E UBIJ . . . RA-

Z E N — ameriški, akcijski. V gl. 

vi.: Brian Schulz 

Sreda, 15. 7. ob 10., 18. in 20. 

uri O D D A L J E N A O B Z O R J A -

britanski, spektakl. V gl. vi.: 

Amy Irwing, Ben Cross 

K I N O D O M KULTURE 

Četrtek, 9. 7. ob 20. uri M O Ž 

PO I M E N U B U L D O Ž E R - ita-

lijanski, akcijski. V gl. vi.: Bud 

Spencer 

K I N O ŠOŠTANJ 

Sobota, 11. 7. ob 18. uri 1001 

N O Č V T O K I J U - japonski, 

erotični, komedija. 

Nedelja, 12. 7. ob 18. in 20. uri 

M A Š Č E V A N J E K R I L A T E KA-

Č E — francoski, komedija. 

Ponedeljek, 13. 7. ob 20. uri 

M O Ž PO I M E N U B U L D O Ž E R 

— italijanski, akcijski. 

Sreda, 15. 7. ob 20. uri N E 

UBI J . . . R A Z E N — ameriški, 

akcijski. 

V PETEK, 10. 7. VABLJEN I 

OB 21.30 U R I V LETNI K I N O 

N A J E Z E R U , O B L E P E M VRE-

M E N U SEVEDA . 

K I N O Š M A R T N O O B PAKI 

Petek, 10. 7. ob 20. uri M O Ž 

PO I M E N U B U L D O Ž E R - ita-

lijanski, akcijski. 

Torek, 14. 7. ob 20. uri LISTA 

SMRT I — ameriški, akcijski. 

Gasilci 
»Vselej se najdejo tovariši, ki 

skušajo z vsemi sredstvi prepre-

čiti spremembe. Svoje trde glave 

zabarikadirajo zoper vsako zna-

menje napredka. Brez dvoma ne 

bodo hitro popustili, ker vedo, 

kaj bodo izgubili: svoje privilegi-

je. In za te se bodo borili. So pa 

v manjšini. Ti povprečneži sedijo 

v foteljih, brez vsakršnih ideolo-

gij. Njihova lastna ideologija je 

foteljelogija. Prizadevamo si, da 

bi te ljudi zganili, da bi postala 

naša družba prožnejša, vitalnejša 

in pripravljena sprejemati refor-

me«. 

Ali veste, kdo je to povedal? 

Nihče drug kot Jevgenij Jevtu-

šenko, bard sovjetske poezije in 

še česa. Tako torej tam. Kako pa 

pri nas? Podobno, le da »pere-

strojko« jeml jemo bolj tako, za 

hec. Seveda ne povsod in ne vsi. 

Poglejmo, kako je s tem pri eko-

logiji : če je Fedor Čeme na pro-

blemski konferenci S Z D L rekel, 

da se »še vedno srečujemo z raz-

vojno inertnimi okolji, kjer ob 

prevladi kratkoročnih nad dolgo-

ročnimi interesi zmaguje pravica 

onesnaževalcev, da ne poznajo 

niti obsega onesnaženja ki ga 

povzročajo, niti njegovih posle-

dic«, potem to seveda nikakor ne 

pomeni, da se bodo ljudje v fote-

ljih zganili. Šele takrat, ko bo to 

trdo povedalo na tisoče Černe-

tov je upati, da bo foteljelogom 

odklenkalo. 

Zanimivo je, da je njihov na-

glavni argument stroka. Saj po-

znate tisto znano pesmico: o po-

membnih zadevah naj razmišlja-

jo in odločajo strokovnjaki! Naj-

huje pri tej viži je to, da diskredi-

tira tudi tiste prave, odgovorne 

strokovnjake, ki j ih tudi v naši 

dolini ni malo. Da nas zgodovi-

na uči le to, da se iz zgodovine 

ne da nič naučiti nas je zadnjič v 

7 D takole spomnil Braco Zavr-

nik: »Še posebej pa ne prenašam 

.pameti', ki je narcisoidno zazrta 

v lastno izključnost in ki meni, 

da lahko vse zadeve tega sveta 

(ali pa vsaj lokalno) rešuje v ime-

nu strokovnosti. Temu sociologi 

že dolgo časa pravijo tehnokraci-

ja, torej vladavina tehniško obar-

vane, omejene, specialistične mi-

selnosti, ki odreka komurkoli 

drugemu razen strokovnjakom' 

spregovoriti tudi o tako usodno 

skupnih zadevah, kot je ekologi-

ja oziroma ekološko najbolj ru-

šilni prvini, o energetiki«. 

Tudi v naši dolini nas je »stro-

ka« obdarila z vsemi znanimi 

ekološkimi posebnostmi. In tai-

sta »stroka« nam grozi z novimi 

načrti, novimi nebulozami, nad 

katerimi bomo čez desetletja ver-

jetno otročje začudeni. Če bomo 

seveda imeli začudenje komu 

sploh kazati! 

V dolini smo v obdobju nevi-

zij. Energetski načrti dolini ne 

ponujajo nič. Tudi če bodo TEŠ 

opremili z najboljšimi čistilnimi 

napravami, dolina od tega ne bo 

imela nič več kot to, kar je imela 

pred stoletji in tisočletji: čistejši 

zrak, bolj zdrave gozdove, čistej-

šo vodo . . . Seveda so čistilne 

naprave nujne, toda poudariti 

moramo, da pri tem nikakor ne 

gre za kakšne nove obveznosti in 

veliko žrtvovanje slovenskega 

gospodarstva in slovenske druž-

be, kot lahko tuintam slišimo. 

Kje pa! Gre le za poravnavo sta-

rega dolga do narave, družbe in 

l judi ! V vsakem primeru pa či-

stilne naprave ne bodo prinesle 

blagostanja in sreče. To nam v 

tem času lahko prinese le hiter 

skok v vlak, ki pelje v postindu-

strijsko družbo. Toda kje vzeti 

denar, ko pa ga baje rabimo za 

investicije za še bolj intenzivno 

in masovno uporabo fosilnih go-

riv? Pa imamo alternative! 

Smo v začaranem krogu, ka-

mor so nas poleg lastne nespa-

meti spravili tudi upniki z Zaho-

da. Ti nam pospešeno ponujajo 

delovno, energetsko in ekološko 

intenzivne proizvodnje, ki j ih do-

ma (tudi ali predvsem) zaradi 

ekološko osveščene javnosti ne 

morejo več plasirati. Kaj mislite, 

da bi Crvena Zastava lahko v 

Združenih ameriških državah 

prodajala Yugo za 3990 dolarjev, 

če ne bi bila »opremljena« z je-

klarnami, aluminijskimi kombi-

nati ipd., ki ji prodajajo poceni 

surovine, ki so poceni zaradi 

podcenjene energije, ki je takšna 

zato, ker nihče ne »plačuje« va-

rovanja okolja? Izvažamo nara-

vo in zdravje ljudi. Izvažamo na-

rodovo substanco. Kdo nam je 

to dovolil? 

Nesreča v naši dolini je pač to, 

da se čutimo dolžni proizvajati 

poceni energijo. In da očitno ni-

smo sposobni z odločno akcijo 

prispevati k nujnim premikom v 

slovenskem gospodarstvu. Tudi 

če bo cena energije iz RLV in 

TEŠ nekoč »realna«, to ne bo 

spremenilo dejstva, da zapravlja-

mo in izkoriščamo neobnovljiv 

in drag vir energije. Toda ne 

smemo pozabiti, da bo to »real-

no« ceno moral nekdo plačati. 

Manjše plače so seveda le ena od 

možnosti. In kaj bo od tega ime-

lo Gorenje, Veplas, Vegrad, El-

kroj . . . ? In vsa druga podjetja v 

Sloveniji, ki krvavo rabijo denar 

za tehnološko posodobitev (in s 

tem zmanjšanje porabe energi-

je)? Nič! Se bolj se bodo zvijala 

v primežu ekonomskih in cenov-

nih dubioz. Čez 40, 50 let, ko 

premoga ne bo več, se bomo 

zmedeno smehljali in trepljali po 

hrbtih, češ: bolj ali manj živi smo 

pa le ostali. 

Razprave in trda soočanja ob 

zahtevah za varovanje okolja 

imajo torej mnogo, mnogo širši 

pomen od »ekološkega«. So 

konflikt z dosedanjim načinom 

dela in razmišljanja. So borbe 

proti cehovskemu načrtovanju 

gospodarskega in družbenega 

razvoja. In takih konfliktov se ne 

smemo bati. Moramo tvegati, pa 

čeprav bodo pri tem ceno plačali 

tudi konkretni posamezniki. 
t 
Če smo začeli, pa še končajmo 

z Jevtušenkom, ki je nekje takole 

zarobil: »kdor pozablja žrtve od 

Včeraj, bo jutri žrtev . . . , zato je 

sram najpomembnejše gonilo 

človeštva . . . Kje so sedaj nekda-

nji zažigalci? Žažigalci vseh re-

volucionarnih ognjev, kje so? 

Delajo kot gasilci. Sedaj so vsi v 

tej službi». 

Vane G O Š N I K 

ps. za tiste ki slučajno ne vedo: 

Jevtušenko ne živi v egzilu, ni di-

sident, ampak eden najzvestejših 

sopotnikov Gorbačova pri njego-

vi »perestrojki«. 

L 

Poletne kulturne prireditve 
KOINNCERTI V TEDNU KITARE O D 6. D O 13. JUL I JA 

SOBOOTA, U . JUL I J 

ob 20.3.30, velenjski grad , „ 
AGATiTA ZGONEC - sopran, HELGA ST1ERSCHNEIDER - blokflavta, 
FRANNZ1SKA PLANKO - kitara, LADO PLANKO - kitara 
Prograram: J. Dowland E. G. Baron, D. Ortiz, D. Castello, G. F. Handel 
Vstopipnice 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 

PONEJEDELJEK, 13. JUL I JA 
ob 20.0.30, velenjski grad 
G O R A A N LISTEŽ, kitara 
Vstopipnice 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 

O D 9.9. DO 11. JUL I JA 
od 10.10.00 do 19.00, stiskama — dom kulture Titove Velenje 
GLASVSBENA DELAVNICA 
V tedndnu kitare bo Mirko Hotko razstavljal ročno izdelane kitare in prikazoval 
izdelailavo in konstrukcijo klasične kitare. Obiskovalci bodo lahko razstavljene 
instrurumente preizkusili. 
Vstop >p prost. 

OSTALE PRIREDITVE 

ČETRTEK , 9. JUL I J 
ob 20.30, velenjski grad 
G O D A L N I KVARTET SLOVENSKE F ILHARMONI JE 
Program: M. Ravel, R. Schumann 
Vstopnice 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 
TOREK, 21. JUL I J 

ob 20.30, velenjski grad 
SALZBURŠK1 INSTRUMENTALNI SOLISTI 
Program: F. Schubert 
Vstopnice 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 
PETEK, 24. JUL I JA 
ob 20.00, Nama 
POHORJE EXPRESS, koncert 

Glasbena usmeritev šestčlanskega ansambla, ki ga sestavljajo Renata Leich, 
Zdravko Patty, Samo Kovačič, Mitja Novak, Boris Gabor in Janko Zorko, je 
približati COUNTRY glasbo slovenski javnosti. Na koncertih igrajo vse sloge 
ameriške country glasbe, pri čemer se naslanjajo predvsem na za to zvrst značil-
na inštrumeta: bendžo In kovinsko kitaro z nogalnikom. 
TOREK, 11. AVGUSTA 
ob 20.00, dvorana glasbene šole 

ZAKJUCN I KONCERT UDELEŽENCEV VIOLINSKE ŠOLE 
Vstopnice 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 

NEDELJA , 16. AVGUSTA 
ob 20.30, dvorana glasbene šole 
L INHA S INGERS 
Nam že znani češkoslovaški ansambel Linha Singers združuje odlične pevce in 
glasbenike, ki izvajajo glasbo vseh glasbenih žanrov. Njihova dovršena tehnika 
j im omogoča posredovanje lepote in mikavnosti klasične in sodobne glasbe. 
Vstopnice 2.000 din. Šolska mladina 1.000 din. 

PETEK, 21. AVGUSTA 
od 15.00 do 24.00, Stari trg Titovo Velenje 
SEJEM BIL JE ŽIV 
Prireditve ob 30-letici velenjskega muzeja 
V letošnjem letu velenjski muzej praznuje 30-letnico delovanja, ki jo bomo po-

častili nekoliko drugače. Prizorišče dogajanja bo v Starem Velenju. Ob 15.00 se 
bo začel sejem, kjer bo mogoče videti in kupiti različne izdelke domače obrti in 
doživeti vzdušje, ki je na sejmih vladalo nekoč. V izložbenih oknih trgovin si 
boste lahko ogledali razstavo, ki bo prikazala delo muzeja. Za prijetno vzdušje 
bodo poskrbeli gostinci in Beltinška banda. V programu bo mogoče uživati tudi 
ob citranju Tomaža Plahutnika. Ob 21.00 bo Kino 16 predvajal etnološke filme 
Naška Križnarja. Ob 22.00 pa Kino Velenje slovenski film Cvetje v jeseni. 

TOREK, 25. AVGUSTA 
ob 19.30, velenjski grad 
FLEUR DE MAR IE 
Kabaretni večer poezije Ervina Fritza 
režija in scenografija: Voja Soldatovič 
nastopajo: Sonja Blaž, Minu Kjuder, Rada Avalec in Peter Ternovšek. 
Vstopnice 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 

PETEK, 11. SEPTEMBRA 
ob 19.30, stiskama — dom kulture Titovo Velenje 
Zvone Šeruga: POTOVANJE K L JUDEM 
Potopisno predavanje, spremljano z diapozitivi, nam bo poredstavilo pot z mo-
torjem okoli sveta, kot jo je doživljal avtor s svojo sopotnico Romano Dobni-
kar. Potovanje je potekalo v dveh delih, skupaj pa je trajalo tri leta. Zvone Šeru-
ga je prvi Jugoslovan, ki je z motorjem prepotoval vseh pet kontinentov in pre-
vozil 102.000 kilometrov. 
Vstopnice 500 din. 

SOBOTA, 12. SEPTEMBRA 
ob 19.30, velenjski grad 
ISTRANOVA, koncert 
Istranova je skupina, ki posreduje ljudsko glasbo severne Istre. Skupina kon-
certira že od leta 1980, uveljavila se je doma in v tujini. Njeni člani združujejo 
praktično vse etnične posebnosti slovenske, hrvaške, italijanske in v Istri prisot-
ne istroromunske (vlaške) glasbe. Na redkih instrumentih kot so bajs, mih, šur-
le, roženice (sopele), cindre, dvojnice, simbolo (boben iz Galižane) izvajajo ra-
zne plese — manfrine, dopaši, štajeris, šetepaši, valcer, polke, saltin, mažurke in 
pesmi — balade, kontraste, canti a la longa in koledniške. 
Vstopnina 1.000 din. Šolska mladina 500 din. 
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TVD PARTIZAN ŠMART-
NO OB PAKI 

vabi 

v soboto, 11. ju l i ja , 
ob 17. ur i na 

ŠPORTNI PLES 

Zabavali vas bodo: 

— Randez vous, Can-
dy, Agropop, Štajer-
skih sedem 

— Program bo povezo-
val Vinko Šimek 

BOGAT SREČELOV; 
MED DOBITKI TUDI JA-
DRALNA DESKA 

Pridite v soboto, pred os-
novno šolo v Šmartnem 
ob Paki! Pokrovitelj ERA 
Velenje 

BOUTIOUE »NITKA« 
Splitska 19, 
(v naselju Šalek — Gorica) 
TITOVO VELENJE 

SEZONSKO ZNIŽA-
NJE od 10 do 40 % 

Oblačil iz poletne konfek-
cije bombaža in jeansa od 
10. do 31. julija. 

Lokal je odprt vsak dan od 
13. do 18. ure, ob sobotah 
pa od 8. do 12. ure. 

Za obisk se priporoča 
Irena Terglav — BOUTI-
OE »MUKA« na Splitski 
19, v naselju Šalek — 
Gorica v Titovem Vele-
nju. Telefon: ftS3) 
855-895. 

Socialistična repuMHca 
Slovenija 
OBČINA VELENJE 

Občinski inšpektorat 

ponovno razpisuje 

dela in naloge 

POŽARNI INŠPEK-
TOR 

Poleg splošnih pogojev nave-
denih v Zakonu o sistemu dr-
žavne uprave, morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje 
pogoje: 

— visoka oz. višja izobrazba 
tehnične smeri in 3 oz. 5 
let delovnih izkušenj 

Izbran delavec bo imenovan 
za dobo 4 let in je lahko po 
preteku te dobe ponovno 
imenovan. 

Pisne prijave z dokazili o iz-
polnjevanju pogojev sprejema 
kadrovska služba upravnih or-
ganov občine Velenje 15 dni 
po objavi. 

( REK Rudnik lignita Velenje n.sol.o. 
C Titovo Velenje 

DO RUDNIK LIGNITA VELENJE 
Kadrovska s lužba 

Komisija za delovna razmerja pri DS DSSS 

OBJAVLJA 

dela oz. naloge 

ADMINISTRATIVNA DELA 

Pogoji: 
— administrativna šola 
— zaželjene delovne izkušnje 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z ustrezno dokumen-
tacijo v 8 dneh od dneva objave na naslov: Kadrovska 
služba DO RLV Partizanska 78, Titovo Velenje. 

Delovno razmerje se združuje za določen čas s polnim 
delovnim časom — nadomeščanje delavke na porodni-
škem dopustu. 

Prijavljene kandidate bomo pisno obvestili v roku 30 dni 
po opravljeni izbiri. 

Srečno! 

»KONFEKCIJA IN TRIKOTAŽA NAZARJE 109, 
Telefon: 831-955 

zaposli 

ZA NEDOLOČEN ČAS DVE DELAVKI NA KON-
FEKCIONIRANJU 

pogoji: 

— vsaj dve leti delovnih izkušenj v konfekciji 
— dvomesečno poizkusno delo 

Nastop dela možen takoj. Pisne ponudbe spreje-
mamo na gornji naslov. 

O U G O B A N K A 
TEMELJNA BANKA LJUBLJANA 

n. sub. o. 

Komisija za delovna razmerja delovne skupnosti Jugo-
banke TB Ljubljana objavlja dela in naloge v eksp. 
Titovo Velenje, Kersnikova 1: 

1. OPRAVLJANJE ZAHTEVNEJŠIH LIKVIDA-
TORSKIH POSLOV Z OBČANI 

2. OPRAVLJANJE DINARSKIH, DEVIZNIH IN 
BLAGAJNIŠKIH POSLOV Z OBČANI 

Pogoji: 
pod 1., 2.) — V. st. strokovne izobrazbe, ekonomske, naravo-

slovno-matematične ali družboslovno-jezikovne 
smeri 

— 2 leti delovnih izkušenj na enakih ali podobnih delih 
— usposobljenost za delo na terminalu in znanje knji-

govodstva 
— delo poteka v dveh izmenah 
— poskusno delo 2 meseca pod točko 1. in 3 mesece 

pod točko 2. 

Pisne prijave z dokazili o izobrazbi sprejema direkcija kadrov-
skih zadev JUGOBANKE TB LJUBLJANA, Titova 32, 61000 Lju-
bljana, v 8 dneh po objavi. O izidu izbire bomo kandidate pisno 
obvestili v 15 dneh po sprejemu sklepa. 

U 
DO za komunalno In atanoianjako oskrbo 
V»koa n. tub. o. Titovo Valanla. Komik»17* 

DO VEKOS n. sub. o 
TOZD Stanovanjska 
oskrba 

Koroška 48 
Titovo Velenje 
DO VEKOS, TOZD Stanovanj-
ska oskrba 

vabi k sode lovan ju 
upoko jence 
za opravljanje hišniških del v 
poslovni zgradbi v središču 
mesta Titovo Velenje. Dela se 
bodo opravljala občasno na 
osnovi pogodbe o delu. 

Pisne ponudbe sprejema ka-
drovska služba DO VEKOS, 
Koroška 37 b, Titovo Velenje v 
roku 15 dni od dneva objave. 
O odločitvi bomo kandidate 
obvestili v 30 dneh po opra-
vljeni izbiri. 

U VčkAL 
DO za komunalno In stanovanjsko oskrbo 
Vekos n. sub. o. Titovo Velenje, Koroška 37 b 

DO VEKOS - TITOVO VELENJE 

DO VEKOS n. sub. o. 
Delovna skupnost skupnih služb 
Koroška 37 b 
Titovo Velenje 

Komisija za delovna razmerja DO VEKOS, DSSS objavlja prosta 
dela in naloge: 

— saldakont i kupcev in dobav i te l jev 

Pogoji: 
— srednja ekonomska šola — V. stopnja 
— eno leto delovnih izkušenj oziroma pripravnik 

Delo se združuje za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 

Za razpisana dela in naloge naj kandidati pošljejo pisne prijave z 
dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev v 8 dneh po objavi 
razpisa na naslov: DO VEKOS Titovo Velenje, Kadrovska slu-
žba, Koroška 37 b. Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 dneh 
po poteku objave. 

JUGOBANKA — Ime, ki je dobro znano, saj je Jugobanka ena vodilnih 
bank v Jugoslaviji s trdnimi poslovnimi stiki z večino svetovnih bank ter širo-
ko razvejano mrežo poslovnih enot po vsej Jugoslaviji, katerim se pridružuje 
NOVA EKSPOZITURA V TITOVEM VELENJU. 

Ekspozitura Jugobanke v Titovem Velenju je na Kersnikovi cesti 1, 
in pomtuje vsak delovnik od 7. do 18. ure ter ob sobotah od 7. do 12. 
ure. 

V Jugobanki lahko uspešno uredite vse vrste bančnih poslov v zvezi s teko-
čimi računi, plačilom stalnih mesečnih obveznosti, različnimi načini dinarske-
ga in deviznega varčevanja, vodenjem žiro računov, namenskim varčevanjem 
in najemanjem kreditov. Morda potrebujete le strokoven bančni nasvet, ali si 
želite poenostaviti denarno poslovanje. 

Predlagamo, da obiščete Jugobanko,. kajti v Jugobanki se ravnajo 
po geslu, da je posel res dobro opravljen, kadar sta zadovoljna 
oba. In dokaz dobrega dela je prijazen nasmeh. 

J U G O B A N K A 
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KOLEDAR 
Č E T R T E K . 9. ju l i ja VE RO-

N I K A 
P E T E K , 10. ju l i ja A M A L I -

JA 
S O B O T A . I I. ju l i ja O L G A 
N E D E L J A , I 2. ju l i ja MO-

H O R 
PO N E D E L J I K. I v ju l i ja 

H E N R I K 
T O R I K. 14. ju l i ja .II L I -

NA 

S R E D A . 15. ju l i ja V L A D I -
M I R 

Mali oglasi 

Š K O D O 150 S, le tn ik 19X2 pro-
dam. Ino fo rmac i j e po te le fonu 
853-943. 
N O V O S E D E Ž N O G A R N I T U -
R O (trosed in dva fo te l ja) pro-
dam. Te le fon 856-169. 
M L A D O K R A V O S I V K O P R O -
D A M . Pr imožič. M a l i vrh 51, 
Šmar tno ob Paki, te lefon 
884-193 zvečer. 
L A D O 1300 S p rodam. Letn ik 
1982. Te le fon 881-109. 

M O P E D A V T O M A T I K K I S G3 
skoraj no\ p rodam. In fo rmac i je 
po te ie fonu 857-098. 
Č O L N M A E S T R A L — 5 in mo-
tor Tomos 3,5 p rodam. Telefon 
857-173. 
V T D E O RFC O R D E R T O S H I -
BA - V H S — H Q prodam. Tele-
fon 856-159. 
P R O D A M T O M O S M - 4 . gra-
m o f o n Gera rd in zvočnike 
2 x 150 W. Ul ica Vrn jačke Ba-
nje 5, st. 36, T i t ovo Velenje. 
P R O D A M H I Š O Z G R A J E N O 
D O I I I . F A Z E na o b m o č j u obči-
ne Moz i r j e . I n fo rmac i j e po tele-
fonu 831-963 od 6. do 14. ure. 
N E D O G R A J E N O H I Š O NA 
K O N O V E M P R O D A M . (Kre-
d i t . go tov ina) , te lefon 
062-301-500. 
P R O D A M ( A M P P R I K O L I C O 
S K I F - M . Te le fon 857-148. 
T R O S O B N O K O M F O R T N O 
S T A N O V A N J E , s t o p l o v o d n i m 
ogrevanjem ugodno p rodam. In-
fo rmac i je po t l e fonu 857-033. 
P O S L O V N E P R O S T O R E , PRI-
M E R N E Z A K A K R Š N O K O L I 
D E J A V N O S T P R O D A M 
(69 m-'). Te le fon 855-829. 
P R O D A M T E L I C O Z A N A -
D A L J N J O R E J O P A S M E BO-
H I N K A , staro 8 mesecev. Tele-
fon 854-079 

G O L E J G L , le tn ik ok tober 1982, 
od l i čno ohran jen, garažiran, pro-
dam. Telefon 858-021. 
E L E M E N T E V ISTA Z A D N E -
V N O S O B O . sedežno garn i tu ro 
in avto 750 l u \ , letn ik 1977 regi-
str i ran do apr i la 1988, ugodno 
prodam. Telefon 857-1 14. 
N O V O Z G R A J E N O N I VSE-
L J E N O H I Š O P R O D A M . Par-
cela 9X I nT, k letna etaža I 20 m , 
stanovanjski prostor i 185 nT, ga-
ra /a 45 nT. Možna obrt . In for -
maci je po te le fonu 855-526 med 
21. in 22. uro. 
M O T O R N O K O I . O T O M O S 14 

M staro 5 mesecev v garanci j i 
p rodam za 10 S M ceneje od cene 
v t rgov in i . Te le fon 855-818. 
C E N J E N E S T R A N K E O B V E Š -
Č A M , d a bo »Fr izerski salon 
Z la ta« , Spl i tska 38 zaprt od 16. 
7. do 3. S. 1987 zaradi letnega 
dopusta. 
U G O D N O P R O D A M LES Z A 
B R U N A R I C O v izmer i 5 x 4 m. 
In fo rmac i je po te lefonu 884-175 
od 15. ure dal je. 
Z A S T A V O 750. letn ik 1982 pro-
dam. Telefon 855-231 in terno 
408. 
N O V P R E N O S N I B A R V N I I V, 
av to rad io Pioner z deklarac i jo , 
šotor I ndup la t i p rodam. Telefon 
857-662. 

I naša srca si se vpisala, 

čas nc bo te več izbrisal, 

tudi če pokojno spiš. 

z nami kakor prej živiš. 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi naše drage žene, mame, stare mame 

Pavle Skorjanc 
rojene I. 12. 191(1 

se iskreno zahva l ju jemo vsem so rodn i kom, pr i ja te l jem in znancem, ki ste j o v to l i kem številu 
pospremi l i na zadnj i po t i in darova l i cvetje. 

Iskrena hvala d u h o v n i k u za pogrebni obred, predstavn iku K.S za pos lov i lne besede, pevcem in 
tovar išu Ivu Gorograncu . 

Žalujoč i : mož Ivan, s inovi Si lvo, Ivan. T ine, Jože, Darko , hčerke Pepca, Z inka . Mar ica in Ge l -
ca / d ruž inami . 

ZAHVALA 

Po hudi bolezni nas je 28. junija 1987 za vedno zapustila naša 
draga 

Boža Felicijan 
rojena Š P I Č K A 

Na njeno željo smo jo pokopali v ožjem družinskem krogu 30. junija 1987 na poko-
pališču v Podkraju. 

Iskreno se zahvaljujemo zdravnikom in drugemu osebju bolnišnice Slovenj Gradec 
za požrtvovalno nego ter vsem prijateljem in znancem za izrečeno sožalje. 

Ž a l u j o č i : mož Jo že , hči Z d e n k a z d ru ž i no in drugo sorodstvo. 

A preletela jih je črna vest . . . 

A'a naše okno črna ptica sela. 

čez okno vse peruti je razpela, 

ne vidimo več sonca, niti zvezd. 

O. Župančič 

Z A H V A L A 
O b boleč i in prerani izgubi naše drage mame, 

stare mame in sestre 

Genovefe Gruber 
iz Hrastovca 

in ob mnogo preran i izgubi dobrega moža, očeta, brata in strica 

Ivana Cerkovnika 
iz Škal 

se iskreno zahva l ju jemo vsem za pomoč, darovano cvetje in spremstvo na zadnj i pot i . 
Iskreno zahvalo iz rekamo tud i d o b r i m sosedom za nesebično pomoč. Posebna zahvala velja 
Zdravstvenemu osebju bo ln išn ice Topo lš ica , dr. K ra l j u , dr. Rebern iku , sestrama Verici in 
Stanki za lajšanje boleč in. Iskrena hvala dr. F i javžu za požr tvova lno zdravl jenje naše mame. 

Top lo zahvalo i z rekamo tud i D O R L V za podar jene vence, častno stražo in spremstvo. 
Hvala govo rn i kom za pos lov i lne besede in pevcem, rudarsk i godb i in d u h o v n i k u za oprav l jen i 

obred. 

Žalujoči: žena in snaha Hedvika, sinova in brata Marjan in Tone z družinama, sin in vnuk Dejan, 

hčerka in vnukinja Vesna, nečaki in vnuki, sestra in teta Rezka ter ostali sorodniki. 

P R O D A M P A R C E L O PRI-
M E R N O Z A V I K E N D s hišno 
števi lko. Resne ponudbe pošl j i te 
na upravo Našega časa pod ši fro 
»Na jbo l j š i p o n u d n i k « . 
N E D O G R A J E N O H I Š O V 
O K O L I C I T I T O V E G A V E L E -
N J A P R O D A M . Telefon 
853-481, dopo ldan . 
P R O D A M T R A K T O R l N l -
V E R Z A L 445 v dobrem stanju. 
Eerdo l iorov n ik . C i rkovce 5, 
T i t ovo Velenje. 
A D R I A 410 s šestimi ležišči pro-
dam. Telefon 857-682. 
P L A S T I Č N E I N L E S E N E R O -
L E T I TER / A L U Z I J E izdeluje-
mo in vgra ju jemo. Te le fon 
24-296. 
P R O D A M N O V t V O Z E N 
O T R O Š K I V O Z I Č E K . Telefon 
881-154. 
Z A S T A V O 750 registr i rano do 
ju l i ja 1988 p rodam. Prevoženih 
55.000 km za 45 SM. Mat jaž Les-
jak, Jurčičeva 1, T i t ovo Velenje. 
P R O D A M GS K A R A V A N , le-
tn ik 1978 v okvar i , neregistr i ran, 
cena po dogovoru . Ko la r , Polze-
la 23. 
P R O D A M O P R E M O Z A I Z -
D E L A V O B A R V N I H I N ČR-
N O B E L I H F O T O G R A F I J , k ino 
p ro jek to r » M e o p t a « super 
8 mm, vse skupaj je zelo malo ra-
b l jeno, cena 200.000 d in . Te le fon 
857-935. 

I T I S O N R A B L J E N 4.5 v 3.5 ze-
lo ugodno p rodam. Telefon 
857-171. 
Z A S T A V O 750 p rodam. I etnik 
1973 skupaj ali po del i l i . Telefon 
SS 1-227. 
S I D E Š N O G A R N I I T RO, 
R J A V O , K O N T N O P R O D A M . 
( ena po dogovoru . Te le fon 
856-472. po 20 . \ i t i . 
R-4 GTE, letnik 1982 prodam. 
Te le fon 858-321. 
V \ \ L E T N I K 1968, dobro ohra-
njen p rodam. Telefon 853-363 
popo ldan . 
N O V K O M B I N I R A N Š T E D I L -

N I K G O R E N J E (2 p l in 4 2 
e lektr ika) šir ine 60 cm p rodam 
30.000 d in ceneje. Te le fon 
854-612 zvečer. 
P R O D A M T A M 75 T , 1982, ke-
soti 3.8 m. nosi lnost 2.300 kg. 
86.000 km. (063) 831-377, od 20. 
do 22. ure. 
K O M B I A P 850. letn ik 19N4 
(bencin p l in ) , ugodno prodam. 
Blaž Ma ro l t , Šmartno ob Paki. 
Te le fon : 884-046. 
V I N O G R A D , S A D O V N J A K I N 
Z I D A N I C O P R O D A M , ca 30 a. 
Pod v in Polzela. Plaskan. Ma le 
Braslovee 16. 

Gt PREBIVALSTVA 
Smrti: 

Marija Cehner, upokojenka iz 

Laz št.' 19. roj . 1899, Stanislava 
Meža, upoko jenka iz Podkraja 
pr i Ve len ju 20, roj . 1918, Helena 
Camlek , upoko jenka iz Podkraja 
pr i Ve len ju 47, roj . 1907, Ceci l i ja 
Goršek, kmečka upoko jenka iz 
Žalca, Čopova 6, roj . 1908, Fran-
čiška Točaj . upoko jenka iz Na-
zar j št. 89, roj. 1920, Mar i j a Pod-
l i pn i k , upoko jenka iž Ti tovega 
Velenja, Fo i tova 2, roj. 1904. 
Franc Korošec, po l jsk i delavec 
iz Kr iževc 52, roj . 1952, Ivan 

Cerkovn ik , rud. nadzorn ik iž 
Škal 85. roj. 1944, Zd ravko Za-
ger, upoko jenec iz Topolš ice 94, 
roj . 1899. 

DEŽURSTVA 
Dežurni zobozdravn ik v Zdrav-
stvenem d o m u Velenje: 

I I . in 12. j u l i j a dr. Aleksan-
der Uršič, K id r i čeva 3, T i tovo 
Velenje. 
Dežurn i veter inar na Veter inar-
ski postaj i Šoštanj : 

od 10. do 17. j u l i j a Franc 
B la tn ik , d ip l . vet., T i t ovo Vele-
nje, Prešernova 22 e, te lefon 
857-223. 

S r * 

Herbertu Zakelšku 
v spomin 

10. jul i ja bo preteklo leto dni, od kar Ti je prenehalo biti srce. 

V naših mislih in čustvih boš vedno živel! 

Mama , brat in sestri z družinami. 

Z A H V A L A 

V 89. letu starosti je ugasni lo ž iv l jenje dragemu možu, očetu, dedu in pra-
dedu 

Valentinu Zagru 
IZ T O P O L Š I C E 

Danes, ko je ostala praznina za n j im, se iskreno zahva l ju jemo sosedom, pr i ja te l jem in znan-
cem, vsem, ki ste ga imel i radi. b i l i z nami v naj tež j ih t renutk ih , nam kako rko l i pomagal i , mu 

daroval i cvetje in ga pospremi l i na zadnj i pot i . 
G l o b o k o hvaležnost izražamo dr. M e n i h u za večletno skrb in zdravniško pomoč. 

Iskrena hvala tud i fa rnemu mešanemu pevskemu zboru za občuteno zapete pesmi, govorn i -
k o m za besede slovesa in gospodu dekanu za oprav l jen i obred. 

Žalujoči: Vsi njegovi 

Nismo dovolili, da hi te izgubili, 

ali usoda hotela je tako. 

da to. kar najbolj ljubiš, 

za vedno je odšlo. 

Z A H V A L A 
Z bo leč ino v srcu in spoznanju, da ni več med nami naše l jube mame, ba-

bice in prababice 

Marije Cehner 
iz Laz pri Titovem Velenju 

se iskreno zahva l ju jemo vsem, ki ste jo pospremi l i na njeni zadnj i po t i in darova l i cvetje. 
Prav posebej se zahva l ju jemo lečečemu zd ravn iku dr. I vanu K ra l j u za skrbno nudeno zdrav-

stveno pomoč na domu. 
Zahvala vel ja t ud i so rodn ikom, sosedom pr i ja te l jem in znancem, govo rn i koma An ic i Tamše 
in M i r k u Stvarn iku za to laž i lne besede, kv in te tu »Lastovka« s Polzele za lepe in ganl j ive pe-
smi, d u h o v n i k o m a Jožetu S t r in ja r ju iz Šenti l ja in Tonetu Kraševcu iz Vinske gore ter gost in-

skemu pod je t ju hotel Paka iz T i tovega Velenja. 
Vsem še enkrat iskrena hva la ! 

Žalujoči: sinova Stanko in Edi z družinama, hčerke Zofka, Marija in Rezka z družinami, vnuki 

in pravnuki. 



Bili so v Titovi Mitrovici 

Vrsta priznanj, 

značk udarnika 

in trak akcije 
Titova Mitrovica je bila od 15. 

jun i ja do 7. ju l i ja prizorišče nove 

zvezne mladinske delovne brigade. 

Na njej so sodelovali tudi velenj-

ski mladinci . Z lepimi vtisi, z veli-

ko udarniških značk in pr iznanj 

ter seveda trakom akcije so se vr-

nili v soboto zvečer domov. 

S a d i f O m e r č i č , k o m a n d a n t 
b r i g a d e , še v p o n e d e l j e k n i m o -
gel s k r i t i z a d o v o l j s t v a . » Ž e d o l g a 
leta se u d e l e ž u j e m m l a d i n s k i h 
p r o s t o v o l j n i h a k c i j , v e n d a r t a k o 
e n o t n e , p r i z a d e v n e b r i g a d e še n i -
sem v o d i l . T u d i j e d o s l e j še n i b i -
l o . B r i g a d a j e b i l a resda n e p o -
p o l n a , štela j e le 22 b r i g a d i r j e v , 
pa s m o k l j u b t e m u d o b i l i 13 
u d a r n i š k i h z n a č k , p rav t o l i k o 
p r i z n a n j , t rak akc i j e , p r e d l a g a n i 
pa s m o t u d i za na j v i š j e p r i z n a -
n je , k i ga p o d e l j u j e k o n f e r e n c a 
zveza soc ia l i s t i čne m l a d i n e Jugo -
s lav i j e , p l a k e t o V e l j k a V l a h o v i -
ča. O naši ves tnos t i i n m a r l j i v o s t i 
p r i č a t u d i p o d a t e k , da s m o s a m o 
m i d o b i l i več p r i z n a n j i n značk 
k o t vseh šest o s t a l i h b r i g a d sku-
pa j . « 

» B r i g a d i r s k o n o r m o « so ve-
l e n j s k i m l a d i n c i p reseg l i vsak 
d a n . N a j b o l j š i r ezu l t a t so doseg l i 
p r a v na r u d a r s k i p r a z n i k , 3. j u l i j , 
i n s icer so o b v e z n o s t i p reseg l i 
k a r za 392 o d s t o t k o v . » D a l i s m o 
vse o d sebe in h o t e l i p o k a z a t i , d a 
s m o iz r u d a r s k e g a mesta ter se 
t a k o s k u p a j vese l i l i z r u d a r j i . « 

Vese l i , z a d o v o l j n i , n a s m e j a n i 
so se b r i g a d i r j i v z a č e t k u tega 
t e d n a z b r a l i na o b č i n s k i k o n f e -
renc i Z S M S V e l e n j e , k j e r so se 
d o g o v o r i l i , k d o b o p re je l z n a č k o 
u d a r n i k a , k d o p r i z n a n j e . T a k o 
s l o ž n i i n e n o t n i k o t so b i l i na ak-

Anton Kovačevič 

c i j i so b i l i t u d i p r i t em. I l a j r i 

Mu j č i č j e b i l o p rav vseeno, k a j 
b o d o b i l a : » M n o g o p o m e m b n e j e 
j e , da s m o vsi z a d o v o l j n i , da j e 
a k c i j a uspe la . Č e p r a v j e b i l o de-
l o n a p o r n o p o g o z d o v a l i s m o 
na p r i b l i ž n o 200 h e k t a r j i h v e l i k i 
p o v r š i n i i n na v i š i n i 1600 m e t r o v 

s m o b i l i V e l e n j č a n i v e d n o 
n a j b o l j š i . G o t o v o m i n i t reba po -
sebej p o u d a r j a t i , d a sem spozna -
la v e l i k o n o v i h p r i j a t e l j e v . Br iga-
d i r s k o ž i v l j e n j e sem t o k r a t p r v i č 
s p o z n a l a in všeč m i j e . Z a t o se 
b o m r a z n i m p o v a b i l o m na po-
d o b n e akc i j e t u d i v p r i h o d n j e ra-
da o d z v a l a . Z a p o s l e n a sem v G o -
r e n j u , k j e r so p rav t a k o naš l i do -
v o l j r a z u m e v a n j a za m o j o že l j o .« 
N a j p o v e m o , da j e H a j r a d o b i l a 
z n a č k o u d a r n i k a . 

T u d i Anton Kovačevič j e le tos 
p r v i č s p o z n a l k a k o pes t ro in za-
n i m i v o j e b r i g a d i r s k o ž i v l j e n j e . 
» M o j i v t i s i z zvezne m l a d i n s k e 
a k c i j e v T i t o v i M i t r o v i c i so č u d o -
v i t i . Še n a j b o l j všeč m i j e b i l o to-
va r i š t vo . Pa t o , da s m o o vsem 
o d l o č a l i sam i , sam i reševal i teža-
ve, o d l o č a l i o t em in o n e m . N a 
de lov i šče s m o m o r a l i h o d i t i sko -
ra j dve u r i peš, se p r i o p r a v l j a n j u 
n a l o g poš teno p o t i t i , p o p o l d n e 
in zvečer pa v e d n o naš l i d o v o l j 
časa za r a z v e d r i l o , s k l e p a n j e no-
v i h p r i j a te l j s tev . Pa na j še k d o re-
če, da m l a d i n s k o p r o s t o v o l j n o 
d e l o n i p o t r e b n o . G o t o v o na tak 
n a č i n na j lepše u t r j u j e m o ter raz-
v i j a m o b r a t s t v o in e n o t n o s t . Ve-
sel sem, da so m e d p e t i m i , k i 
s m o se p r i j a v i l i za u d e l e ž b o na 
te j zvezn i a k c i j i , i z b r a l i s o d e l a v c i 
R u d n i k a l i g n i t a V e l e n j e , t o z d a 
I z o b r a ž e v a n j e , p r a v mene .« 

( t a p ) 

Hajra Mujčič 

Šoštanjske termoelektrarne 

Sprejeli sanacijski 
in srednjeročni program 

Poročal i smo že, da so se prejš-

nji teden na izredni seji sešli člani 

delavskega sveta šoštanjskih ter-

moelektrarn. Na njej so osrednjo 

skrb namenil i sanaci jskemu pro-

gramu oziroma programu Teša za 

zmanjšanje njenih škodlj ivih vpli-

vov na okol je ter srednjeročnemu 

načrtu tega kolektiva za obdobje 

1986—90. Slednjega so na majski 

seji delavskega sveta zavrnil i , ker 

v njem ni bi la predvidena zmanj-

šanje proizvodnje električne ener-

gije. Ohran jan je takšne proizvod-

nje pa bi, po mnenju članov delav-

skega sveta, še močneje prizadela 

že tako dovolj onesnaženo okolje. 

V sanacijskem programu, slednjega 
so na izredni seji sprejeli, je podrob-
no tako rokovno kot tudi finančno 
opredeljeno, koliko in kam bo treba 
vložiti denar, da bi zmanjšali negati-
vne vplive proizvodnji šoštanjskih 
termoelektrarn na okolje oziroma 
kakšne so realne možnosti za njegovo 
uresničevanje. Izhodišča za nadaljnje 
delo so sicer zelo dobra, pa zagotovo 
se bo zataknilo pri denarju. Sanacij-
ski program so namreč ovrednotili na 
približno 240 milijonov dolarjev. Ob-
sega štiri projekte: ekološko informa-
cijski sistem, rekonstrukcijo upepelje-
vanja, in elektrofiltrov izgradnjo či-
stilnih naprav za odžvepljevanje dim-
nih plinov. Do leta 1993, ko naj bi 
začele obratovati še slednje, naj bi vsi 
že prej omenjeni ukrepi za zmanjša-
nje negativnih vplivov proizvodnje na 
okolje tudi »postali stvarnost«. 

V razpravi so člani delavskega sve-
ta menili, da morajo biti poleg finan-
ciranja izpolnjeni tudi pogoji izven 
delovne organizacije. To je predvsem 
sprememba zakonodaje na področju 
varstva okolja, ki mora biti obvezujo-
ča za vse onesnaževalce. Tudi za tiste, 
ki morajo zagotavljati denar za izva-
janje sanacijskega programa. Med 
drugimi je treba spremeniti vse sred-
njeročne in dolgoročne planske doku-
mente tako delovne organizacije kot 
tudi občinske in republiške družbene 
plane. V njih seveda prav tako ne sme 
manjkati poglavja o zagotavljanju de-
narja za sanacijo teh objektov. 

S programom zmanjševanja proiz-
vodnje električne energije in s tem 
zmanjševanja prevelikih emisijskih 
koncentracij na območju Teša, pred-
vsem pa v Zavodnjah, se sedaj ubada-
jo strokovnjaki inštituta Milan Vid-
mar in Hidrometereološkega zavoda. 
Izdelali naj bi ga do septembra letos. 
Ta program mora dati jasen odgovor 
za koliko in kdaj mora biti proizvod-
nja manjša, da emisijske koncentraci-
je ne bi presegle dovoljene meje. 

Čeprav v šoštanjski termoelektrar-
nah v tem trenutku ne vedo za koliko 
bodo morali zmanjšati proizvodnjo 
električne energije, zato v srednjero-
čne planske dokumente niso mogli 
zapisati točnih številk, vse te aktivno-
sti napovedujejo uresničevanje zahtev 
občanov Šalešlce doline. Za koliko bo 
proizvodnja dejansko manjša bo ja-
sno šele ob izvajanju programa za 
zmanjšanje emisijskih koncentracij. 

NK Rudar 

Kdaj na trdnih nogah? 
Tekmovanje v slovenski nogometni 

ligi je sklenjeno. To je seveda prilož-
nost za celovito oceno tekmovalnih do-
sežkov, dela v klubu, zanimanja gledal-
cev in na podlagi tega seveda tudi za 
kovanje načrtov za prihodnje sezone. Z 
uvrstitvijo nogometašev Rudarja v tej 
sezoni smo lahko zadovoljni, ali pa tu-
di ne. Rudar je osvojil točko manj od 
polovice možnih, .le to uspeh, neuspeh, 
so pri Rudarju pričakovali vec, to je 
vprašanje, na katerega je najprej odgo-
voril trener Slobodan Džurič. 

»Vsi, ki delamo v klubu in smo z 
razmerami dobro seznanjeni, tako or-
ganizacijskih kot igralskih, moramo 
biti zadovoljni. V tej sezoni smo se 
ubadali z velikimi problemi, slaba je 
bila organizacija dela v klubu, igralci 
so se treningov udeleževali neredno, 
težav je bilo še več in vse to je vpliva-
lo na uspeh. Organizacijske težave se 
vlečejo že nekaj let, skupščina kluba 
se ni sestala, se pa pripravlja in naj bi 
bila prelomnica v delovanju kluba. 
Tudi z igralci ne moremo biti zado-
voljni. Dobrih ni v izobilju, zato mo-
ramo seznam prečistiti, predvsem \ 
tem smislu, da v ekipo vključimo mla-
dince, teh pa je nekaj obetavnih.« 

Pred prvenstvom ste se okrepili z ne-
kaj prvoligaškimi igralci, ki niso poce-

ni, poleg tega niso redno prihajali na 
treninge. Kaj je z njimi? 

»Tem igralcem smo namenili pre-
veliko pozornosti glede na njihovo 
pravo vrednost. To so res igralci prvo-
jigaških klubov, vendar so mladi in v 
članskih ekipah niso nastopali. Imajo 
sicer določene kvalitete, vendar tudi 
slabosti (Mrkajič, Šmit, Sirbubalo). 
Mislili so. da bo v slovenski ligi pre-
prosto. vendar ni tako. Zahtevali smo 
profesionalni odnos in delo, čemur se 
niso mogli prilagoditi.« 

Pomladi ekipa ni nikoli nastopila v 
isti postavi? 

»To je zame najtežje. Vsak trener 
ima rad stalno in dobro uigrano eki-
po. Vendar so me vse omenjene teža-
ve, neudeležba na treningih in podob-
no prisilile, da sem nenehno menjaval 
ekipo. Temu primerni so rezultati in 
lahko mirno rečem, ne da bi opraviče-
val svoje delo, da so dobri.« 

Tudi odnosi na igrišču niso najboljši, 
ni discipline, veliko je bilo kartonov? 

»Nemoč gre skozi usta. Igralci, ki 
ne trenirajo in niso pripravljeni, ne 
telesno ne duševno, so mirni dokler 
imajo dovolj moči. Ko jim moči 
zmanjka in postane nasprotnik boljši. 

» m l i t e : 

4 I 

1 s f - ^ H ^ l i 
Nikoli z isto postavo (VOS) 

pride do živčnosti, ki se prenaša na 
soigralce, vsak potem vidi le napake 
drugega, ne pa svojih, pojavi se neslo-
ga in kartoni.« 

Primerjava jesenskega in pomladan-
skega dela? Jeseni po slabem začetku 
zelo dobro, celo pet zaporednih zmag 
in remi za konec, pomlad pa zelo sla-
ba? 

»To je vse točno, vzrok pa so že 
omenjene razmere. Jeseni smo kljub 
vsem slabostim strnili vrste in dosegli 
lep uspeh. Želeli smo, da bi z mladi-
mi igralci ustvarili ekipo za prihodnjo 
sezono in se z njo celo potegovali za 
najboljša mesta. Žal ta poteza ni bila 
prava, igralci niso opravičili zaupa-
nja, moramo se jih torej odreči in se 
nasloniti na lastne moči.« 

Že nekaj let govorimo o »novem« 
Rudarju, pa vendarle vsako leto krpa-

mo moštvo s starejšimi igralci. Ne želi-
mo jih žaliti, toda prihodnost kluba ne 
more temeljiti na njih. Najlepši dokaz 
za vse su gieuaici, na zadnji tekmi jih 
ni bilo niti sto? 

»Starejših gledalcev v bodoče ne 
bo več. Dogovoriti se moramo s Šo-
štanjčani, da njihovi bivši mladinci 
pridejo k nam, nekaj imamo svojih 
obetavnih mladincev, v dolini bi do-
bili še kakšnih pet nadarjenih igralcev 
in bi s takšno ekipo lahko osvojili 
vsaj četrto mesto v slovenski ligi, ki 
obenem zagotavlja nastop v novi 
medrepubliški ligi. Seveda pa mora-
mo pred tem razrešiti največji pro-
blem, to je organizacija kluba. To za-
res moramo. Rudar je Rudar in tega 
se mnogi ne zavedajo, tu pa je še bliž-
nja 40-letnica kluba. Rudar ne sme 
biti velik le zaradi imena.« 

Elkroj 

Krepko presegli cilje 
Nogometaši F.lkroja so v prvem le-

tu nastopanja v slovenski nogometni 
ligi s šestim mestom krepko presegli 
osnovni cilj, to je obstanek v ligi. Za 
novinca torej več kot dobro. Ta uspeh 
je tudi posledica trdne odločitve pred 
petimi ieti, ko so sklenili, da si mora 
klub zagotoviti pogoje za nemoteno 
delo. zmagati v območni, se uvrstiti v 
slovensko ligo in se v njej ustaliti. Pr-
vo mesto v območni ligi so osvojili ta-
koj, uvrstitev v slovensko ligo pa iz-
gubili za zeleno mizo. Uspeh so po-
novili lani in se dokončno znašli med 
slovenskimi ligaši. 

Pred začetkom prvenstva jih je bilo 
nekoliko »strah«, predvsem zaradi 
pomanjkanja izkušenj, zlasti organi-
zacijskih. Težave so bile zato še toliko 

večje. Jesenska sezona je pokazala, 
da je bil strah upravičen. Pričeli so si-
cer dobro, na koncu pa precej popu-
stili, .. .. 

v tudi zaradi ze omenjenih razlo-
' Vseeno so si pridobili manjkajo-

če izkušnje, se dobro pripravili in po-
mladi v boj za točke krenili veliko 
bolj ambiciozno. Rezultat vsega tega 
je odlično šesto mesto. Na lestvici so 
pred njimi bivši drugoligaši, klubi to-
rej z dolgoletnimi izkušnjami, mozir-
ski nogometaši so si j ih nabirali le 12 
let. Poleg tega so najboljši med ekipa-
mi s celjskega področja, kar je dodat-
na spodbuda. Ob tem so se uvrstili tu-
di v polfinale tekmovanja /a jugoslo-
vanski pokal na področju Slovenije, 
kjer so na domačem igrišču klonili 
proti ekipi Maribora. 

Ne le poleti, tudi ponoči 
Smučarski skoki že dolgo niso več 

samo zimski šport. Skakalnice z 
umetno snovjo so omogočile, da jih 
lahko gledamo tudi v najbolj vročih 
poletnih dneh. V Titovem Velenju pa 
za skoke tudi ni več potrebna dnevna 
svetloba. Smučarski delavci so na-
mreč pred letošnjim rudarskim praz-
novanjem uredili ob 55-metrski ska-
kalnici tudi razsvetljavo in v četrtek 
zvečer smo videli prvo nočno tekmo v 
zgodovini skokov v Šaleški dolini. 
Kar nekaj tisoč gledalcev se je zbralo 
ob skakalnici, ki so vztrajali do pol-
noči oziroma še malce čez,.ko so 
uradno razglasili najboljše in podelili 
nagrade. Razen Mirana Tepeša so na-
stopili vsi naši najboljši skakalci, med 
gosti pa je bil Lojze Gorjanc trener 
naših klasičnih reprezentanc, ki je bil 
navdušen nad to prireditvijo in seve-
da nad množičnim obiskom. To je 
najlepši dokaz, je dejal, kako popu-
larni so skoki na vašem območju in 
seveda zaželel smučarskim delavcem, 
da bi uspešno nadaljevali dela pri 
graditvi tega novega letnega pa tudi 
zimskega skakalnega središča in za le-
tošnji občinski praznik predali name-
nu še 75-metrsko skakalnico. 

Janez Debelak je dokazal, da je tre-
nutno v najboljši formi, odličen četrti 
pa je bil domači tekmovalec Mihelič. 
Gledalci so na tihem pričakovali, da 
bo morda kdo izmed skakalcev i/bolj-
šal Ulagin rekord iz lanskega leta 
(54.5 m), vendar se to ni zgodilo. Tudi 
ne naslednji dan, ko so pripravili tek-
mo za najdaljši skok, v tej je zmagal 
Mur (Alpina /ir i) z daljavo 52,5 m. 
Toliko je skočil tudi Mihelič, vendar 
je odločal drugi skok. kjer pa je bil 
krajši. Rezultati prvega dne: I. Debe-
lak 215,3, 53. 52,5 m 2. Žagar (oba 
FJektrotehna Ilirija) 207,4 52,5, 
50,5 m 3. Lotrič (Jesenice) 262.2 (615 
50,5 m), 4. Mihelič TV 205.7 (50,5, 
51 m) X. Ulaga 202,7 (51,5 50 m). 

Na 32-metrski skakalnici v Pesju je 
bila v soboto tekma za rudarsko sve-
tilko rezultati: mlajši pionirji: 1. 
Rednak, 6. Kaligaro, S. Ograjenšek, 
12. Kanduti: starejši pionirji: I. Jeko-
vec (Tržič) 5. Triplat, 9. Čepelnik: 
mladinci: I. Pogorelčnik, 9. Dolar; 
člani: I. Mihelič; veterani nastopi-
la sta le dva: 1. Kurent (Ihan) 2. Lah-
kovnik (TV). 

(vos) 

MILIČNIKI SO ZAPISALI 
Človek bi pričakoval, da dopustniški 

dnevi in razne preventivne akcije, ki jih 
v naši občini ni malo, ne bodo nakopali 
delavcem postaje milice toliko dela,. Pa 
je precej drugače. Zlasti je zaskrblju-
joče vedno večje število prometnih ne-
sreč s hudimi telesnimi poškodbami. 

UKRADLI G O V E D O 
Zadnji ponedeljek v mesecu juniju 

so delavci postaje milice v Titovem 
Velenju znova dobili obvestilo o kraji 
goveda. Neznani storilec ga je v noči 
na 29. junij ukradel iz ograjenega paš-
nika, in tako oškodoval lastnika Mar-
tina Š. iz Florjana za okrog 300 tisoč 
dinarjev. 

VOZNIKA ŠE V E D N O NISO NA-
ŠLI 

Poročali smo že o prometni nesreči, 
ki se je zgodila v ponedeljek, 29. juni-
ja, ob I I . uri, v križišču pri novih 
obratih RLV v Prelogah. Doslej ne-
znani voznik je zbil peško Frančiško 
Strahovnik, (1920), ki se je v nesreči 
hudo telesno poškodovala. Po deja-
nju ji je neznani voznik nudil prvo 
pomoč, jo pripeljal v velenjski zdrav-
stveni dom, nato pa odpeljal neznano 
kam. Po sporočilu radia Velenje se je 
oglasil občan, ki naj bi videl nesrečo 
iz zgradbe novih obratov Rudnika li-
gnita Velenje v Prelogah. po njegovi 
izjavi je bilo vozilo znamke spaček, 
zelene barve. Delavci postaje milice 
prosijo neznanega voznika, da se 
oglasi pri njih. 

LAŽJE TELESNO POŠKODOVAN 
Na križišču Koroške ceste in Ceste 

heroja Gašperja v Šoštanju sta 30. ju-

nija ob 23. 15 uri trčila voznik oseb-
nega avtomobila BL 433-50 Ivan Se-
nekovič (195 I) in voznik kolesa z mo-
torjem Štefan Pečnik (1966) iz Lepe 
njive. V nesreči seje slednji lažje tele-
sno poškodoval. 

ZBIL OTROKA 
Voznik osebnega avtomobila LJ 

432-179 Milan Daganac (1947) iz Lju-
bljane je okrog 18.20 ure 1. julija le-
tos peljal iz smeri Slovenj Gradca po 
Šaleški cesti. Nasproti Stantetove je 
nenadoma pritekel pred vozilo otrok 
Tomaž Samec (1981). Vozilo ga je bzi-
lo po cestišču. Pri tem se je otrok huje 
telesno poškodoval. 

PADEL IZ NEZNANEGA VZROKA 
Nekaj po 20. uri se je 2. julija iz 

smeri Šoštanja po Partizanski cesti v 
Pesju peljal voznik motornega kolesa 
Daniel liekčič (1966) iz Celja. Ko je 
zapeljal v pregledni desni ovinek pri 
hiše št. 39 v Pesju je iz neznanega 
vzroka padel po cestišču in se pri tem 
hudo telesno poškodoval. 

UKRADEL VEČJO VSOTO DE-
NARJA 

Gotovo je bila lastnica stanovanj-
ske hiše na Kajuhovi v Titovem Vele-
nju Marija S. močno presenečena, ko 
je ugotovila, da ji je po vsej verjetno-
sti v noči na 4. julij neznani storilec iz 
spalnice ukradel večjo vsoto denarja. 

OTROK ZANETIL POŽAR 
Pri Sevčnikarjevih v Lokovici 28 a 

se bodo pretekle nedelje še dolgo 
spominjali. Požar, ki je okrog 8. ure 

Z a novince ie 6. mesto več kot odl ično (vos) 

V klubu ocenjujejo, da imajo mož-
nosti za še večje uspehe. Pogoj zato je 
seveda, da bodo tudi drugi v klubu 
sledili tekmovalnim uspehom, oziro-
ma jih omogočili s svojim delom. Po-

sebej je razveseljivo tudi število gle-
dalcev. saj jih imajo največ za Ko-
prom. Zato je nadaljnji cilj jasen 
ostati stabilen slovenski ligaš. 

O P) 

Topolšica 

Vija, vaja, ven 
Z v e z a p r i j a t e l j e v m l a d i n e 

o b č i n e V e l e n j e , r a d i o Ve len je 
i n . N a r a v n o zd rav i l i š če T o p o l -
šica so o r g a n i z a t o r j i o t r o š k i h 
p r i r e d i t e v v t reh j u l i j s k i h sobo -
t n i h p o p o l d n e v i h . V s o b o t o , 
I I . j u l i j a , b o o d 14. ure in 30 
m i n u t da l j e v T o p o l š i c i p r e d 
h o t e l o m Vesna 1. o t r o š k a l i k o -
vna k o l o n i j a , k i jo b o v o d i l 
a k a d e m s k i s l i k a r Lo j ze 
Z a v o l o v š e k . O t r o c i b o d o r i sa l i 
na p a p i r , na as fa l t , k i p a r i l i s 
p l a s t e l i n o m i n m i v k o , a l i z ma-
te r i a l i , k i j i h b o d o p r i n e s l i s sa-
bo . 

P r i r ed i t ev b o p o v e z o v a n a , 
s p r e m l j a l a j o b o g lasba za ples 
i n r a z v e d r i l o p r e d h o t e l o m Ve-
sna in se b o d o l a h k o t u d i star-
ši, k i b o d o p r i p e l j a l i svo je 
m a l č k e , z a b a v a l i p o svoje. Vsa 

l i k o v n a de la b o d o razs tav l j ena 
v h o t e l u Vesna, v s o b o t o , 18. 
j u l i j a , pa j i h b o d o p r o d a j a l i na 
a v k c i j i . I z k u p i č e k d ražbe l i k o v -
n i h de l o t r o k b o n a m e n j e n Za -
v o d u za i n v a l i d n o m l a d i n o v 
K a m n i k u . 

V s o b o t o . 18. j u l i j a b o o d 
14.30 d a l j e p r e d h o t e l o m Vesna 
p r o g r a m o t r o š k i h iger , p lesov 
i n pesmi p o d n a s l o v o m »Pre-
m a g a j t r e m o i n n a s t o p i « . Z a 
starše in o t r o k e b o ig ra l d o m a -
či a n s a m b e l . M e d p r i r e d i t v i j o 
b o a v k c i j a l i k o v n i h de l o t r o š k e 
k o l o n i j e . 

T r e t j e s o b o t n o p o p o l d n e , 25. 
j u l i j a , b o p r a v t a k o o b 14. u r i 
i n 30 m i n u t i n p rav t a k o p r e d 
h o t e l o m Vesna o t r o š k a p r i r e d i -
tev » V i j a , v a j a — v e n « , k i j o b o 
v o d i l T o n i G a š p e r i č . 

Mrazova državna 
prvakinja 

Na državnem prvenstvu v atletiki 
za mlajše mladince in mladinke je na-
stopilo okrog 400 tekmovalcev in tek-
movalk. Svoje predstavnike je imel 
tudi AK Velenje. Najprijetnejše pre-
senečenje je pripravila Mrazova, saj 
je v teku na 1000 m slavila pred ce-
Ijanko Kvasovo in tekmovalko iz Ko-
sova. Njen rezultat 2.53.27 je primer-
ljiv z fantovskimi dosežki v tej kate-
goriji. 

Drugi dan tekmovanja je v teku na 
600 m osvojila bronasto kolajno. 

Ostali še niso posegli po odličjih. Nji-
hova najvažnejša tekma je meseca 
septembra v Postojni, ko bodo nasto-
pili na pionirskem prvenstvu Sloveni-
je. Po kratkem premoru se bodo že v 
začetku meseca avgusta zbrali v Atlet-
ski pionirski šoli tabora Partizana 
Slovenije v Mozirju, kjer bodo vadili 
skupaj z mladimi atleti Kladivarja iz 
Celja. 

Boris Šalamon 

zjutraj izbruhnil v gornjih prostorih 
stanovanjske hiše, je uničil dnevno 
sobo, zgorela pa je tudi spalnica, ku-
hinja in del ostrešja. Škodo so ocenili 
na okrog 10 milijonov dinarjev. Pri 
požaru se je lažje poškodoval eden 
od svojcev, ki je poskušal požar ome-
jiti. 

Po vsej verjetnosti je požar zanetil 
otrok, star dve leti in pol, ki se je v 
dnevni sobi igral z vžigalicami. Pri 
tem se je vnela prevleka na fotelju, 
nato pa se je požar razširil na ostalo 
opremo. 

ZAPELJAL V OBCESTNI JAREK 
Prav tako v nedeljo, 5. julija, se je 

nekaj po 19. uri zgodila prometna ne-
sreča na magistralni cesti v Paki. Voz-
nik kolesa z motorjem Anton Verhov-
nik (1921) iz Titovega Velenja je iz 

neznanega vzroka zapeljal v obcestni 
jarek in se pri tem lažje poškodoval. 

TATOVI NE P O Č I V A J O 

Skorajda ne mine dan, da miličniki 
ne bi dobili sporočila o kraji kakšne-
ga kolesa, kolesa z motorjem ali dru-
gih manjših predmetov, tako je 30. ju-
nija izpred gostišča Kotnik v Ravnah 
neznani zlikavec odpeljal kolo z mo-
torjem, last Jurija S. iz Gornjega Raz-
borja. 

Brez takšnega prevoznega sredstva 
je 5. julija ostal tudi Franc O. iz Pre-
šernove 4 v Ti'ovem Velenju. Nezna-
ni storilec mu je okradel kolo z mo-
torjem iz kletnih prostorov. 

Medtem, ko se je lastnik osebnega 
avtomobila Evgen T. iz Andraža na 
veseličnem prostoru v Lokovici vese-
lo zabaval, mu je neznani storilec iz 
avtomobila ukradel avto radio in ga 
tako oškodoval za 100 tisoč dinarjev. 


